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Личности Предупреждение Помощ

Стр. 18

Представят нова книга
за проф. Исак Паси

Стр. 3

Станишев очаква фалшификации
за парламентарните избори

Стр. 23

„Газпром” подписва
с Левски в петък

Стр. 11

Вили Боршукова за
щастието да правим добро
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Недоволство

И Словения се разбунтува
срещу икономиите

Стр. 8

Под тезгяха

Укриват 25 на сто
от продажбите

Стр. 6

Синдикалната федерация
на служителите в МВР внесе
жалба срещу вътрешния ми-
нистър Цветан Цветанов във
Върховния административен
съд. МВР-синдикатите ще
съдят вицепремиера заради
отказа му да започне проце-
дура по сключване на ново
споразумение с недоволните
полицаи. Освен заведеното
дело, от Синдикалната феде-
рация на служителите обяви-

Полицаи съдят
Цветан Цветанов

Няколко
ÄÓÌÈ

Таня
ДЖАДЖЕВА

За какво мълчат оглуши-
телно всички, иначе обзети
от логореен патос след сре-
щата на Борисов с Обама?
Коя е думата, спомената
нула пъти в подобието на
слаб репортерски прераз-
каз на премиерските хвал-
би, публикувано на официал-
ния сайт на българското
правителство? За резулта-
тите от обсъждането на
коя тема в Овалния кабинет
услужливо ни бе предоста-
вена нула информация?

Думата е Афганистан.
А истинската тема - какво
всъщност искаше да чуе
американският президент,
когато предварително обя-
ви, че иска на първо място
да обсъжда с Борисов “пла-
новете за преходния период
в Афганистан след при-
ключването на мисията на
НАТО в края на 2014 г.”? И
какво е чул? Ролята на ко-
зируващите, които ще из-
вадят кестените от огъня,
ли ни е предложена? А кози-
рували ли сме?

Някой да разбра за как-
во го разходиха Аню Анге-
лов до Вашингтон? Тоз чо-
век защо и дума не обели
пред българските медии на
показната пресконферен-
ция в посолството? Накъ-
де пътува тоз пътник, щом
бяхме осветлени накъде
пътуват след САЩ Цвета-
нов и Младенов? На непод-
правено унилата физионо-
мия на външния министър
на същата тая т. нар. пре-
сконференция няма и нужда
да акцентираме.

Колеги, защо никой не
пита за Афганистан?

А иначе всички западни
агенции свързват разгово-
ра на Обама с Борисов само
с темата “Афганистан”.
“Асошиейтед прес” обаче
завършва по забележите-
лен начин: “В необичайно
топлия за сезона ден във
Вашингтон Обама чис-
тосърдечно посъветва ми-
нистър-председателя да
се възползва от хубавото
време и да види някои за-
бележителности на сто-
лицата”.

Той пък отишъл да зяпа
как зеят акулите в аквари-
ума в Балтимор. Туй то.

Единствената останала законова възможност на МВР-
синдикатите е била да се изправят срещу вицепремиера в съдаМълчанието

на логореята ха, че ще оспорят пред съда
редица документи, регламен-
тиращи дейността на служи-
телите в МВР.

“Преговори няма. Решихме
да потърсим правата си по
съдебен ред, защото се оказ-
ва, че към момента това е
единствената останала ни за-
конова възможност, доколко-
то ние продължаваме да сме
в състояние на протест. В
същото това време минис-

търът е в нарушение на Зако-
на за МВР. Отказаха да за-
почнат преговори с една син-
дикална организация, която е
обявила протест”, заяви Ва-
лентин Попов.

Полицейският сидикат бе
категоричен, че подобно по-
ведение на МВР не само вли-
за в остро противоречие с
тенденциите за подкрепа и
уважение към синдикализма и
синдикатите в Европейския

Колкото и да им е неприятно на някои в България,
президентът Обама няма нито една забележка към България,
похвали се Борисов след срещата в Белия дом

съюз, но е и незаконно.
От синдиката в МВР за по-

реден път потвърдиха, че се
намират в състояние на про-
тест. Те уточниха, че към мо-
мента не се предвиждат ефек-
тивни протестни действия. До
момента няколко пъти служи-
телите на МВР излизаха на
протести заради недоволство
от действията на политическо-
то ръководство на министер-
ството.

ИЗБОРЪТ И НА ГЛАВЕН
ПРОКУРОР Е ИЗВЪН ЗАКОНА

Стр. 13

Стр. 2

Снимка БГНЕС

850 ÓÙËˆÂË Ë ÓÍÓÎÓ 1000
ÒÂÊ‡ÌÚË ‚Â˜Â Ò‡ ÒÂ Ï‡ıÌ‡-
ÎË ÓÚ ‡ÏËˇÚ‡, Ú‚˙‰ˇÚ ÓÚ
ÎÂ„Ëˇ ì–‡ÍÓ‚ÒÍËî.
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България
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Едно към едно

Водещ: Всъщност какво е вашето усещане, което ви остана, някак си из-
ключително, казахме че е сърдечен приемът, казахме че той по принцип е по-
приятелски настроен човек. Каза, че имате черен колан по карате, затова
хората трябва да са много внимателни, показа, че знае за разкопките. Всичко
останало, т.е. знае за България.

Бойко Борисов: И за археологията, и за културата на България, и за пре-
красните неща, които българската история има. Вижте, по принцип, когато
президентът на Съединените щати се среща с някого, много екипи от много
служби, от много съветници и сътрудници работят по тази среща, за да бъде
подготвен. Така че черния колан си го знае. Знае, че аз съм ви разказвал и
за костюмите, и за връзките, които няколко пъти се случваха еднакви...

Водещ: Да, предния път се случи да сте с еднакви костюми и с еднакви
вратовръзки.

Бойко Борисов: Три пъти се случва и даже днес, понеже тогава момчето,
което беше шеф на екип с мен, сутринта ми беше измачкан костюмът и тръгвай-
ки, те казаха: “Господин генерал, да сменим костюма, че е много измачкан и
извади един друг и сложи от куфара”. И понеже вечерта Мишел Обама на
вечерята при него каза: “Искам много да се запозная с вашата първа дама,
защото имаме явно еднакъв вкус”, то тогава офицерът Циков винаги се моли
да не споменаваме за първата дама, защото с това много се смеят в службата.
И аз се пошегувах, че в този двор помилват пуйките, нали, където коледната
пуйка, тя оживя и този път, беше помилвана.

Водещ: Попита ли ви вас Барак Обама за първата дама?
Бойко Борисов: Праща поздрави.

(От интервюто на Бойко Борисов пред ТВ 7)

С решение по делото “Ленев срещу
България” Европейският съд по правата
на човека е установил вчера, че Юрий
Ленев е бил изтезаван от полицейски
служители с цел изтръгване на показа-
ния, съобщиха от Българския хелзинк-
ски комитет. Това е първото дело срещу
България, по което изтезанието е ос-
новното сред всички установени нару-
шения. ЕСПЧ постанови, че страната ни

Велиана ХРИСТОВА

Учени, чиито проекти в скандална-
та опорочена сесия на фонд “Научни
изследвания” (ФНИ) в МОМН, аларми-
раха вчера, че не получават достъп до
рецензиите, с които са отхвърлени.
Министър Сергей Игнатов преди дни
бе категоричен, че който подаде мол-
ба да си види рецензията, ще може да
го направи веднага. На молбата си
обаче получаваме не код за достъп до
рецензиите, а само номерче от дело-
водството и ни обясняват, че не знаят
кога ще ни се обадят да ги видим, обяс-
няват учените. Според нас рецензии
просто няма и ги пишат сега, коменти-
рат учените, които днес излизат на
уличен протест срещу изтичането на
парите към ненаучни проекти.

“Казах му, когато поработят и него-
вите, и моите служби, и тези партньор-
ски служи, които работят в България, за
да докажат този човек кой е, откъде е
дошъл, коя е неговата среда, кое е
неговото семейство, кои са неговите
приятели и тогава вече, към това, което
имаме, всичко ще бъде ясно”. С това
енигматично изречение премиерът Бой-
ко Борисов се опита да обясни на при-
дружаващите го във Вашингтон журна-
листи, че атентаторът от Сарафово е
известен, но трябва да се поработи още.
Това стана след срещата му с амери-
канския президент Барак Обама в по-
неделник вечерта. “Аз като полицейски
началник знам, че това, което имаме
към момента, за службите е достатъчно,
за да фокусират своята дейност върху
дадени хора, страни и организации, но
това няма да издържи в съд. Ние иска-
ме, когато станем готови, да сме катего-
рични, затова президентът Обама из-
рично още веднъж подчерта, че се со-
лидаризира с моето становище, че тряб-
ва да се поработи още”, добави Бори-
сов. Разследването атентата на бургас-
кото летище естествено е било сред
най-обсъжданите теми в Белия дом. “В
момента българските екипи и много
екипи от други служби за сигурност по
света уточняват кои хора са влизали в
България, какви са те, какво са прави-
ли”, дообяснил Борисов.

Срещата в Белия дом е продължи-
ла около 40 минути. В разговорите с
американския президент участваха
министрите на вътрешните, външните
работи и отбраната.

“Специално за тези, които писаха, че
ще се видим с Обама друг път, да им

Борисов и Обама знаели
кой е атентаторът, но
още трябвало да се работи
Американският президент нямал „забележки към България”,
но внимателно следял процесите от последните три години

кажа друг път да не пишат нещо преди
да знаят”, тросна се Борисов и натърти,
че не бил привикан спешно, а му пред-
ложили избор от три дати за среща.

Най-важното е, че България е един
от първостепенните и най-добри парт-
ньори на САЩ във всяка една област -
и във външната политика, и в общите
идеали, и в енергийната сфера, във
военната сфера, в политическата сфе-
ра, културата, оцени Борисов разгово-
рите в Белия дом. Той бил поръчал да
се погрижат там за социалното осигу-
ряване на българите, работили в САЩ
и се нядявал, че въпросът ще бъде
решен. “Говорихме и за визите. Бълга-
рия трябва да положи малко повече
усилия”, включително чрез лобиране в
Конгреса, призна Борисов.

“Колкото и да им е неприятно на
някои в България, президентът Обама
няма нито една забележка към Бълга-
рия”, изтъкна прилежно Борисов. По
време на срещата в Белия дом били
отчетени успехите във финансовата дис-
циплина, в подреждането на публични-
те финанси, прозрачността, която въвеж-
да правителството при избора на гла-
вен прокурор, Висш съдебен съвет в
съдебната система, прозрачността на
управлението. За подобни оценки от
Белия дом официално не съобщават. “Аз
бях учуден, че президентът Обама тол-
кова добре познава процесите, които
са протекли през тези три години в
България”, призна Борисов. Той пока-
нил президента Обама през втория си
мандат да направи в София следващата
си среща с лидерите на страните от
Централна и Източна Европа, подобна
на тази в Прага през април 2010 г.

Партия “Свободен народ” е номинирала за шеф на предизборния си щаб
бивш антитерорист и инструктор на баретите. Създателят на модерното карате
в България Цончо Колев ще се изправи срещу изборните злоупотреби на Бойко
Борисов, обещават от партията. Те уточняват, че Колев е бил треньор на Борисов,
когато настоящият премиер се е занимавал с бойното изкуство.

Щабът, който ще оглави Колев, ще съсредоточи усилията си в борбата с
изборните измами, купуването на гласове и контролирания вот. Самият Цончо
Колев заявява: “Въпреки че работя повече от двадесет години в САЩ и имам там
много успешен бизнес, реших да остана в България, за да се противопоставя на
едноличното управление на Бойко Борисов и на мутренско-милиционерските му
изборни похвати.”

ТРЕНЬОР НА ПРЕМИЕРА
ОГЛАВИ ПРЕДИЗБОРНИЯ ЩАБ
НА „СВОБОДЕН НАРОД”

Има над 2000 рапор-
та за напускане на арми-
ята поради липса на ус-
ловия за труд и кариерно
развитие, заплахи и
оказване на натиск. Тези
стряскащи данни извади-
ха вчера представители-
те на единствената про-
фесионална организация
във въоръжените сили
офицерска легия “Раков-
ски”.

Заради непрекъснато
променящите се условия
за пенсиониране вече са

Над 2000 военни подали
рапорти за напускане

напуснали 850 офицери
и около 1000 сержанти,
съобщи председателят
майор Иван Милов.

Текучеството сред
редниците също било
значително. Данните оба-
че не могат официално да
се потвърдят заради ин-
формационното затъмне-
ние от страна на Минис-
терството на отбраната,
от което се оплакаха и от
легия “Раковски”.

От Легията обявиха,
че има възможност ско-

ро време да се стигне и
до ситуация, в която ар-
мията няма да е в състо-
яние да изпълнява зада-
чите си и ангажиментите
към НАТО. Заради мно-
гото напускащи в момен-
та един военен върши
работата на двама или
трима свои колеги. На
този фон военните се
оплакаха от недостиг на
офис техника, санитарни
консумативи и други еле-
ментарни условия за
труд.

ОСЪДИХА БЪЛГАРИЯ
И ЗАРАДИ ЮРИЙ ЛЕНЕВ

Научният фонд не дава рецензиите,
Игнатов съвсем се оплете

Абсолютна лъжа е, че няма достъп
до рецензиите от конкурса, не е вярно
също, че парите са раздадени вече,
защото тепърва ще се сключват дого-
ворите. Това пък заяви вчера министър
Сергей Игнатов пред журналисти.
Вътрешният финансов одит в МОМН
проверявал в момента проектите. В
същото време по данни на ФНИ от
вчера вече 70% от договорите са склю-
чени и са изплатени около 7 млн. лв. -
почти половината от предвидените 14,8
млн. лв. Според Игнатов, когато се
приеме нов правилник за фонда, който
МОМН подлага на обсъжгдане, ще има
и ново ръководство на фонда. Учените
настояват за незабавна оставка на два-
мата шефове на фонда Рангел Гюров и
Христо Петров и на самия министър Иг-
натов.

дължи обезщетение на жалбоподателя
в размер на 27 000 евро за претърпени
неимуществени вреди и 4000 евро за
разноски по делото.

Повече информация за фактите по
изтезаването и разпитите на жалбопо-
дателя могат да бъдат намерени в не-
говата оригинална жалба пред ЕСПЧ
на: http://www.bghelsinki.org/media/
uploads/files/application_lenev.pdf

Борисов се похвали след срещата, че получил от Обама само добри думи

За връзката между първата дама,
офицера Циков и пуйката
За връзката между първата дама,
офицера Циков и пуйката
За връзката между първата дама,
офицера Циков и пуйката
За връзката между първата дама,
офицера Циков и пуйката
За връзката между първата дама,
офицера Циков и пуйката
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Íà êðèâà ðàêåòà
è êîñìîñúò é ïðå÷è‘ Сергей Станишев с прозрение за вечните

оправдания на Бойко Борисов

Загуба на изборите въпреки опити-
те за фалшификация на вота предвеща
за ГЕРБ лидерът на Българската соци-
алистическа партия Сергей Станишев.
ГЕРБ ще бъдат тежко наказани на из-
борите, категоричен бе той. Причината
за обществения отказ от управляващи-

БСП:

ГЕРБ ще бъдaт наказани
тежко на изборите

Който загуби доверието на гражданите и
не си тръгне по демократичен начин, ще си
тръгне по друг, предупреди Сергей Станишев

Павлета ДАВИДОВА

друг начин. Станишев предположи, че
“това просто ще избухне”, ако ГЕРБ
подготвят изборен кодекс, който позво-
ли фалшификация на изборите. Предсе-
дателят на БСП предупреди, че ГЕРБ
цели да придобие повече власт в Кон-
ституционния съд, за да може да при-
крие измамите около изборите. Според
левицата контролът над главния проку-
рор е с цел да се прикриват злоупотре-
бите и фалшификациите, които предсто-
ят при парламентарния вот. “ГЕРБ гот-
вят изборен кодекс, който да им позво-
ли да фалшифицират изборите. Пак ще
вкарат промените в изборния кодекс в
нощите преди Коледа, за да не забеле-
жат хората какво им се пробутва, за да
създадат хаос и объркване на изборите.
Всичко това се прави с една единстве-
на цел - да си нагласят резултатите”,
алармира Станишев.

За умишлено забавяне на обсъжда-
нията за изборния кодекс предупреди
и депутатът от Коалиция за България
Михаил Миков. “На 10 октомври изтече
удълженият срок за предложения за
второ четене. Оттогава досега дълги
протяжни заседания, дискусии, шеги и
закачки, но няма готов доклад за пле-
нарна зала”, обясни той. Социалистът
се възмути, че ГЕРБ не се съобразят с

приоритетните препоръки на Органи-
зацията за сигурност и съдействие в
Европа.

Станишев коментира и обръщение-
то на Борисов и Цветанов по повод 6 г.
ГЕРБ и “инструкцията към партията да
обясняват смисъла на реформите”. Соц-
лидерът коментира, че реформите, с
които се хвалят управляващите все още
не са осъществени. “Що се отнася до
пътното строителство, дотук съотноше-
нието е 3:1 в полза на предишното
правителство в сравнение с това, което
ГЕРБ са направили и ще направят до
края на мандата, особено по отноше-
ние на републиканската пътна мрежа.
Цари пълно мълчание в тържественото
обръщение за това, че се сринаха из-
цяло в социално-икономическата сфе-
ра като политика и резултати”, катего-
ричен бе Станишев. Той изрази под-
крепата си за инициативата на Мла-
дежкото обединение в БСП, което по-
иска президентът Росен Плевнелиев да
се откаже от плануваното увеличение
на бюджета на администрацията си и
да я предостави за борба с демограф-
ските проблеми. Нека управляващите
дадат пример и покажат колко са за-
интересувани за младите хора в Бълга-
рия, призова той.

те ще е фактът, че те напълно са се
откъснали от живота и проблемите на
хората в България.

Станишев припомни, че мнозинство-
то не е изпълнило обещанията си за
приоритетите на управлението си. Спо-
ред него този, който е загубил довери-
ето на хората и не иска да си тръгне по
демократичен начин, ще си тръгне по

Станишев подчерта, че при управленски мандат на БСП младежите и
демографските проблеми ще са приоритет на правителството. Според

него трябва да се наблегне в три насоки - образование, младежка
заетост и грижи за майчинството и децата

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Лидерът на социали-
стите Сергей Станишев
определи посещението
на премиера Бойко Бо-
рисов в САЩ като нере-
зултатно. Председателят
на БСП посочи, че е нор-
мално да се провеждат
подобни срещи, но след
тях трябва да има кон-
кретни резултати. Спо-
ред него срещата на Бо-
рисов с Барак Обама
може да се обясни като
“нищо, но от сърце”.

“Борисов се гордее,
че не са ни правили за-

Станишев:

Нищо не последва от визитата
на Борисов във Вашингтон
Павлета ГЕОРГИЕВА

страната са активни 2000 коопе-
рации, които осигуряват заетост за
близо 50 000 души, включително
и за хора с увреждания. Това каза
вчера министърът на труда и со-
циалната политика Тотю Младенов
по време на международен форум
за ролята на кооперациите за раз-
витието на социалната икономика.
Според него кооперациите дават
възможност за трудова реализа-
ция на немалко хора с уврежда-
ния, стимулират предприемчивост-
та и инициативността на широк
кръг от населението и предлагат
иновативни решения за социално-
икономически проблеми. На фору-
ма стана ясно, че са създадени 74
социални предприятия с 4323
души - персонал и ползватели на
услуги. От началото на следваща-
та година се предвижда да започ-
не програмата “Помощ в дома” и

бележки. Това не показ-
ва никакво държавно са-
мочувствие и увереност
на суверенна държава”,
анализира Станишев.
Той бе категоричен, че
от визитата на премиера
не става ясно договоре-
ни ли са някакви конкрет-
ни облекчения за Бълга-
рия и българските граж-
дани. “Разбрах, че е хо-
дил на аквариум и са гле-
дали акули, това до-
статъчно ли е”, попита
председателят на БСП.

Соцлидерът отчете,
че няма информация
дали има договоренос-

ти за инвестиции от аме-
риканска страна. Има ли
резултати по отношение
на облекчение или от-
падане на визовия ре-
жим за български граж-
дани, риторично попита
Станишев. “Какво се
случва вътре в България
и как живеят хората, не
е първи приоритет на
администрацията на
САЩ”, допълни той. Спо-
ред него е безпреце-
дентно вътрешният ми-
нистър Цветан Цветанов
да стои две седмици в
САЩ, без да е ясно как-
во прави там.

В

50 000 българи работят
в 2000 кооперации у нас

да се създадат 16 центъра и 152
звена за услуги. В страната дейст-
ват и 40 общински социални пред-
приятия - обществени трапезарии
и перални, в които ще намират за-
етост и хора с увреждания,
допълни министърът.

Българският парламент ще
подкрепи всички работещи идеи и
предложения за по-нататъшно
развитие на социалната икономи-
ка в страната и на кооперациите
като основен неин субект, заяви
председателят на Народното
събрание Цецка Цачева. Според
нея три становища на Съвета за
развитие на кооперациите са из-
пратени до съответните постоянни
комисии в Народното събрание.
Цачева припомни, че в началото
на април Министерският съвет е
приел Национална концепция за
социална икономика.
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СЛАВЯНСКО ДРУЖЕСТВО В БЪЛГАРИЯ

Днес, сряда, 05.12.2012 г.в салона на Дружест-
вото от 17,30 часа на ул. “Славянска” № 6 се про-
вежда редовна сбирка с беседа на тема:  „СОЦИ-
АЛНИ АСПЕКТИ НА ИКОНОМИЧЕСКОТО РАЗВИ-
ТИЕ НА БЪЛГАРИЯ”.

Докладчик: Доцент Димитър Нинов, д-р по ико-
номика.

ЧЕСТИТ ЮБИЛЕИ!
ИВАН ЗАХАРИЕВ

КУЗМАНОВ
на 90 ГОДИНИ

На 5 декември 2012 г.
става на 90 години един
прекрасен човек, истин-
ски българин - нашият

баща, дядо, тъст,
приятел и другар
ИВАН ЗАХАРИЕВ.

Целия си съзнателен
живот той отдава на
борбата за социална

справедливост. Младост-
та си посвещава на

борбата срещу фашизма
и капитализма, а своята

Дъщери, внуци, зет,
приятели и другари

зрялост - на изграждането на един нов
свят, на социална система, в която ху-
манността, равноправието, справедли-

востта, честността, дългът и отговор-
ността са водещи морални качества.

ОТ СЪРЦЕ МУ ЖЕЛАЕМ
ЗДРАВЕ И ДЪЛГОЛЕТИЕ!

ЧЕСТИТА 90-ГОДИШНИНА
НА ИВАН ЗАХАРИЕВ КУЗМАНОВ

РС на БСП „Оборище” най-сърдечно
те приветства! Възхищаваме се от

житейския ти път и с уважение почитаме
богатия ти политически опит.

БЪДИ ЗДРАВ И ВСЕ ТАКА
ПОЛИТИЧЕСКИ ВСЕОТДАЕН!

Земетресение, което бе регистрирано в Черно море
в понеделник вечерта с магнитуд 4,6 по Рихтер, нанесе
щети върху кметството в Шабла. Паднала е мазилката на
част от тавана и на един от трегерите в сградата, съобщи
кметът на общината Райна Бърдарева. Тя заяви, че тече
проверка на всички обществени сгради в града, проверя-
ват се основно читалището и църквата, които били най-
уязвими при земетресения. Кметицата коментира, че няма
подадени сигнали за повреди и щети по жилищни сгра-
ди, а обстановката в Шабла била спокойна.  Няма паника
и сред жителите на село Камен бряг, съобщи кметът на
селото Добринка Ялнъзова. “Притеснихме се основно
заради бученето и тътена от морето по време на земе-
тресението. Доста хора излязоха по улиците, но паника
нямаше”, разказа Ялнъзова.

ДУМА припомня, че земетресението на 5 август 2009
г. с магнитуд около пета степен по скалата на Рихтер бе
усетено в цяла Източна и Централна България и отново
имаше нанесени щети в Шабла. Тогава премиерът Бойко
Борисов обеща държавата да покрие всички щети и
изтъкна, че държавата трябва да помага най-вече на
малките общини, които са с ограничени бюджети. Щетите
отново бяха същите напукани мазилки, паднали тавани,
нарушения в покривни конструкции, години по-късно
шабланци се сблъскаха със същите проблеми.

роцедурата по избор на
членове на ВСС и КС
бе обявена за непро-
зрачна от Съюза на

ТРУС НАПУКА МАЗИЛКАТА
В КМЕТСТВОТО В ШАБЛА

ЧЕСТИТ ЮБИЛЕЙ
íà íàøèÿ îáè÷àí

ÉÂÀÍ ÇÀÕÀÐÈÅÂ ÊÓÇÌÀÍÎÂ
От приятели и земляци

Юристи обявиха избора
на членове на ВСС и КС
за непрозрачен
Висшият съдебен съвет очаква етичната
комисия да се самосезира за Галя Гугушева

ППППП

Тримата кандидати за главен
прокурор на България Сотир
Цацаров, Галина Тонева и Бори-
слав Сарафов ще бъдат изслу-
шани от комисията “Професио-
нална етика и превенция на ко-
рупцията” към Висшия съдебен
съвет на 10 декември, стана ясно
вчера. Самото изслушване и гла-
суване на тримата от ВСС се
очаква да бъде на 20 декември.

За момента правилата за из-
бор на главен прокурор са таки-
ва, заяви представляващият ВСС
Соня Найденова. Все още не е
ясно дали ще има промяна в
начина на гласуване. “В момента
се ползва система от 2000 г. Тя е
конструирана така, че това е
един вид машинно гласуване, т.е.
всеки член на ВСС разполага с
пулт за тайно гласуване, по кой-
то може да се гласува “за”, “про-
тив” и “въздържал се”. Така е кон-
струиран пултът. Сигналът от този
пулт се трансформира към едно
централно устройство криптиран
и, ако има някаква електронна
част, това е тази. Тя се предава
към таблото, което показва брой
гласували, колко са “за”, колко
“против” и колко “въздържали си”.
Този резултат се разпечатва на
т.нар. централно устройство и се
разпечатва същата информация,
която излиза на таблото. Устрой-
ството буквално изглежда като
касов апарат. Това е - системата
се рестартира и толкоз”, обясни
Найденова.

юристите. “Централният съвет
на Съюза на юристите в Бълга-
рия смята, че извършените
избори от Народното събрание
за членове на Висш съдебен
съвет от парламентарната кво-
та и за конституционни съдии
са проведени в условията на
публична, но непрозрачна
процедура без критерии при
номинациите и в нарушение на
собствените правила, приети
от парламента”, пише в декла-
рация на юристите, която бе
разпространена вчера.

От съюза подчертават, че
изборът на главен прокурор и
на административни ръководи-
тели в съдебната власт, който
предстои скоро, трябва да се
извършва според изисквания-
та на Конституцията и Закона

за съдебната власт. Юристите
са категорични, че нравстве-
ните и професионалните каче-
ства на кандидатите трябва да
се обсъждат публично и про-
зрачно. Обект на публична
дискусия трябва да е и отно-
шението на номинираните по
решенията срещу България,
вече постановени от Европей-
ския съд по правата на човека
в Страсбург. “Процедурата
трябва да бъде проведена
така, че след финализирането
й да няма никакви съмнения в
качествата на избраните”, се
казва в декларацията.

Представляващият ВСС
Соня Найденова обяви, че ще
поиска етичната комисия към
ВСС да се самосезира по фак-
тите, които изтекоха в медии-
те, около номинираната за
конституционен съдия Галя Гу-
гушева. “Етичната комисия
извършва проверки, за да

събере информация по отно-
шение на кандидатите за гла-
вен прокурор. Имаше искане
на предходното заседание на
ВСС за създаване на работна
група, която да се занимава и
със случая със съдия Венета

Марковска”. Така Найденова
отговори дали подобна коми-
сия ще бъде свикана и по ка-
зуса с проваления предишен
избор на парламента Венета
Марковска.

Найденова добави, че
обсъждането на етичния ас-
пект е тема за дискусия и в
рамките на гражданския
съвет, който ще бъде сформи-
ран към ВСС. “Инспекторатът
към ВСС е ангажиран със слу-
чайното разпределение на
делата във ВКС и ВАС. Не ВСС
върши тази дейност, а той
може да възложи на инспек-
тората да я извърши. Като
член на ВСС аз не виждам
пречка такава проверка да
бъде възложена, но това ще
бъде решено от ВСС. Постъ-
пило е искане такава провер-
ка да бъде извършена, ВСС
ще реши”, заяви представля-
ващият Висшия съдебен съвет.

ИЗСЛУШВАТ
КАНДИДАТИТЕ
ЗА ГЛАВЕН
ПРОКУРОР НА
10 ДЕКЕМВРИ

Благотворителен коледен базар от лакомства, направени от
родителите им, организираха малките ученици от хасковското ОУ

“Климент Охридски”. Събраните пари те ще дарят на сираци

С
КОМИСИЯ КЪМ СЪВЕТА НА ЕВРОПА СЕ ВЪЗМУТИ
ОТ УСЛОВИЯТА В БЪЛГАРСКИТЕ ЗАТВОРИ

кандални условия и лошо отношение
към задържаните в българските затво-
ри са отчетени в доклад на Комисията
за предотвратяване на изтезанията и

нечовешкото или унизително отношение,
или наказание към Съвета на Европа. Пре-
поръките ми са изготвени след посещение
на представители на комисията през май.

Сигналите за корупция на персонала в
затворите в Бургас и Варна са поразили
експертите. Според доклада задържани са
били принудени да плащат дори за услуги,
които им се дължат по закон - като здравни
грижи или възможност да работят. Отхвърле-
ни от ЕС практики, които се използват само
за установяване на ред, продължават да се
прилагат като наказание в български учреж-
дения, сочи документът. Шамарите, ритни-
ците, боят с палки или юмруци продължават
да са практика и в двата затвора. В Бургас
на стълбище извън обхвата на камерите
имало случаи на малтретиране и групов
побой над затворници от надзиратели. От
комисията видели и запис на побой.

27 дни е прекарал затворник във Варна,
прикован с белезници за леглото си. Година

и половина за здравето на стотици лишени от
свобода там се е грижил само един фелдшер.
Проверяващите са категорични, че варненски-
ят и бургаският затвор не осигуряват необхо-
димите медицински грижи за задържаните.
Докладът отчита и множество оплаквания от
качеството и количеството на храната, която
се предлага в затворите. Ограничен брой по-
сещения на тоалетната също притеснява ко-
мисията. Вместо задължителния мининум от 4
квадратни метра на човек, затворниците в
Бургас и Варна разполагат само с по 1-2 ква-
драта, част от тях делят легло, други спят на
земята, възмущават се експертите. От комиси-
ята предупреждават, че пренаселеността в
българските затвори е възмутителна и наред с
недостатъчния персонал крие рискове за си-
гурността. Според доклада и двата затвора са
полуразрушени, нездравословни и нехигие-
нични и изобилстват от хлебарки и други на-
секоми. Представителите на комисията съжа-
ляват, че България не е премахнала от Нака-
зателния си кодекс доживотния затвор без
право на замяна. Според тях това наказание е
нечовешко, тъй като не съдържа никаква на-
дежда за освобождаване на осъдения.

Снимка БГНЕС
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десетки села без ток
Снегът остави
десетки села без ток
Десет сантиметра сняг отново създадоха хаос в държавата

Снегът остави
десетки села без ток
Снегът остави
десетки села без ток
Снегът остави
десетки села без ток
Снегът остави
десетки села без ток
Снегът остави
десетки села без ток
С

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА

Столичани сами почистваха от леда и
снега тротоарите пред магазините и

офисите си в центъра

негът, които се натрупа в по-
неделник вечерта, остави
десетки села без ток. Без
електричество се оказаха
смолянският квартал “Капта-

души с различни травми са посетили спешния травматологичен
кабинет на “Пирогов+” до 12 ч. вчера, съобщиха от лечебното за-
ведение. Само осем от пациентите обаче са със счупвания и се
налага операция, а останалите са били с навяхвания и контузии и
не се налагало да остават за стационарно лечение.

ТРАВМАТОЛОГИЯТА НА „ПИРОГОВ”
СЕ НАПЪЛНИ С ПАДНАЛИ ЗАРАДИ ЛЕДА

жа” и селата Влахово, Лъка, Подвис,
Търън, Требище, Еленска и съставни-
те им махали. Три села в Габровска
община - Прахали, Гайтани и Думни-
ци, също останаха без ток. Не бе
изпълнен курсът за Здравковец вче-
ра сутринта, тъй като пътят не е бил
почистен и автобусът се е върнал.

Заради падналия сняг бяха въве-
дени ограничения на движението
през проходите в Смолянско. Забра-
нено бе движението на товарни авто-
мобили с ремаркета и полуремаркета
през проходите Рожен, Превала, Пам-
порово и Печинско, а всички остана-
ли превозни средства трябваше да се
движат задължително с вериги.

Два тира закъсаха заради несме-
нени летни гуми по пътя Батака- До-
спат. Тя бяха изтеглени встрани от
пътя, за да не пречат на движението.
Снежната покривка в Смолян варира
от 2 до 5 см, а по високите части на
планината 15-20 см. Заради ураганен
вятър на много места се бяха образу-
вали навявания от сняг. Около 30
машини на Областно пътно управле-
ние почистваха пътищата на терито-
рията на областта. Паднал вековен
бор блокирал пътя за село Турян,
след разклона за село Пещера.

ДУМА припомня, че преди месец
регионалната министърка Лиляна
Павлова каза, че зимата не може да
ги изненада, тъй като били подготве-

Три фирми ще бъдат санкциони-
рани заради недобре свършена ра-
бота по почистването на снега в
София. Това съобщи кметът на столи-
цата Йорданка Фандъкова вчера. Тя
уточни, че фирмите са се забавили и
затова се е получил проблемът с пре-
движването в града. Фандъкова не е
доволна от почистването на спирки-
те и подлезите и вече е разпоредила
и първите санкции за непочистени
спирки и подлези и участъци в “Мла-
дост” и “Кремиковци”. ДУМА припом-
ня, че преди малко повече от седми-
ца кметицата заяви, че е напълно
проверена готовността на фирмите,
ангажирани по почистването, те раз-
полагат със задължителната техника
и имат достатъчно соли за първите
снеговалежи.

40

ФАНДЪКОВА
СЕ ЗАКАНИ НА
ТРИ СНЕГО-
ПОЧИСТВАЩИ
ФИРМИ

ни. Снегът предизвика истински хаос
по магистралите. В понеделник вечер-
та изходът на София - посока магис-
трала “Хемус”, бе затворен за движе-
ние заради аварирали тежкотоварни

автомобили. На автомагистрала “Хе-
мус” след Горни Богров също бе ава-
рирал тежкотоварен автомобил.

Временно бе затворен и Троянският
проход заради аварирали тежкото-
варни автомобили.

имата завари във фургони 48 домакинства в Пер-
нишко. 14 семейства пък са настанени кризисно в
общински жилища. Няма хора в палатки, заяви
зам.-кметът Станислав Владимиров. По информа-З

Зимата завари 48 семейства в Пернишко във фургони

ция на Инициативния комитет на пострадалите от земе-
тресението много са хората, които живеят при приятели

и роднини, без да има решение на жилищния им про-
блем. 135 933 лв. са отпуснати за ремонт на жилищата
за кризисно настаняване и бедстващите домакинства се
настаняват в тях веднага, щом строителите приключат
работа. Кризисни жилища има в блок в пернишкия квар-
тал “Мошино”, бившата административна сграда на за-

критото военно поделение в Бучино, третия етаж на
кметството в  Батановци и бивша база на футболния
клуб с. Мещица. Настанените в тях домакинства няма да
заплащат наем, но ще плащат харчовете за ток, вода и
парно. С предимство при настаняването се ползват се-
мейства с деца, хора с увреждания и самотни възрастни.

ве неправителст-
вени организа-
ции са заявили
желание да по-

пециализираната очна болница и
клиника “Академик Пашев”,
създадена от офталмоложката
акад. Петя Василева, навършва

ДВЕ СДРУЖЕНИЯ ИСКАТ ДА
ФИНАНСИРАТ КАСТРАЦИЯТА
НА БЕЗДОМНИ КУЧЕТА

Д
Деси ВЕЛЕВА

емат основната част от
разходите на два центъ-
ра за кастриране на без-
домни кучета и искат
правото да ползват об-
щински имоти в София.
Това стана ясно на вче-
рашното заседание на
комисията по околна
среда към Столичния

общински съвет.
Фондация “Четири

лапи” иска да поеме раз-
ходите за оборудване на
ветеринарна лечебница с
кастрационен център в
район Банкя и за залавя-
нето и обработването на
четириногите. От общи-
ната се очаква да предо-
стави чипове за кучета-
та, да поеме такса смет и
да плаща режийните
разноски, свързани с
дейността на обекта.

Второто сдружение е

“Германо-българска по-
мощ за животните”, кое-
то иска да ползва общин-
ския приют с кастрацио-
нен център в “Лозенец”.
От организацията обе-
щават да поемат разхо-
дите за прием до 50 ку-
чета месечно за кастра-
ция и обезпаразитяване.

 Съветниците пред-
лагат на СОС сдружени-
ята да могат да ползват
за 10 години имоти на
общината в районите
“Лозенец” и Банкя.

Клиниката на акад. Петя Василева
стана на 10 години

С
10 години. Тя е първата специализира-
на очна болница на територията на
София. Самата Петя Василева е една от
двете жени академици сред 65 носите-
ли на званието в момента и единствена-
та жена действащ академик. Тя е водещ
специалист по трансплантации и възпа-
лителни заболявания на окото. Най-ви-
соките й постижения са в областта на
епидемиологията и патологията на оч-
ните заболявания, експерименталната
офталмология и роговична трансплан-
тация. Създател е на Българска очна
банка за съхраняване на роговична
тъкан. Член е на 12 международни оф-
талмологични организации, създател е
на 9 очни структури и институции в
България. Била е два мандата в ръко-
водството на Световния съвет по офтал-

мология и национален консултант на
МЗ по очни болести. Създател е на
Фондация “Зрение за всички”. Почетен
член на Германското, Руското, Украин-
ското и Японското офталмологично дру-
жество.

Клиниката е възвърнала зрението
или е облекчила здравните проблеми на
стотици пациенти за изминалите 10 го-
дини. Разполага с висококвалифициран
екип и модерно оборудване за диагнос-
тика, за лазерно и хирургично лечение.
Работи със здравната каса по всички
клинични пътеки за очни болести. Кли-
никата прави и безплатни благотвори-
телни акции, например с безплатна леща
за трансплантация. Десетки докторанти
и специализанти са получили квалифи-
кацията си в клиниката на акад. Петя
Василева. “Пазя се най-много от хората,
които лъжат. Мразя мързела, безотговор-
ността, двуличието”, каза неотдавна
акад. Василева в едно свое интервю.
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ацията на индустриалния капи-
тал в България (АИКБ), което
бе огласено вчера.

В хазната постъпват данъ-
ците за три четвърти от реали-
зираните продажби, смятат
работодатели от 11 бранша.
Според изследването сивият
сектор в икономиката е нама-
лял с 5,4% през последните
две години и ако през 2010 г.
неформалната икономика е
била 42,2 на сто, то сега тя е
36,8 на сто. Налице е размест-
ване в “сивотата” на браншо-
вете, твърди Бойко Недялков -
заместник-председател на Уп-

Двайсетолевките и десетолев-
ките са били най-използвани за
разплащания през първото полу-
годие на 2012 г. Към края на юни
над половината от банкнотите (или
53.56% от общия им брой) са купю-
ри от 20 и 10 лв., показват данните
от отчета на Българската народна
банка (БНБ) за периода от януари
до юни.

Стойността на средната банкно-
та в обращение към 30 юни е била
26.88 лв., а на средната разменна
монета в - 0.13 лв.

В края на юни 2012 г. в номи-
нално изражение парите в обра-
щение достигат до 8.523 млрд. лв.

ъпреки добрата реколта 2012, изкупните
цени на пшеница в страната са значител-
но по-високи от миналата година, под вли-
яние на по-високите международни коти-

В писмото от ЕК няма нищо конкретно. Започ-
ването на процедура не означава, че е установе-
но нарушение, а че делото се гледа приоритетно.
Това заяви пред БНР Михаил Андонов, изпълните-
лен директор на Българския енергиен холдинг
(БЕХ), по повод писмото на Европейската комисия,
че започва разследване срещу БЕХ по подозре-
ния за злоупотреба с господстващо положение.

“В момента изпълняваме предписанията на ЕК
и разделяме НЕК и Електроенергийния системен
оператор. Разделянето на двете дружества ще при-
ключи през февруари-март 2013 г. Ако НЕК остане
основен балансьор на пазара, не може да покрие
разходите за балансирането, ако не получи по-
добра цена. Всички производители, които прода-
ват електроенергия на търговците, печелят в този
процес. Това показват и търговете. В момента
търсенето е по-малко и има снижение на цената,
но за 2013-а очаквам добра цена, с която друже-
ствата ще подобрят параметрите. Спадът е резул-
тат от кризата, съседни страни също са намалили
потреблението. При новите зимни условия се на-
дяваме търсенето да се увеличи”, каза Андонов.

Той посочи още, че БЕХ и дъщерните му дру-
жества са предприели всички необходими дейст-
вия за прилагане на изискванията на Третия енер-
гиен либерализационен пакет в работата си.
Дъщерните дружества на холдинга - АЕЦ “Козло-
дуй”, ТЕЦ “Марица изток 2” и НЕК, изготвиха пра-
вила за провеждане на процедури за продажба
на електроенергия на едро в съответствие на пра-
вилата за търговия. Тези правила са публикувани
на интернет сайтовете на компаниите.

Укриват 25 на сто
от продажбите
Най-много са нарушенията в електротехниката, парфюмерията,
козметиката и полиграфията, сочи изследване на АИКБ

равителния съвет на АИКБ,
цитиран от БТА. Ако през 2010
г. строителството, туризмът и
здравеопазването са били с
най-високи нива на сиви прак-
тики, то сега с най-много нару-
шения са браншовете електро-
техника и електроника, парфю-
мерия, козметика и полигра-
фия. Там според изследването
са най-високи показателите на
укриване на печалби, нефак-
туриране на сделки, контра-
банден внос и износ, допла-
щане на ръка и неиздължава-
не на пълния размер социал-
ни и здравни осигуровки.

Преструктурират се и нару-
шенията на трудовото законо-
дателство. През 2012 г. в срав-
нение с 2010 г. са намалели
случаите на полагане на труд

без договор. Докато преди две
години те са били 28,4 процен-
та, сега относителният им дял е
спаднал на 22,2 на сто. Вместо
без договор, сега често се ра-
боти с фиктивни клаузи, сочи
изследването. Контрактите де-
финират определен предмет на
дейност и фиксират заплащане
за труда близо, или малко над
минималния осигурителен праг.
Така формално се спазва изи-
скването трудовите отношения
да се закрепват с договор, но
отново присъства сив елемент,
защото на работника се запла-
ща и на ръка, като сумата не се
облага с данъци.

Една четвърт от работода-
телите систематично наруша-
ват финансовата дисциплина,
твърди изследването. За биз-

неса става все по-трудно да
оперира в стагниращата обща
среда и затова се увеличава
рискът за единични наруше-
ния, сочи още изследването.

Въвеждането на мярката за
свързване на касовите апара-
ти с НАП е дало първите види-
ми резултати за изваждане на
оборотите “на светло”, смятат
от АИКБ. Трайна е и тенденци-
ята за увеличено събиране на
ДДС. Ако преди две години
според 17,9 на сто от собстве-
ниците на фирми неплащане-
то на ДДС е било много рядко
срещано явление, то тази го-
дина това мнение споделят 47
процента от тях.

АИКБ установява позитивна
тенденция и в ограничаването
на практиката за неплащане

на данъци, акцизи и мита.
Основните причини за при-

лагане на сиви практики спо-
ред мениджърите са множест-
во и тежки за обслужване ад-
министративни изисквания,
недостатъчни публични услуги,
съкращаване на работни мес-
та, повишаване нивото на без-
работица, ниски нива на за-
плащане на труда и др.,
твърдят експертите. Според тях
все още е силно желанието да
се надхитри законът и да се
избегнат административните
формалности.

АИКБ е подготвила предло-
жение със 130 мерки, които да
се осъществят чрез законодател-
ни и административни промени
на национално ниво за стимули-
ране на “светлия” бизнес.

8,523 млрд. лева са парите в обращение
, което е със 735.1 млн. лв., или с
9.44% повече, спрямо същия ме-
сец на предходната година. Делът
на банкнотите е 97.84% от общата
стойност на парите в обращение.

На годишна база се наблюдава
нарастване на броя на купюрите от
по 50 с 5.5 млн. броя, което е ръст
от 10.35%, и на банкнотите от 10
лв. с 3.3 млн. броя, което е ръст от
14.66%. Повече са и двайсетолев-
ките в циркулация, като ръстът в
броя им е с 5.3 млн. броя, или
5.59%.

БНБ отчита реализирана нетна
доходност от 1.28% (или 159.13
млн. евро) от управлението на меж-

дународните валутни резерви. Към
края на юни те са възлизали на
13.866 млрд. евро, което е годишен
ръст със 517 млн. евро.

С 35% Е ПО-СКЪПА
ТАЗГОДИШНАТА
ПШЕНИЦА

БЕХ: Изпълняваме
предписанията на ЕК

ВВВВВ
ровки. Това показва анализ на земеделското ми-
нистерство.

Пазарната 2012/13 година започна през месец
юли при средна изкупна цена на хлебната пшени-
ца от 392 лв. за тон - с 23% над нивото й за същия
месец на предходната година. През следващите
два месеца изкупните цени продължиха да се
покачват, достигайки до средно 435 лв. за тон за
септември, запазвайки това ниво и през месец
октомври. Средната изкупна цена за месеците юли-
октомври 2012 г. е 422 лв. за тон - с 35% повече
от тази за същия период на предходната година.

През тази година се увеличава износът на
пшеница с над 5%, сочат данни на Националната
служба по зърното. Това е заради покачването
на международните котировки на пшеницата през
последните месеци, поради влошените перспек-
тиви за добив от пшеница в световен мащаб и
намаления експортен потенциал на основни стра-
ни износителки, като Русия, Украйна и Казахстан.
Над 99% от износа на пшеница е за държави
членки на ЕС.

Предвид наличностите в страната и развитието
на световните пазари до момента, се очаква екс-
портът на пшеница от България да достигне около
2400 хил. тона, близко до рекордно високото ниво
от миналата година.

Е
дна четвърт (25%) от
реалните продажби
у нас се укриват.
Това показва из-
следване на Асоци-



7 СРЯДА 5 ДЕКЕМВРИ 2012

Икономика www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

Отпуснатите в края на това лято 5 млн.
лв. направиха възможно обявяването на
шеста конкурсна сесия на Национал-
ния иновационен фонд (НИФ). За пе-
риода на събиране на проектите - от 1
до 31 октомври, във фонда са постъпи-
ли 67 проектни идеи с обща стойност
на заявената в тях субсидия в размер
на приблизително 18 млн.лв. Това сочи
информация, дадена за ДУМА от
Изпълнителната агенция за насърча-
ване на малките и средните предприя-
тия (ИАНМСП) в качеството й на адми-
нистратор на дейността на НИФ. Окон-

5 млн. лв. за иновации
при заявки за 18 млн. лв.
В управленската програма на ГЕРБ терминът
„иновации” се споменава едва 5 пъти,
а „високи технологии” - само веднъж

чателното класиране с одо-
брените за финансиране
проекти ща бъде обявено до
дни, на 10 декември.

Отпуснатите от тазгодиш-
ния бюджет 5 млн. лв. са
нищожна сума за сферата на
иновациите, която Европа
определя като приоритетна
за предстоящия 7-годишен
период. Българското прави-

коалиция  I, IV и V конкурсни сесии на
НИФ, възлизащи общо на 7 288 818 лв.
Средствата отиват за етапи от разра-
ботки на информационни и комуника-
ционни технологии, за иновативни ре-
шения в областта на машиностроене-
то, хранително-вкусовата промишле-
ност, химията, електротехниката, енер-
гетиката, биотехнологиите. Това не
решава проблема с липсата на цялост-

на политика на ГЕРБ по отношение на
иновативната дейност, в чиято управ-
ленска програма терминът “иновации”
се споменава едва пет пъти, а “високи
технологии” само веднъж.

Проектът на закон за насърчаване
на иновациите в момента “отлежава”
някъде из кабинетите на Министерст-
вото на икономиката,  енергетиката и
туризма под предлог, че вървят съгла-
сувателни процедури и синхронизира-
не с политиките, които ще се форми-
рат. В този контекст решението на МС
от 22.08.2012 г. да отпусне 5 млн. лв. за
иновации (в същото време отпуснатите
средства за СРС са 19.8 млн.лв, за
фонд “Тютюн” 70 млн.лв.) е илюстрация
на опита “да се направи нещо” (думи
на премиера Бойко Борисов от
18.11.2011 г.) в област, която не е при-
оритетна и за която няма визия. При
подадени заявки за 18 млн.лв. и налич-
ни над 3,5 пъти по-малко средства е
ясно, че българското общество ще ста-
не свидетел на поредното отбиване на
номера.

1417 фирми са прекра-
тили дейността си от нача-
лото на годината до октом-
ври. Най-вероятната причи-
на за това е кризата и вло-
шената икономическа ситу-
ация. Най-голяма част от за-
творилите компании са
съсредоточени в София -
509. Това показват данните
на архива на Националния
осигурителен институт
(НОИ).

Следващите места са
заети съответно от Бургас
със заличени 255 компании
и дружества и Варна - 220.
202 фирми от Пловдив са
прекратили дейността си.
128 предприемачи от Русе
и още 103 от Стара Загора
са подали документи, че
прекратяват фирмената си дейност. Броят на
затворилите компании се е увеличил най-вече
през последните три месеца.

Освен фирмите през деветте месеца на тази

Близо тон риба и рибни продукти са бракувани при провер-
ките на Българската агенция по безопасност на храните (БАБХ),
започнали миналия понеделник. Това каза д-р Любомир Кулин-
ски, директор на дирекция “Контрол на храните” в агенцията
пред “Фокус”.

Приватизацията на Вазовските машиностро-
ителни заводи в Сопот ще се забави и най-
вероятно ще приключи през следващата годи-
на, съобщава Investor.bg. По всяка вероятност
процедурата по раздържавяване ще се прото-
чи, тъй като в Агенцията за приватизация и
следприватизационен контрол (АПСК) все още
не е постъпила обвързваща оферта от страна
на единствения кандидат за ВМЗ - “Емко” ЕООД.

В петък миналата седмица изтече срокът,
който АПСК бе поела, като публичен ангажи-
мент, да представи крайна оферта от инвести-
тор за закупуването на дружеството. Досега
обаче подобна оферта все още не е предста-
вена официално от ведомството.

Оказва се, че “Емко” ЕООД късно е започ-
нало с така наречения “дю дилиджънс”, който
представлява правно и финансово проучване
на оръжейния завод и все още не е готов с
оценката си. С този мотив фирмата не е подала
дългоочакваната обвързваща оферта в офици-

Летище София открива
днес нова контролна кула на
Терминал 2. Цената на новото
съоръжение е над 15 млн. лв.
и се очаква да може да работи
над 40 години. Тя ще започне
да функционира веднага след
откриването си и ще изземе
ръководните функции на своя-
та предшественичка на Терми-
нал 1. В кулата ще има поме-
щение за ръководител полети
и още петима негови колеги.

Светла ВАСИЛЕВА

П
рез последната година от уп-
равлението на ГЕРБ прави-
телството се сети за инова-
циите, които иначе беше
изхвърлило от плановете си.

телство обаче има други “фаворити”, в
които инвестира. Стартирайки плано-
вете си за мегастроежи с мащабно
наливане на асфалт и бетон, още през
2009 г. управляващите спират програ-
мата за насърчаване на иновациите. В
последващите 2010 г. и 2011 г. се из-
плащат скромни суми по проекти, спе-
челили финансиране на обявените по
време на правителството на тройната

БАБХ: Не купувайте риба
от тротоари, багажници
и градинки

ко продавач в магазин бъде хванат да пипа непакетира-
ни хранителни продукти без ръкавици, ще бъде глобяван
сериозно.

Нерядко в малките магазини непакетираното сирене
се взема с ръкавици, а после с тях се пипат и парите.
Това е недопустимо и подлежи на санкция от 250 до 500
лв. при първо нарушение и от 500 до 1500 лв. при второ,
заявяват от Агенцията по безопасност на храните.

Ръкавици задължително трябва да се слагат, когато
се взема от продавач или служител зад щанда непаке-
тирана храна - например прясно месо, кашкавал от пита
или сирене на буци, обясни Венцислава Тасева, зам.-
шеф на агенцията.

Солени глоби за лоша
хигиена в магазините
за храни

Обобщените резултати от миналата седмица показват, че
при извършените 1805 проверки са съставени 89 предписания,
22 акта за административни нарушения и временно е спряна
дейността на два обекта. Бракувани са около 1020 кг храни, от
които 945 кг са риба и рибни продукти.

Една от основните задачи при проверките е недопускането
на продажба на риба на улицата. Д-р Кулински прикани всички
потребители у нас да не купуват риба и всякакви храни от тро-
тоари, багажници и градинки, а да пазаруват от обекти, регис-
трирани по закона за храните, защото те попадат под контрола
на агенцията. Всеки, който купува храни от нерегистрирани
обекти, трябва да знае, че носи лична отговорност за собстве-
ното си здраве, категоричен бе Кулински. Той каза още, че след
Никулден проверяващите ще се насочат към хотелите и ресто-
рантите във връзка с предстоящия студентски празник, а след
тях и към всички обекти преди Коледа и Нова година.

А

1417 фирми са фалирали до октомври

15 млн. лв. струва новата
контролна кула на Терминал 2

Има предвидени и допълни-
телни места за работници, об-
служващи планираната за из-
граждане писта за излитане и
кацане на летището.

Тази кула ще даде възмож-
ност за увеличаване на капа-
цитета на летище София и по-
добряване на ефективността
на ръководител полети, обяс-
ни Ивайло Василев, директор
на дирекция “ Управление на
въздушното движение”. По не-

говите думи това ще доведе до
подобряване на нивата на си-
гурност и ще спомогне за
включването от следващата
година на система за управле-
ние и контрол на въздушното
движение. Така ръководител
полети ще може да увеличи
броя на самолетите, които об-
служва в условия на ниска ви-
димост. Това ще увеличи и
броят на обслужваните хора,
разясни Василев.

година са спрели работа и над 10 500 самооси-
гуряващи се. Най-вероятно това са хора със сво-
бодни професии като адвокати, журналисти,
хора на изкуството и земеделци.

ално обявения срок 30 ноември.
Investor.bg се свърза със собственика на

“Емко” ЕООД Емилиян Гебрев за коментар,
какъвто беше отказан. По неофициална инфор-
мация обаче фирмата ще иска отсрочка до края
на януари, за да представи обвързваща оферта.

Припомняме, че новият собственик на оръ-
жейното предприятие ще трябва да изплати
всичките му публични дългове, които по данни
на Министерството на икономиката, са над 47
млн. лв.

ВМЗ в Сопот е едно от държавните пред-
приятия, предвидено за приватизация с при-
оритет. Наскоро обаче правителството призна,
че няколко държавни фирми, сред които и за-
водът в Сопот, може и да не бъдат продадени
до края на годината. Военният завод е в про-
цедура по приватизация от юли, след като
държавата се намеси, за да бъдат изплатени
част от задълженията към персонала на пред-
приятието.

ОТЛАГАТ ПРИВАТИЗАЦИЯТА
НА ВМЗ ЗА ДОГОДИНА
ОТЛАГАТ ПРИВАТИЗАЦИЯТА
НА ВМЗ ЗА ДОГОДИНА
ОТЛАГАТ ПРИВАТИЗАЦИЯТА
НА ВМЗ ЗА ДОГОДИНА
ОТЛАГАТ ПРИВАТИЗАЦИЯТА
НА ВМЗ ЗА ДОГОДИНА
ОТЛАГАТ ПРИВАТИЗАЦИЯТА
НА ВМЗ ЗА ДОГОДИНА
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стинска война пламна по
улиците на втория по голе-
мина словенския град Ма-
рибор. Най-малко 24 души
бяха ранени, а над 140 аре-

Кметът на Лондон Борис
Джонсън заяви, че еврото се
е превърнало в пагубен про-
ект и настоя британците да
получат възможност да гла-
суват на референдум дали
искат да останат в единния
пазар на Европейския съюз,
предаде Ройтерс. По време
на събитие в Лондон той
посочи, че британските от-
ношения с ЕС трябва да
бъдат предоговорени около
единния пазар, за да се
фокусират върху свободната
търговия и по-малкото бари-
ери.

“Еврото е пагубен проект.
Трябва да използваме
възможността за промени в

Франция и Италия под-
писаха споразумение за
строителството на високо-
скоростната железопътна
магистрала Лион-Торино.
Съвместният проект пре-
движда строителството на
трансалпийска желе-

редседателят на Еврогрупата Жан-Клод Юнкер
заяви, че ще се оттегли от поста си в края на
тази година или в началото на следващата,
предаде “Франс прес”. Той е начело на Еврогру-

Бомба избухна пред офиса на гръцката
крайнодясна партия “Златна зора”,

съобщи “Ройтерс”. Има нанесени щети,
но няма жертви. Заради общественото

недоволство от строгите бюджетни
икономии, корумпираните политици и

увеличената нелегална имиграция
“Златна зора” сякаш се появи от

нищото и се превърна в третата
политическа сила в Гърция, сочат

социологическите проучвания

Словения също
се разбунтува
Проспериращата доскоро източноевропейска
държава все повече затъва в блатото на
икономическата криза

тристка коалиция - но въпреки опити-
те и на лидерите на коалицията и на
опозиционните партии той отказа да
се оттегли от своя пост.

В още пет словенски града също се
проведоха протести, организирани
чрез социалната мрежа “фейсбук”. Ос-
вен срещу корупцията, гражданите про-
тестираха и заради въвеждането на
мерките за строги икономии в страна-
та, която е тежко засегната от иконо-
мическата криза заради сериозната
зависимост от износа. Протестиращите
изразиха увереност, че изборът на но-
воизбрания президент Борут Пахор за
нов държавен глава няма да промени
с нищо икономическата и социалната
ситуация в страната.

Словения, която бе една от най-про-
спериращите страни в Източна Европа
и се присъедини към еврозоната през
2007 г., в настоящия момент се опитва
да избегне необходимостта от поисква-
не на спасителен план в условията на
рецесия, висока безработица и не-
прекъсващо нарастващ брой лоши кре-
дити. Десноцентристкото правителство
планира да ореже заплатите в държав-
ния сектор, да намали социалните по-
мощи, да повиши възрастта за пенсио-
ниране и съкрати разходите за здраве-
опазване и образование, за да понижи
бюджетния дефицит до около 3 процен-
та от брутния вътрешен продукт (БВП)
догодина при очакван тази година де-
фицит от 4,2 процента.

Анализатори обаче предупрежда-
ват, че протестите още повече вредят
на словенската икономика, най-малко-
то защото създават на страната имидж
на потенциално нестабилна държава.

Скоростен влак свързва Франция и Италия
зопътна линия чрез про-
карването на тунел през
Алпите с дължина 57 км.
Създаването на сложната
инженерна конструкция
ще струва 8,5 мрд. евро,
съобщи “Гласът на Русия”.

Плановете на френски-

те и италианските власти
вече предизвикаха много-
бройни протести от двете
страни на границата.

Защитниците на окол-
ната среда и представите-
лите на местните админи-
страции са убедени, че

прокарването на трасето
не само ще нанесе непо-
правими щети на природа-
та, но и ще бъде огромен
разход на бюджетни сред-
ства в  условията на
продължаващата икономи-
ческа криза.

Кметът на Лондон призова
за референдум за ЕС

ППППП

Юнкер се оттегля
от поста си

договора, може би около
банковия съюз, да свикаме
междуправителствени кон-
султации, на които да дове-
дем британското членство
до това, което хората искат”,
подчерта Джонсън.

“Сведете го до единния
пазар... Време е да прове-
дем референдум и той тряб-
ва да е с много прост въпрос.
Искате ли да останете в
единния пазар на ЕС - да
или не?”, допълни Джонсън.
Той все пак посочи, че ще
настоява Великобритания да
остане в ЕС, ако предогово-
ри отношенията си, така че
да бъдат основани на един-
ния пазар.

пата от 2005 г., а сегашният му мандат официално
приключи на 17 юли. През юли тази година Юнкер
беше преизбран, като тогава отбеляза, че ще изпълни
само част от мандата си.
Още преди това Юнкер искаше да се оттегли, но беше
убеден да остане заради липсата на приемлив за
Франция и Германия кандидат. За негов наследник се
спрягаше германският финансов министър Волфганг
Шойбле, който получи одобрение и от самия Юнкер.
На въпрос дали е готов да стане председател на Еврог-
рупата съвместно с Шойбле, френският му колега Пиер
Московиси се ограничи да каже, че този вариант ще
бъде разгледан. “Важно е Франция и Германия да
постигнат съгласие по въпроса”, отбеляза той, като
призна, че изборът на нов председател на Еврогрупата
ще е деликатен.

Дори в състояние на извънредно положение и протести кметът на втория по големина словенски
град Марибор - Франц Канглер, който беше обвинен в корупция, не подаде оставка

И
стувани при  грандиозен протест,
съобщи агенция “Вести 24”. Според
портала, протестиращите замеряли
полицята с коктейли Молотов, камъни
и пиратки. По данни на полицията над
6000 души са взели участие в проте-
стите с искане за оставката на кмета
Франц Канглер заради сериозни об-
винения в корупция в особено крупни
размери. Припомняме, че Канглер бе
изключен този месец от Словенската
народна партия (СНП) - по-малкия
партньор в управляващата десноцен-

Меркел е преизбрана
за лидер на ХДС

Германският канцлер Ангела
Меркел е преизбрана за ръково-
дител на консервативния Хрис-
тияндемократически съюз. Анге-
ла Меркел е събрала над 97% от
гласовете по време на двуднев-
ния конгрес на партията. Това е
най-добрият резултат на Мер-
кел, откакто е заела поста на
председател на ХДС през 2000
година.

Нишани насрочи дата
за парламентарните
избори

Албанският президент Буяр
Нишани насрочи за 23 юни 2013 г.
нови парламентарни избори. Така
той отговори на международния
натиск върху Тирана за организи-
ране на нови избори поради ос-
порването на последния вот през
2009 г. Предстоящите избори
отново ще изправят една срещу
друга управляващата демократи-
ческа партия на премиера Сали
Бериша, който е начело на прави-
телството осем години, и парти-
ята на Еди Рама.

Сирия не използва
химически оръжия

Сирия отрече съобщенията,
че се готви да използва химиче-
ски оръжия срещу противниците
на режима. Това беше огласено в
изявление по държавната теле-
визия, което последва обвинени-
ята от страна на американски-
те власти, че Сирия е започнала
подготовка за производство на
зарин. Преди това CNN съобщи,
че президентът Башар Асад раз-
глежда възможността да използ-
ва срещу опозицията артилерий-
ски снаряди, заредени с химиче-
ски вещества.

„Бритиш еъруейз”
съкращава
400 служители

“Интернешънъл еърлайнс
груп” обяви плановете си за
съкращаване на 400 служители в
“Бритиш еъруейз”, предаде АФП.
На част от служителите са били
предложени обезщетения, ако
доброволно се съгласят да на-
пуснат. В момента се водят
консултации с профсъюзите, ко-
ито ще продължат около 90 дни.

Снимкa БГНЕС
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инистрите на финансите на държавите-
членки на еврозоната одобриха спасител-
ната помощ на стойност 39,5 млрд. евро за
испанския банков сектор. Така те приклю-
чиха официално многомесечните усилия за

Брюксел спасява
испанските банки
Брюксел спасява
испанските банки
Брюксел спасява
испанските банки
Брюксел спасява
испанските банки
Брюксел спасява
испанските банки
Страните от еврозоната
отпуснаха близо
40 млрд. евро на Испания

М
намиране на решение на кризата, заплашила да
изправи страната пред необходимостта от пълна
финансова помощ отвън, съобщи британският в. “Фай-
неншъл таймс”. Одобрението бе до голяма степен
предопределено, особено след като Еврогрупата
обяви през юни, че е готова да осигури до 100 млрд.
евро за испанските банки, които бяха повалени от
спукването на жилищния балон в страната.

Засега обаче отпуснатите средства са по-малко
от очакваните, като според испански източници не-
обходимите пари са 2 или 3 пъти повече.

В Брюксел се надяват, че вливането на външен
капитал в банките заедно с обявеното през миналия
месец облекчаване на строгите бюджетни цели, на-
лагани от Европейския съюз, ще отнемат напрежени-
ето от правителството в Мадрид и ще позволят стра-
ната да избегне вземането на допълнителна финан-
сова помощ.

Доходността по базовите испански 10-годишни
облигации падна до 5,25% в понеделник, след като
Испания обяви отправянето на официална молба за
помощта за банките. Това е най-ниското ниво на
разходите на страната по заемането на средства от
пазарите за последните 8 месеца.

Председателят на Еврогрупата Жан-Клод Юнкер
заяви, че средствата ще бъдат преведени в средата
на следващата седмица. “Реализирането на програ-
мата върви по план, изпълнявайки всички изисквани
условия, както е предвидено в меморандума за раз-
бирателство”, каза Юнкер.

Испанският министър на финансите Луис де Гин-
дос на свой ред посочи, че отпуснатите кредити ще
бъдат със срок на погасяване от 12 години и полови-
на с 10-годишен гратисен период, а лихвата за първа-
та година ще бъде по-малко от 1 процент.

И докато европейските министри спасяват испан-

ските банки, се оказа, че през ноември безработица-
та в Испания е продължила да расте и без препита-
ния са били 4,91 милиона души. Това съобщи мини-
стерството на заетостта в момент, когато страната
трудно се справя със задачата да намали бюджетния
дефицит и с рецесията на своята икономика.

Четвъртата по обем икономика в еврозоната е
регистрирала през миналия месец нови 74 296 нови
безработни (увеличение с 1,54%), отколкото през
октомври. В сравнение с ноември миналата година
увеличението е с 487 355 нови безработни (11,2

процента). Според Националния статистически ин-
ститут, който използва различна методика за из-
числение, през третото тримесечие на годината е
била надхвърлена историческата граница от 25%
безработица, като е регистрирано 25,02% (при
възрастовата група 16-24 години - над 52%). Това
е най-високото ниво след Гърция сред индустриа-
лизираните страни.

Надеждите на правителството са до края на годи-
ната безработицата да спадне до 24,6%, а през 2013
г. - до 23,3 на сто.

Снимка БГНЕС

През миналия месец нови 74 296 души са останали без работа

По последни данни
марсианската вода е зна-
чително по-тежка от зем-
ната. Тя е била извлече-
на от образци от почвата
с помощта на приборите
на марсохода “Кюриоси-
ти”. В нея има значително
количество от изотопа на
водорода деутерий, съоб-
щи ръководителят на гру-
пата учени, които рабо-
тят с химическата лабо-
ратория на марсохода.

Водата на Марс по-
тежка от земната

“Съотношението меж-
ду деутерия и водорода
във водата, получена от
образците от почвата, се
оказа пет пъти по-високо,
отколкото в земните оке-
ани”, посочиха учените.
Изследването на съотно-
шението между обичай-
ния водород и деутерия
ще позволи по-добре да
се разбере еволюцията
на атмосферата и хидро-
сферата на Марс.

Стотици хора са уча-
ствали в демонстрация в
столицата на Северна
Ирландия, Белфаст,
прераснала в сблъсъци
в полицията, съобщава
Би Би Си. Размириците
за избухнали, след като
членовете на градския
съвет в Белфаст одобри-
ли закон, съгласно кой-
то знамето на Обедине-
ното кралство (т.нар.
“Юниън Джак”), което се
вее над 100 години над
сградата на кметството
в столицата на Северна
Ирландия, ще бъде из-

Сблъсъци между демонстранти
и полиция в Белфаст

Британски учени са
успели да изолират ген,
обуславящ по-голямата
склонност на част от хо-
рата да се пристрастяват
към алкохола, предаде
Би Би Си.

Изследователи от
Кралския колеж в Лондон,
които са направили откри-
тието, съобщават, че при
наличие на “алкохолния”

Откриха ген на
алкохолизма

ген се наблюдават по-ви-
соки нива на допамин в
мозъка при употреба на
опияняващи напитки. До-
паминът предизвиква усе-
щане за удоволствие.

Учените отбелязват, че
откритието ще помогне  да
се определи кои хора са
по-податливи на пристра-
стяване към алкохола и
злоупотреба с него.

Депутатите и продавачите на коли - това са двете
професии, които пораждат най-голямо недоверие у
американците, предаде Франс прес, като се позова
на допитване, публикувано от института Галъп.
Участвалите в допитването е трябвало да избират
измежду 22 професии, които пораждат най-
голямо доверие и недоверие у тях. На най-
голямо доверие се радват медицинските сестри,
фармацевтите, лекарите, инженерите, зъболека-
рите и полицаите. Сред професиите, които се
посрещат с най-голямо недоверие, освен депута-
тите и продавачите на автомобили са и специали-
стите по рекламата и дилърите.

Американците вярват най-
малко на депутатите

Израел не трябваше
да се противопоставя на
решението на ООН да
даде на Палестина статут
на нечленуваща в орга-
низацията държава на-
блюдател, заяви в Ню
Йорк бившият израелски
премиер Ехуд Олмерт.

“Нека бъда честен
пред вас, не съм сигурен,
че е имало причина да
се противопоставяме на
искането на Палестинска-
та автономия”, посочи
Олмерт. Според него е
било сигурно, че съобще-
нието за ново израелско
строителство в окупирана
от Израел деликатна
зона “ще обиди” САЩ,

Олмерт: Грешка е, че
бяхме против
статута на Палестина

след като Вашингтон
подкрепи несъгласието
на Израел с палестинско-
то искане.

“Аз бях напълно изне-
надан, че само ден след
решението на ООН изра-
елското правителство на-
прави единственото
нещо, което със сигурност
щеше да обиди амери-
канските политически
ръководители”, подчерта
бившият премиер. От дру-
га страна, Олмерт каза,
че днес ще оповести дали
ще участва в парламен-
тарните избори на 22 яну-
ари, в които големият
фаворит е днешният пре-
миер Бенямин Нетаняху.

дигано само за офици-
ални празници - 17 дни
в годината.

В резултат на реше-
нието стотици “юнонис-
ти” (поддръжници на ос-

таването на Северна
Ирландия в пределите
на Великобритания) са
се опитали да проникнат
в сградата на кметство-
то и са хвърляли бутил-
ки и камъни срещу по-
лицейски кордон, който
охранявал сградата.
Най-малко петима поли-

цаи са пострадали.
Международните на-

блюдатели припомнят,
че мнозинството от чле-
новете на градския
съвет на Белфаст са
поддръжници на излиза-
нето на Северна Ирлан-
дия от Великобритания
и връщането й към Ейре.

Европа пред хегемонията
на Германия
Когато палестинците
отказват да изчезнат
Постоянно военно
положение в
Нагорни Карабах
Блясък и упадък
на гаровите чакални
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изнемощял и далеч по-възрас-
тен за своите 35 години. При
все това Мандрикин е в доста
по-добро положение от десет-
ките хиляди негови сънародни-
ци, защото има шанса да по-
лучи лечение в разгара на
“най-лошата епидемия на
СПИН в Европа”, както я опре-
дели Световната здравна ор-
ганизация. Преди световния
ден за борба със СПИН, отбе-
лязан на 1 декември, редица
международни организации
призоваха украинското прави-
телство да увеличи субсидии-
те за лечение и да положи
повече усилия да спре разпро-
странението на ХИВ вируса
извън високорисковите групи и
сред останалата част от насе-
лението, където дори е по-
трудно да се наложи контрол
върху болестта.

Приблизително 230 000
украинци, или около 0.8 на сто
от хората на възраст между 15
и 49 години, живеят с ХИВ -
вируса, който причинява
СПИН. Около 120 000 спешно
се нуждаят от антиретровирал-

ИМИГРАНТИТЕ:
поотделно или заедно
Трябва ли гастарбайтерите да живеят на обособени територии

ПРО да почиват, да пазаруват,
би решило много пробле-
ми, съществуващи в обще-
ството. Трябва да бъдат
формирани нови форми за
взаимодействие между со-
циума, държавата и бизне-
са. Да се разделят
задълженията. И бизнесът,
в частност, е длъжен да из-
гражда за имигрантите от-
делни градове. Между дру-
гото, в този случай може
рязко да се промени и ими-
грационната ситуация.
Сега ние всекидневно се
сблъскваме с това, че ра-
ботодателите, наемайки
хора на работа, предпочи-
тат имигрантите, защото
това е икономически по-
изгодно.

От една страна, за тях
се дават по-малко пари за
осигуровки, от друга - на
тях често не им доплащат.
Разпространени са случа-
ите, когато във ведомостта
за заплати стои една циф-
ра, а на гастарбайтера му
дават друга. Вече има цели
отрасли, откъдето гражда-
ните на Русия за изтикани,
въпреки че формално, спо-
ред закона, приоритет при
трудоустрояване имат ме-
стните жители.

Ако обаче работода-
телите бъдат задължени
да изграждат места за
живеене на имигрантите,
няма да се учудя: утре ще
се окаже, че страната ни
няма нужда от многоми-
лионната армия на нис-
коквалифицираните чуж-
дестранни работници.

Създаването на таки-
ва територии също така
ще позволи на властите
да следят положението с
имигрантите, работодате-
лите ще трябва да са по-
отговорни, а обществото
до голяма степен ще бъде
защитено.

А днес много от имиг-
рантите живеят по мазе-
та, по горите, по 15-20

Вениамин
РОДНЯНСКИ,
член на
Обществената
палата на Русия

- Съществуват два ос-
новни модела за работа с
имигрантите. Хайде да
видим коя от тях е по-бли-
зо до нас.

Първата е либерална-
та, като в САЩ. Това е,
когато човек в зависимост
от целта на пристигането
си в страната влиза с ра-
ботна, туристическа виза
или със зелена карта.

Втората, по-строгата, е
когато имигрантите живе-
ят в специално определе-
ни за тях територии. Тази
практика широко се из-
ползва в източните държа-
ви. В частност, в Арабски-
те емирства, където има
строителен бум, имигран-
тите строители живеят от-
делно и местното населе-
ние с тях на практика не
се засича. Предлагам да
се разгледа вариант за
използване на подобна
практика и в Русия.

Виждаме, че в общест-
вото ни расте национално-
то самосъзнание, усложня-
ват се отношенията между
местните жители и гастар-
байтерите. Имиграционни-
ят процес стана на практи-
ка неуправляем, хаотичен.
И създаването на специ-
ални градове за имигран-
ти, територии с развита ин-
фраструктура, където чуж-
дестранните работници
биха могли не само да
живеят, но и да получават
социални и медицински
услуги, където биха могли

КОНТРА

души в една стая, и никой
не е отговорен за това.

Сулаймон
ШОХЗОДА,
зам.-директор
на Центъра за
трудов обмен
ОПОРА-ДРУЖБА

Идеята не е нова, нея
отдавна я пропагандират
източните страни. А и на
Запад я използват. Опит
от създаване на обособе-
ни територии за имигран-
ти има и в САЩ, Франция,
Германия, Великобрита-
ния. И за съжаление чес-
то разбираме от новините
за сериозни конфликти,

избухващи в тези страни.
Идеята за изграждане

на обособени територии
за имигранти в Русия, спо-
ред мен, е неконструктив-
на. За мен тя се асоциира
със събитията във Фран-
ция, с арабските погроми
край Париж. И изобщо -
Русия има друга история,
друга култура, друг опит.
Всички ние, и местните
хора, и повечето от имиг-
рантите произлизаме от
една държава - Съветския
съюз. И манталитетът ни е
“съветски”, който се осно-
вава на идеите на мулти-
културализма, взаимодей-
ствието между представи-
телите на различните на-
ционалности.

В продължение на де-
сетилетия руснаци, укра-
инци, таджикистанци, уз-
бекистанци живееха един
до друг, уважаваха се по-
между си, дружаха, рабо-
теха заедно. Никой не из-

питваше дискомфорт - в
която и република да се
намираше.

Преследването, наци-
онални разпри, които за-
почнаха след разпадане-
то на Съветския съюз, бяха
създадени изкуствено. И
според мен трябва да се
върнем към съветската
традиция на единство
между народите.

Има и други аспекти.
Например, когато имиг-
рантите живеят обособе-
но, изолирано от общест-
вото, сами “се варят” в
собствения “казан” - това
е много опасна ситуация,
защото никой отвън не
знае какво става там
вътре.

Липсата на защита на
имигрантите е особен и
най-важен проблем. И
той няма да се реши
само чрез създаване на
“градове за имигранти”.
Където и да живеят ими-
грантите, те пак ще се
трудят при същите тези
работодатели, които днес
си позволяват да не им
плащат заплати или да
им плащат жълти копей-
ки, не им дават никакви
социални гаранции.
Трябва да накараме за-
коните да работят. Да
изкореняваме корупция-
та, да вкарваме имигран-
тите в правовото поле, а
не да се опитваме да ги
изолираме.

През последните години младежи имигранти във Франция често громят градовете.
Имигрантите изливат гнева си към държавата, без да подбират средства и начини

но лечение, което значително
може да удължи и подобри
качеството на живота им. Но
поради недостиг на държавни
средства едва по-малко от
четвърт от тях имат достъп до
лекарства - което е сред най-
ниските показатели в света.
СПИН епидемията в Украйна
все още е концентрирана сред
високорисковите групи, като
интравенозните наркомани,
проститутките, хомосексуални-
те и затворниците. Но близо
половината от регистрираните
нови случаи за миналата го-
дина се дължат на полови кон-
такти между хетеросексуални
без предпазни средства. “Бав-
но, но сигурно епидемията се
мести от най-изложената на
риск и уязвима част от населе-
нието към общата маса”, заяви
Никола Канто от Глобалния
фонд за борба срещу СПИН,
туберкулоза и малария, отго-
варящ за дейността на органи-
зацията в Източна Европа и
Централна Азия. “За момента
в Украйна не се вземат до-
статъчно мерки за лечение на
болестта.”

Позорът също е голям про-
блем за ХИВ позитивните в
Украйна. 65-годишната Лилия,
която отказа да назове фами-
лията си, наскоро е присъства-

ла на курс как да съобщи на 9-
годишната си правнучка, че
има ХИВ. Заради диагнозата
на момичето, заразено още
при раждане от злоупотребя-
ващата с наркотици майка, й е
било отказано място в преду-
чилищна паралелка. “Хората
са като вълци, те не разбират”,
казва Лилия. “Ако някои от
родителите разберат за бо-
лестта, биха изяли детето.” И
докато в останалата част от
света епидемията от СПИН се
е постабилизирала, в Източна
Европа и Централна Азия тя
все още прогресира, смята
Канто. За 2011 г. в Украйна са
обявени 21 200 нови случаи,
което е най-високият брой, от-
както бившата съветска репуб-
лика регистрира първия си
случай през 1987 г., и е равно
на растеж от 3 процента в
сравнение с 2010 г. В резултат
на ограниченото и често не-
навременно лечение броят на
свързаните със СПИН смъртни
случаи за миналата година е
нараснал със 17 на сто - близо
3800.

Антиретровиралното лече-
ние на повече от 1000 затвор-
ници, както и на близо 10 000
ХИВ пациенти из цялата стра-
на, които освен това се нужда-
ят от лечение за туберкулоза

и други усложнения, породени
от болестта, заедно с всички
дейности за подкрепа или бор-
ба срещу заболяването, са
спонсорирани от чуждестран-
ни дарители, главно от Глобал-
ния фонд. Глобалният фонд е
готов да похарчи 640 милиона
долара до 2016 г. в битката със
СПИН и туберкулозата в Ук-
райна и след това се надява
да предаде по-голямата част
от програмата си в ръцете на
украинското правителство.
Според някои адвокатски ор-
ганизации корупцията и без-
различието на правителствени
служители съдейства за разра-
стването на епидемията. През
изминалите две години укра-
инското правителство е конфи-
скувало край границата жиз-
неноважни лекарства за СПИН
заради технически формално-
сти, разпореждало е прокуро-
ри да разследват спонсорира-
ни от Глобалния фонд органи-
зации в подкрепа на заболе-
лите от СПИН и е оказвало
тормоз на пациенти, подложе-
ни на метадонова терапия,
което принуди Глобалният
фонд да заплаши, че ще за-
мрази отпуснатия заем от не-
гова страна за превенция на
болестта.

Съвсем наскоро украински-

ят парламент даде начално
одобрение на законопроект,
който може да наложи мярка
за неотклонение до 5 години
затвор, при каквото и да е пуб-
лично изобразяване на хомо-
сексуалност. По думите на за-
падни организации това може
да направи работата на орга-
низациите за борба срещу
СПИН, които раздават презер-
вативи и учат хомосексуални-
те на безопасен секс, незакон-
на и допълнително ще подси-
ли епидемията. Все още не е
ясно дали законопроектът ще
стигне до окончателно гласу-
ване. Друг проблем е злоупо-
требата с лекарствата за
СПИН, при която украинските
здравни власти плащат в пъти
повече от допустимото за ме-
дикаменти. Адвокатски органи-
зации обвиняват здравни слу-
жители в присвояване на сред-
ства, като закупуват лекарства
на изкуствено завишени цени
и след това прибират комиси-
оната. Представителите на
здравните власти отхвърлят
тези обвинения, твърдейки, че
финансовите им процедури са
прозрачни. Още много трябва
да се свърши в Украйна, за да
може украинският народ да
получи добро СПИН образо-
вание.

Украйна се бори с ХИВ епидемияУкрайна се бори с ХИВ епидемияУкрайна се бори с ХИВ епидемияУкрайна се бори с ХИВ епидемияУкрайна се бори с ХИВ епидемия
Мария ДАНИЛОВА

А
ндрей Мандрикин, за-
творник в затвор No 85
извън Киев, е ХИВ по-
зитивен. Той изглежда
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Интервю

Интервю на Альона НЕЙКОВА

Вили Боршукова:

Няма по-голямо щастие
от това да правиш добро
Понякога и най-дребните радости ни дават сила да продължим напред,
смята учредителката на асоциацията „Промени живота си сега!”

 Как ще коментира-
те, госпожо Боршукова,
сумата от 2260 лв., събра-
на от последния, органи-
зиран от вас благотвори-
телен аукцион на перуки
и продажба на сувенири?
За какво ще стигнат тези
пари? Много ли са или, на-
против, нищожно малко?

- Сумата, събрана от
търга, в действителност е
твърде малко. Но пак е
нещо на фона на тежката
икономическа криза, в коя-
то се намираме. Очаквах да
съберем повече средства,
но явно толкова са възмож-
ностите на хората, които
посетиха събитието. Всички
разходи се поеха изцяло от
“Магама” с помощта на
“Иринис декор”, които спо-
могнаха много с продажба-
та на сувенири и картини. С
парите ще закупим предим-
но изкуствени перуки, за да
можем да помогнем на по-
вече нуждаещи се.

 Благотворителните
концерти и ревюта ли са
най-ефикасният начин хо-
рата да развържат кесии-
те си?

- Мисля, че концертите
са една добра възможност
да се събуди съзнанието на
всички. Но и личният кон-
такт е много важен, както и
доверието, което хората
имат в нас.

 Каква е равносмет-
ката ви до този момент
за инициираната от вас
кампания “Дари коса - по-
дари перука!”? Колко души
се отзоваха? На колко
болни помогнахте?

ВИЛИ БОРШУКОВА е известна българска стилист-
ка, коафьорка и перукерка. Печелила е многобройни
професионални награди у нас и в чужбина. Тя е
майка на 3 деца и бизнес дама. Напоследък се прочу
със създаването на асоциацията “Промени живота
си сега!” и инициирането на кампанията “Дари коса
- подари перука!”, която цели набирането на сред-
ства за закупуване на перуки за онкоболни в нерав-
ностойно положение.

тези начинания?
- Инициативата “Дари

коса - подари перука!” за-
почна веднага със създава-
нето на асоциацията за
превенция на рака “Проме-
ни живота си сега!” към
фондация “Отворено обще-
ство”, чийто учредител съм
аз. През януари 2010 г.
сама минах през ада на
рака и осъзнах колко важ-
но е да не се пренебрегват
редовните прегледи, благо-
дарение на които диагно-
зата може да се постави
навреме. Сега ми се иска
да събудя съзнанието на
хората за нуждата от редов-
на профилактика, с която да
избегнат негативите на мо-
ята съдба и на много други
като мен.

Всичко стана постепен-
но и е свързано с моята
работа на коафьор и перу-
кер. Непрекъснато в сало-
на идват болни хора и като
гледах страданието им, ре-
ших, че трябва да направя
нещо! Мотото “Промени жи-
вота си сега!” най-добре
пасва на цялата инициати-
ва, защото всички са важни
и се променят завинаги,
когато се присъединят към
каузата. Хората, които ме
подкрепят, са добри и лю-
бящи. Част от тях са Иринис
Николао, д-р Елиза Георги-
ева, Меги Савова, Капка
Амзина, Даниела Стефчова
и много други, които заслу-
жават специални благодар-
ности за това, че се стре-
мят да помагат на другите
да живеят по-нормално.

 Как и други желаещи
да се включат в инициа-
тивата биха могли да да-
рят коса? Какво е необхо-
димо за целта? Какви са
изискванията?

е най-стресиращият и шо-
киращият момент след хи-
миотерапията за болни-
те?

- Принципно - да! Това е
видимата част на пробле-
ма. Болните се чувстват
различни и се срамуват от
себе си и от болестта си.

 Осъществявате
връзка между дарителите
и онези, които получават
перуките. Защо мислите,
че това е важно?

- Една от предпоставки-
те да сме удовлетворени от
този живот е, че сме помог-
нали на някого. Когато хо-
рата, дарили коса, видят
резултата от жеста си и
радостта в очите на полу-
чилия перуката, се чувстват
удовлетворени. Онкоболни-
те също искат да знаят чия
коса носят и да благодарят.

 Състрадателни ли са
според вас българите?

- Като цяло българинът
е състрадателен човек.
Друг е въпросът, че в мо-
мент на материална и ду-
ховна криза много често
смятаме, че парите са един-
ственото, с което може да
се помогне. Респективно:
нямам пари - не мога да
помогна. Косата е нещо, на
което много хора не обръ-
щат внимание, докато я
имат. И дори не знаят, че
могат да помогнат, отряз-
вайки я. Тук е мястото и
ролята на медиите тази
информация да стигне до
повече хора заедно с на-
шето послание.

 Колко дълго се прави
една перука и каква е це-
ната на изработването й?

- Една перука се прави
за минимум 20 дни, от ко-
сите на поне трима души и
цената на изработката е
между 400 и 500 лв., тъй
като всичко се изработва
ръчно.

 Какво според вас
трябва да знаят хората,
на които им се налага да
сложат перука?

- Преди да изберете
перука, трябва да сте доб-
ре информирани. Най-общо
казано, перуката се състои
от мрежа, с вплетена в нея
изкуствена или естествена
коса, която покрива 100%

Изкуствената пък е финан-
сово изгодна. Стилът и тек-
стурата наподобяват есте-
ствената коса. Лесно се
поддържа в домашни усло-
вия. Не се променя нито
при измиване с шампоан и
студена вода, нито при из-
лагане на влага. Важно е
клиентът да е наясно как
да се грижи за перуката си,
за да изглежда тя макси-
мално естествено върху
главата му. Фризьорът е
този, който трябва да му
покаже как правилно да
поставя и поддържа перу-
ката си.

 Как се промени жи-
вотът ви, след като раз-
брахте, че самата вие
трябва да водите битка
с рака? В кой момент ви
беше най-трудно?

- В такива моменти пре-
подреждаш приоритетите
си изцяло! Разбираш колко
важни са малките неща и
колко ценно е общуването
с хората! Знаех от самото
начало, че няма да умра,
но ще живея и ще разказ-
вам за Господ, защото той
ме избави от гибелния мор
и ми даде сила и увереност
да продължа да живея!

Най-трудни бяха първи-
те 5 дни, след като разбрах
диагнозата. Изпитвах страх,
но не от смъртта, а от бол-
ката. Просто не исках да ме
боли... И най-вече ме беше
страх, че дечицата ми са
малки и не знаех как щяха
да израснат без мен.
Смъртта те сграбчва в
страшната си хватка и ос-
вен чрез Бог няма как да
се изплъзнеш.

 Личи си, че сте ис-
тински вярваща. Но мис-
лите ли, че човек е госпо-
дар на съдбата си или
всичко е предопределено
от Всевишния?

- Да, вярваща съм, но
не религиозна, защото
има много голяма разли-
ка. Зная, че човек изцяло
зависи от Бог, но всеки
има свободна воля да из-
бира как да живее живота
си. Най-важното е човек
да спаси душата си. Бог
има план за всеки от нас и
иска той да се изпълни за
добро.

 Какво ви дава сили
не само да се борите със
собствените си проблеми,
но и да помагате на дру-
гите?

- Господ ми дава сили и
ме кара да се чувствам цен-
на, когато помагам на хо-

Êîãàòî ñè áîëåí
îò ðàê, èçöÿëî
ïðåïîäðåæäàø
ïðèîðèòåòèòå ñè

- Мога да кажа, че сега
се наблюдава засилен ин-
терес към инициативата. За
периода март-октомври
2012 г. 45 човека са дари-
ли косата си за перука, а от
името на асоциацията “Про-
мени живота си сега!” са
дарени 10 перуки на онко-
болни. Ние работим цело-
годишно в подкрепа на
болните от рак в неравнос-
тойно положение. Една от
основните превантивни дей-
ности на асоциацията ни е
свързана с насочването
към профилактични прегле-
ди. До момента са направе-
ни над 150 такива - мамо-
графия и колоноскопия (из-
следване на дебелото чер-
во - бел.ред.), като са пре-
дотвратени 25 случая на
развитие на рака на дебе-
лото черво.

 Как се роди идеята
за тази инициатива и как
създадохте асоциацията
“Промени живота си
сега!”? Кой ви подкрепя в

- Всеки, който желае,
може да се присъедини към
нашата кауза. Достатъчно е
да отреже косата си и да ни
я изпрати. Тя трябва да бъде
поне 30 см дълга, тъй като
при изработката на перука
се скъсява. Даваме цялата
необходима информация и
на телефона на салон “Ма-
гама” 02 950 15 20, който се
намира в София на ул. “Хан
Аспарух” 7.

 Мнозина ще кажат,
че перуката е символ на
суетата и надали е жиз-
ненонеобходима на онко-
болните. Как ще коменти-
рате подобни разбира-
ния?

- Перуката наистина не
е жизненонеобходима на
онкоболния, но тя му дава
едно самочувствие и въз-
можност да води привидно
нормален живот. Понякога
и най-дребните радости ни
дават сила да продължим
напред!

 Загубата на коса ли

‘

Óäîâëåòâîðåíèåòî
èäâà, êîãàòî
ïîìàãàø íà íÿêîãî

‘
‘

главата. За изработването
й се използва както човеш-
ка коса, така и синтетична.
И двете имат своите пре-
димства и недостатъци.

Естествената перука, за
разлика от изкуствената,
търпи всякаква обработка -
боядисване, къдрене и т.н.

‘рата. Това ме прави щаст-
лива и изпълва живота ми.
Няма по-голямо щастие от
това да правиш добро!
Няма човек, който да прави
добро и да не бърка. Е, аз
бъркам понякога в чисто
човешки план. Но ставам и
продължавам напред!

Снимка ЛИЧЕН АРХИВ
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Общество
5

Датата

Изненада в бяло

МАРИЯ
НИНОВА

Малки
и големи загадки

МЕЖДУНАРОДЕН ДЕН НА ДОБРОВОЛЕ-
ЦА. Отбелязва се за първи път

през 1985 г. по инициатива на ООН.
На този ден обществото отдава
своята почит към хората, които с
безвъзмездния си труд помагат за
подобряване живота на уязвимите
и нуждаещите се от помощ.

1803 - РАЖДА СЕ ФЬОДОР ТЮТЧЕВ, РУСКИ
ПОЕТ (УМИРА 1873 Г.). Опре-

делян е като третия велик пред-
ставител на романтизма в Русия
след Александър Пушкин и Ми-
хаил Лермонтов. В последните
си години е известен привърже-
ник на славянофилството.

1848 - КАЛИФОРНИЙСКА ЗЛАТНА ТРЕСКА.
В съобщение до Кон-
греса на САЩ амери-
канският президент
Джеймс Полк потвър-
ждава, че в Калифор-
ния е открито голямо
количество злато. Исте-
рията за бързо забога-
тяване води до масова
миграция на хора. По-
вечето търсачи намират злато, колкото да покри-
ят всекидневните си разходи. Калифорнийската
златна треска приключва през 1858 г., когато
започва Колорадската златна треска.

1870 - УМИРА АЛЕКСАНДЪР ДЮМА-БАЩА,
ФРЕНСКИ ПИСАТЕЛ (Р.

1802 Г.). Най-известен е с мно-
жеството си исторически и
приключенски романи, благо-
дарение на които е един от
най-четените френски писате-
ли в света. Сред най-популяр-
ните му творби са “Граф Монте
Кристо” и “Тримата мускета-
ри”. Произведенията му са
вдъхновили над 200 филма.
Домът на Дюма - Шато “Монте
Кристо” - е реставриран и отворен за почитатели-
те (на снимката).

1918 - УМИРА ЙОЗЕФ ХОХОЛА, ЧЕШКИ КА-
ПЕЛМАЙСТОР (Р. 1845 Г.).

Животът и професионалният му
път са свързани с България.
Пристига в нашата страна през
1879 г. и основава в Търново
първия български военен духов
оркестър. Още с.г. се установя-
ва в София, където е поканен
за капелмайстор на духовия
оркестър към Първа пехотна
софийска дивизия, сформиран
от чешки музиканти. Частта му участва в
Сръбско-българската война, което вдъхновява
Хохола да напише известната за времето си
оркестрова композиция “Боят при Гургулят”.
През 1892 г. основава Гвардейския оркестър.

1927 - РАЖДА СЕ
БУМИБОЛ АДУЛЯ-
ДЕЙ, РАМА IX, КРАЛ
НА ТАЙЛАНД. Въз-

качва се на престола на
9 юни 1946 г. Крал Рама
IX е най-дълго управля-
ващият държавен глава
в света и най-дълго уп-
равлявалият монарх на Тайланд. С приписваното
му имущество на стойност над 30 млрд. щ.д. той
е най-богатият монарх в света според класаци-
ята на сп. “Форбс”.

1933 - ОТМЕНЕН Е “„СУХИЯТ РЕЖИМ” В САЩ.
Режимът е въведен
през 1920 г. от прези-
дента Удроу Уилсън. С
поправка в конститу-
цията се забранява
производството и про-
дажбата на напитки,
които имат алкохолно съдържание повече от 1
градус. В следващите години в страната
процъфтява нелегалното производство на алко-
хол, а спиртните напитки се внасят контрабандно
през границите с Мексико, Канада и по море от
Карибските острови.

1975 - ОТКРИТ Е СТУДЕНТСКИЯТ ГРАД В
СОФИЯ. Комплек-

сът включва предимно
студентски общежития.
Първоначално носи
името на Христо Ботев.
В Студентския град се
намира и зала “Христо
Ботев” с обща площ
5450 кв.м. В нея се провеждат спортни състеза-
ния и културни мероприятия. Комплексът разпо-
лага с поликлиника и други обществени сгради.

Анатолий СТАНКУЛОВ

ЮРИЙ
БОРИСОВ

Рано или късно идва
време за сняг.

Първата 10-сантиме-
трова покривка отново

Много пъти сме писа-
ли, че финансовият ми-
нистър няма никакъв
проблем с числата. Осо-
бено когато борави с
милиони и милиарди.
Измисля си числа,
хвърля ги в пространст-
вото и няма никакво при-
теснение, че при еле-
ментарни проверки
лъжите му лъсват.

Провелата се в поне-
делник Седма среща на
бизнеса с правителство-
то не направи изключе-
ние. По думите на Дян-
ков преди четири годи-
ни държавата е дължа-
ла 3 млрд. лева на биз-
неса, а сега дългът е
намален на 345 млн.
лева. Тоест предишните
управници оставят дълг
към бизнеса, който това
правителство намалил
близо 9 пъти. Правим
справка, не къде да е, а
в базата данни на само-
то Министерство на фи-
нансите. Оказва се, че
към края на 2008 г. про-
срочията на държавата и
общините са 82 млн.,
към юни 2009 г. - 166
млн., а в края на 2009 г.
само след половин годи-

ПРОСРОЧИЯ НА
ДЪРЖАВАТА И ОБЩИНИТЕ

Към 31 декември Размер

2005 г. 53 млн. лв.
2006 г. 44 млн. лв.
2007 г. 57 млн. лв.
2008 г. 82 млн. лв.
2009 г. 799 млн. лв.
2010 г. 431.5 млн. лв.

на ново управление -
799 млн. лева.

Връщаме се в януари
тази година. Дянков
твърдеше, че към края на
2011 г. централната
власт дължи на бизнеса
под 50 млн. лева. От офи-
циалната информация на
МФ разбираме, че към 30
септември 2011 г. нераз-
платените от държавата
пари са 254 млн. Връща-
ме се обратно в този по-
неделник. Дянков оценя-
ва като постижение сви-
ването на правителстве-
ните просрочия към биз-
неса до 135 млн. лева (вж
“Капитал daily” от вчера).
Значи според собствени-
те сметки на Дянков про-
срочията са се свили от
50 млн. на... 135 млн.

Да оставим обаче
числата, че от тях боли
глава. Дянков си е Дян-
ков. Може да е шегад-
жия, може да е луд,
може да е безотгово-
рен или просто да не
му пука. Загадка има,
но не е голяма.

Голяма загадка е, че
медийното пространство
изобщо не обръща вни-
мание на измишльотини-
те на човека, от който в
огромна степен зависи
поведението на държава-
та, посоката, в която
вървим, преодоляването
на трудностите, пред ко-
ито сме изправени. На
същата тази Седма сре-
ща някакъв жокер за
обяснение даде полито-
логът Иван Кръстев. Той
констатира, че най-голе-
мият рекламодател било
правителството. За
първите шест месеца на
2012 г. то рекламирало в
печатните медии три
пъти повече, отколкото
следващия най-голям
рекламодател - Мобил-
тел. Няма логика да до-
пускаме, че при елек-
тронните медии нещата
са по-други. Жокер, жо-
кер, ама разминаванията
в плещенето на втория
човек в държавата са
толкова очебийни, че
няма как да не бъдат

поне маркирани - може
без коментар, неутрално,
с малко любов и много
симпатия. Голяма загад-
ка. Каквато загадка беше
пълното мълчание по
повод на едни 800 млн.
лева от ДДС, с които се
разминаваха към края на
полугодието на тази го-
дина данни на МФ и дан-
ни на БНБ. Разминаване,
в смисъл на липсване.

Пълна загадка е и
това, че неправителстве-
ни организации, свърза-
ни с бизнеса и труда,
също се правят на три и
половина, че не забеляз-
ват неадекватността на
финансовия министър.
Тук жокерът е друг. Може
би така е по-лесно, по-
безопасно, по-комфорт-
но. Може би да се пра-
вим на луди или просто
да сме луди е по-добре,
отколкото да сме нор-
мални. Също като във
вица.

“Един луд твърдял, че
е Наполеон. Лекували
го, лекували го. В един
момент на въпроса “Ти
Наполеон ли си?”, той
отговорил: “Глупости,
разбира се, че не!”. Ре-
шили да го изпишат. В
деня на изписването бил
страшно тъжен. Докторът
го попитал защо е тъжен.
“Как да не съм? Доскоро
бях Наполеон, а сега кой
съм? Никой!”.”

Нашите управници са
велики. Нека и ние да
бъдем велики. За да има
хармония. Иначе е мно-
го тъжно.

създаде хаос в страна-
та. Ще рече човек, че е
паднала през август, та
пак имаше изненадани.

В понеделник ве-
черта, ако сте били
свидетели на хора, ко-
ито тичат на групи или
поотделно, гледат към
небето, разперили
ръце, отворили уста, с
танцови движения, това
да знаете е,  защото
изпълняват нареждане-
то, дадено преди 2 го-
дини от Бойко Борисов
- да се ловят снежинки-

те във въздуха.
Снежинките затру-

паха за кратко доста
неприятни гледки. Но
за кой ли път ни зава-
риха неподготвени.
Хора без ток, непрохо-
дими пътища, аварира-
ли коли, километрични
опашки по магистрали-
те - това ли се нарича
подготовка?

А регионалната ми-
нистърка Лиляна Пав-
лова преди месец, по
време на откриване на
някоя 2-километрова

отсечка се би в гърди-
те, че всички фирми са
в готовност за снега.
Още тогава. Сега софи-
янци плувнаха в киша,
виновникът отново е
някой друг, не община-
та. Столичната кметица
нахока същите фирми,
които допреди 2 седми-
ци бяха напълно под-
готвени за снега.

Сега изведнъж се
оказа, че всички думи
се топят като сняг в
слънчев ден. Днес бе
слънчево...

Източник: МФ
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На фокус

Чоп за
главен
прокурор
Борисов вече взе мярка за тогата
на новия обвинител №1

На стр. 15

Боряна
КОСТОВА

Г
олямо перде е Бойко Борисов.
Оня ден отишъл в Етрополе да
открие три ремонтирани улич-
ки, а като се посъбрали хора,
минал на актуални теми и ка-

зал следното: “В Брюксел, не може да си
представите - колко положително се гле-
да на това, че в България институциите
сработиха, че парламентът отмени реше-
нието си за г-жа Марковска, че има три-
ма, и то много добри кандидати за главен
прокурор, че има конкурсно и състеза-
телно начало, както и предложението, за
което не съм сигурен дали ВСС го прие,
по жребий да се изслушват кандидатите
за главен прокурор”. То Европейската ко-
мисия само дето не му откъсна главата
заради опорочения от ГЕРБ избор на кон-
ституционни съдии, а той твърди, че там
го мажат “с мед и масло”. Като че ли
етрополци не четат вестници, не гледат
телевизия и не знаят какво всъщност ста-
ва в държавата и чакат той да дойде и да
ги лъготи.  Казал го е народът: гузен
негонен бяга. И Бойко-Борисовата рабо-
та - същата.

След натиска на Европейската коми-
сия скандалният избор на Венета Мар-
ковска за конституционен съдия бе отме-
нен и нещата поутихнаха, но между ин-
ституциите не цари мир и любов. Очаква
се много скоро да се разрази нова буря,
чийто тътен вече се чува - този път тя е
свързана с избора на главен прокурор.
Според магистрати има предварително
подготвен

сценарий кой да бъде избран

Откакто на 3 октомври новият Висш
съдебен съвет встъпи в длъжност, а ГЕРБ
успя да набута там доста свои вернопо-
даници, в гилдията се говори, че резул-
татът от състезанието за шеф на обвине-
нието вече е предизвестен. Името на фа-
ворита било посочено лично от премие-
ра и вътрешния министър. Смяташе се, че
това е шефът на следствието и настоящ
и.д. главен прокурор Бойко Найденов,
който от много време е близък и до два-
мата. Но незнайно по какви причини ви-
сочайшата благословия го отмина.
Фарсът, който се разигра месец по-късно
във ВСС, показа, че кукловодите наисти-
на са Борисов и Цветанов, а тяхно проте-
же за поста на Борис Велчев е предсе-
дателят на пловдивския Окръжен съд
Сотир Цацаров.

За да им угоди, ВСС промени устано-
вените от години процедурни правила за
избор на главен прокурор и ги нагласи
по калъпа на Цацаров. Ясно е, че мно-
зинството от магистратите, под чието
ръководство е поставена съдебната ни
система, само по конституция са незави-
сими, а всъщност са жалки марионетки
на изпълнителната власт. Това се набива
в очи от заседанието на 8 ноември, кога-
то след часове обсъждане са взети бе-
зумни решения. Като например за канди-
датите за главен прокурор да се гласува
явно и по електронен път. Макар да е
известно, че демократичният вот е тайни-
ят вот. Шефът на ВКС проф. Лазар Груев
и Камен Иванов предложили да бъде
използвана интегрална бюлетина, като се
позовали и на дълголетната практика на
ВСС да се гласува с бюлетини. Мнозин-
ството обаче отхвърлило всички правни
аргументи, включително и това, че гласу-
ването с бюлетина би улеснило проверка
на резултатите при евентуално обжалва-
не. С мотива, че трябва да се ползват
модерните технологии. Истинската при-
чина обаче е повече от прозрачна - при

Кой кого издигна

СОТИР ЦАЦАРОВ е издигнат от
Михаил Кожарев (бивш зам. главен
прокурор), Каролина Неделчева
(ГЕРБ), Соня Найденова (ГЕРБ), Свет-
ла Петкова (ГЕРБ), Ясен Тодоров (“Ата-
ка”), Магдалена Лазарова-Проданова
(ДПС), съдия Галя Георгиева (близка
до Цацаров).

ГАЛИНА ТОНЕВА - от Камен Ситнил-
ски (бивш зам. главен прокурор), про-
курор Румен Боев, съдия Калин Кал-
пакчиев, съдия Юлия Ковачева и Гали-
на Карагьозова (БСП).

БОРИСЛАВ САРАФОВ - от Георги
Колев (шеф на ВКС), Юлиана Колева
(ГЕРБ), Мария Кузманова (ГЕРБ), Ди-
митър Узунов (РЗС) и съдия Милка
Итова (близка на Г. Колев).

явно гласуване лесно може да се окаже
натиск върху колебаещите се да подкре-
пят “правилния” кандидат.

Скандално решение успя да прокара
през ВСС и бившата депутатка от ГЕРБ
Юлияна Колева. Според него кандидату-
рите ще се гласуват по реда на постъпва-
нето на предложенията, а не по азбучен
ред, както е по закон и както е било ви-
наги досега. Причината се разбра след
края на заседанието, когато минути по-
късно бе регистриран и първият кандидат
- Сотир Цацаров. С идеята чрез светка-
вична офанзива да отстрани “служебно”
съперниците си.

Истински потрес обаче предизвика
предложението на премиера Борисов,
който на заседание на Министерския
съвет даде указания как да гласува Вис-
шият съдебен съвет. Не стига, че се наме-
си грубо в работата на независима власт,
ами  го направи по най-просташки начин.
“Жребий, бъркат в буркана и на който му
дойде ред”, поръча той на министър Ди-
ана Ковачева как да се определя поред-

ността на  кандидатите за главен проку-
рор. Сиреч да хвърлят чоп. А защо не
например да не го направят, като си по-
играят на “онче-бонче счупено пиронче,
риба-щука, махай се оттука” или на “иш-
миш - ти жумиш”? Следващия път Бори-
сов, като реши да се прави на много
оригинален, добре би било да се допита
предварително до децата в детската гра-
дина.

А ВСС се отличи с приемането и на
още едно

обгрижващо
фаворита на

властта правило

То гласи, че ако първият кандидат
събере 17 гласа “за”, той ще се смята за
избран и за другите няма да се гласува.
Според главния инспектор Анна Караи-
ванова има решения на ВАС, в които се
казва, че е ЗАДЪЛЖИТЕЛНО да се про-
веде гласуване за всеки кандидат. Ама
преде ли ВАС пред волята на Борисов и
Цветанов в неправова държава, каквато
е нашата? А има и още нещо. Членовете
на съвета са 24-ма. И практически е
възможно следващите кандидати да
съберат примерно 18 или повече гласа.
Кой и най-вече защо реши, че числото
17 е най-подходящото в случая? Сигурно
по нечии предварителни сметки това е
таванът на одобрение сред членовете на
ВСС, който може да постигне Сотир Ца-
царов. И при нормална конкуренция би
се разминал с успеха.

Няма да бъде създадена специална
комисия, която да провери професионал-
ните и нравствените качества на канди-
датите. Без обяснения е отхвърлено пред-
ложението на Калин Калпакчиев поне да
се изготви общ профил с критериите,

които трябва да покрие бъдещият главен
прокурор. Сиреч ВСС ще го избира като
котка в торба.

Разгневена, че ВСС съвсем го е уда-
рил през просото и Брюксел пак може да
ни натрие носа, вицепрезидентката Мар-
гарита Попова призова магистратите към
“обективен избор, основан на критерии и
висока летва”. Ама дали ще стане...

Може би поради натиска за груба
предопределеност на избора Цацаров
беше единствен претендент за поста на
обвинител N1 до последния възможен за
номиниране ден - 22 ноември. И буквал-
но в последния момент бяха издигнати
кандидатурите на още двама души - на
зам. главния прокурор Галина Тонева и
на шефа на Апелативната спецпрокура-

тура Борислав Сарафов. Изслушването на
тримата предстои, а най-късно до Коле-
да трябва да знаем и кой е избран.

Упорито се говори обаче, че Тонева и
Сарафов са пуснати

на състезателната пътека
за парлама

За да се имитира конкуренция. Съмне-
нията за това се засилват, като се вгледа-
ме в състава на членовете на ВСС, които
сега стоят зад всеки един от тях. (Кой кого
издига - виж карето.) Сотир Цацаров е
издигнат от 7 души начело с бившия зам.
главен прокурор Михаил Кожарев. Бори-
слав Сарафов е лансиран от шефа на
ВАС Георги Колев и още четирима души.
Галина Тонева е предложена от бившия
зам. главен прокурор Камен Ситнилски
плюс други четирима магистрати. Тонева
най-силно се подкрепя от представители
на съдебната квота във ВСС. Като пре-
сметнем, излиза, че общо 17 членове на
съвета са се ангажирали с един или друг
кандидат. Аха, оттук ще да е дошло сак-
ралното число, посочено в процедурните
правила за избора!

Обаче и петимата, предпочели на
този етап Сарафов, са си гербаджии
или близки до тях. Не е тайна, че Ге-
орги Колев е човек на вицепремиера
Цветанов и с негова протекция оглави
ВАС. За съдия Милка Итова е знайно,
че се съобразява с позициите на Ко-
лев. За другите е ясно. Та тия пет души
като нищо могат да решат изведнъж
да дадат гласа си за Цацаров - още в
началото или при балотаж. С капитал
от 12 гласа лесно може да се убедят
неколцина от подкрепящите Тонева
или от още неопределилите се да
дадат рамо на пловдивския съдия. И

ето ти 17 точки.
Ще кажете,

а защо точно Цацаров

Защо не е предпочетен някой от дру-
гите двама, които имат и стаж, и опит в
обвинението? Докато Цацаров никога не
е бил прокурор. Това за него е без зна-
чение, тъй като той щял да е официално-
то лице и човекът за специални поръчки
на властта, а работата по същество щяла
да се върши от Бойко Найденов, оставен
като зам. главен прокурор, твърдят запоз-
нати от системата.

Сотир Цацаров е заслужил пред ГЕРБ
и лично пред Борисов и Цветанов. Зато-
ва и единият, и другия го хвалят до не-

бесата, че бил “най-добрият съдия у нас”.
И понеже мерилото на премиера и ви-
цепремиера не е справедливостта, а гру-
бата сила и репресиите, те разчитат като
главен прокурор той да използва крути
средства, за да осигури повече осъди-
телни присъди в държавата, та белким
най-накрая ни пуснат в Шенген. Самият
Цацаров също е признавал, че предпо-
чита по-твърдата наказателна политика.
И отдавна се носи славата на пловдив-
ските съдилища, че над 80 на сто от
делата там са завършили с осъдителни
присъди, някои от които при доста съмни-
телни доказателства. “Пловдивските
съдилища не са орган на репресии и
потъпкване на човешките права”, напи-
саха миналата седмица протестно пис-
мо до ВСС 64 съдии от районния и
окръжния съд в Пловдив и както се каз-
ва, си намериха майстора. Известният
правозащитник адвокат Михаил Еким-
джиев пусна до ВСС списък с 80 реше-
ния на Европейския съд по правата на
човека (ЕСПЧ) в Страсбург, с които се
осъжда България и които са свързани с
работата на пловдивските съдилища.
Общо осъдителните решения срещу
страната ни са 395.

Знае се също, че за вътрешния ми-
нистър Пловдив е бил раят на разре-
шенията за подслушване и проследя-
ване. Само за 2011 г. разписаните там
искания за ползване на СРС-та са над
1300. Е, ако Сотир Цацаров стане гла-
вен прокурор, на Цветанов вече няма
да му се налага да бие път до града на
тепетата, за да могат да слухтят и сле-
дят подопечните му неудобните на
властта. Които после надлежно ще
бъдат въдворявани “там, където е мяс-
тото” в една полицейска държава. Не
без помощта на Цацаров, естествено.
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И за догодина не са предвидени стимули
за българския бизнес, потреблението и заетостта

ПРИХОДИ В БЮДЖЕТА
В % ОТ ОБЩИТЕ

За 4 години управление на ГЕРБ са намалели приходите
в бюджета от акцизи, въпреки вдигането на ставката за
акцизи; от ДДС; от данъците върху печалбата на бизнеса -
т.е. от икономиката. А са се увеличили приходите от осигу-
рителни вноски, от данъците върху доходите - т.е. от хората.

Справката направи Велиана Христова

2010  2011  2012  2013

ДДС 25,8  25,1  24,7  25,9
Осигурителни вноски 19,4  20,8  19,4  19,9
Акцизи 17,1  14,7  14,4  14,2
Помощи 7,8   8,6  13,6  12,3
Неданъчни приходи 12,9  12,8  11,3  10,9
Данък върху доходите 7,5   8,1   7,8   8,3
Корпоративни данъци 6,3   6,6   5,4   5,2
Други данъци 2,7   3,0   3,0   2,8
Мита 0,5   0,4   0,4   0,4

Ч
етвъртият бюджет на
правителството на
ГЕРБ влиза през тази
седмица в НС за раз-
глеждане на второ

четене. Предвид осигуреното
мнозинство от 117 депутати от
управляващата партия плюс 10-
15 уж независими, които я под-
крепят, е сигурно, че ще бъде
приет в почти непроменен вид
от този при внасянето му.

С голяма доза
цинизъм

и без да потърси ни най-малка
вина в собственото си нескопо-
сано управление на публичните
финанси министър Дянков след
приемането на бюджета на
първо четене от НС заяви пред
журналисти в кулоарите, че бед-
ността в България се дължи на
прекараните 60 години под ко-
мунистическо управление. Той
безсрамно каза, че държавата
не трябва да прави специални
стимули за икономиката, а само
да създава среда на стабилност,
която да не пречи на растежа.
Дянков изтъкна като успех на
политиката си и признанието от
правителствения Институт по
международни финанси, че
България е поставена в една
група с Полша и Турция като
държава от Източноевропейския
регион, запазила стабилни пуб-
личните си финанси и икономи-
ческия растеж. Тези изявления
са доказателство, че с Бюджет
2013 реалният български бизнес
отново се неглижира.  На засе-
данието на комисията по бюд-
жет и финанси на 22 ноември,
която разгледа бюджета преди
второто му четене, не бе прието
нито едно от предложенията на
опозицията, независимо от ра-
зумните доводи, които тя пред-
стави. За по-малко от два и по-
ловина часа на него бяха “пре-
тупани” освен проекта за държа-
вен бюджет за 2013 г. и проекто-
бюджетите на НОИ и НЗОК.

Управляващото мнозинство

неглижира дебата

по бюджетни въпроси и с т.нар.
социални партньори, като наци-
оналнопредставените работода-
телски и синдикални организа-
ции от Тристранния съвет и НПО.
Те не бяха удостоени с внима-
ние на заседанието на съвета,
нито бяха запознати с данъчни-
те промени по новия данъх върху
лихвите. Министрите не обърна-
ха внимание и на останалите ос-
нователни предложения на парт-
ньорите: отменяне на данъка
върху дивидента от 5%, преуста-
новяване на ежегодното покач-
ване на минималните осигури-
телни прагове в периода на кри-
за и увеличаване на пенсиите
не от 1 април, а от 1 януари 2013
г. Посочените примери са поред-
но доказателство, че ГЕРБ не-
глижира не само НС с неучасти-
ето на премиера и министрите
му в дебатите по бюджета (ос-
вен министър Дянков те отсъ-
стваха на дебата при разглеж-
дането му на първо четене), но
и Тристранния съвет.

В проектобюджет 2013 подоб-
но на предишните три бюджета
на правителството на ГЕРБ няма
очертани приоритети. Предвиде-
ният ръст на БВП с 1.9% е прека-
лено оптимистично завишен.
Според ЕК българската икономи-
ка ще нарасне с 1,4 на сто дого-
дина, или с 0.5% по-малко от
заложеното от екипа на Симеон
Дянков. Този ръст не е обвързан
с необходимите за постигането
му бюджетни политики. По нео-
фициално признание на някои от
управляващите Бюджет 2013 е

разчетен при ръст на БВП от
1.2%, но са оставени и резерви,
които най-вероятно ще бъдат пре-
дизборно изхарчени. Ето защо
след внимателен и задълбочен
анализ на неговите параметри по
всичко изглежда, че след избо-
рите новото правителство, което
и да е то, със сигурност ще при-
бегне до актуализация на бюд-
жета. В проекта не са заложени
буфери в случай на неизпълне-
ние на приходната част. Няма
никакви мерки и за подобряване
на бизнес средата, както и за
насърчаване на заетостта и на
предприемачеството.

По време на управлението
на ГЕРБ държавата изцяло
прехвърли тежестта от кризата
върху българския бизнес и върху
обикновения български данъко-
платец. Правителството на ГЕРБ,
след като се отказа от реформи,
се насочи към облагане на мал-
кия и средния бизнес, на сред-
ната класа и на частния сектор.
Една от

най-съществените
слабости

на бюджета през 2013 г. е, че не
се залагат бюджетно осигурени
цели и действия за реформиране
на административните структури
и ограничаване на регулаторни-
те тежести върху бизнеса. В до-
клада към бюджета се говори за
увеличаване на потреблението,
което е свързано с ръст на вноса
за крайно и междинно потребле-
ние. Това е крайно неприемливо

и в доста случаи този ръст е за
сметка на неглижиране на наци-
оналното производство и загуба
на хиляди работни места. А както
е известно, от началото на ман-
дата на това правителство те са
с 450 хиляди по-малко.

От внимателния прочит на
числата в бюджета прозира ви-
соко равнище на пряко и косве-
но субсидиране на редица про-
изводства и толериране на мо-
нополите. Ефектът от това е от-
клоняване от данъчни плащания
от приближени бизнес кръгове
до сегашното правителство. Това
обстоятелство индикира и раз-
растване на сивата икономика,
както и на контрабандата и на
данъчните измами.

Налице е силно влошена
събираемост на приходите при
управлението на ГЕРБ. Има се-
риозни съмнения за покровител-
стване на контрабандата от ня-
кои кръгове, близки до управля-
ващите. Доказателство за това
са следните данни:

- рязък спад на данъчната
тежест у нас, която по данни на
Евростат се е понижила от 29%
на 27.4% от БВП за 2011 г. Това
е постигнато от ведомството на
Дянков без намаление на
данъчните ставки и след значи-
телно увеличение на акцизните
ставки, както и след въвеждане
на нови данъци, като напримар
данъка върху застрахователни-
те премии;

- равнището на приходите
към БВП в т.нар. национален
бюджет е сведено до 32.9% , а

до началото на кризата - то бе
между 38.5 - 39.5%;

- през последните две годи-
ни постъпленията от ДДС са
едва 9 - 9.2% от БВП. До 2008 г.
този показател бе 11.3%, което
бе цитирано като положителен
факт в докладите на СБ.

Бюджетната парламентарна
комисия игнорира позитивните
предложения на КБ за една ал-
тернативна и умерено експан-
зивна фискална политика. Неза-
висимо че шансовете в пленар-
на зала те да бъдат гласувани
са малки, е необходимо да се
отстояват и да се намерят
поддръжници поне за някои от
тях сред останалите опозицион-
ни парламентарни групи. Едва
ли в период на засилена депре-
сия, каквато се наблюдава у нас,
може да бъдат пренебрегнати с
“лека ръка” разумните предло-
жения на БСП за:

1. Използване на дефицитно
бюджетно финансиране в раз-
мер до 2% от БВП. Това осигуря-
ва допълнително към предвиде-
ния в бюджета ресурс още 570
млн. лв.

2. Осъществяване на ком-
плекс от ефективни мерки за
увеличаване на постъпленията
от данъци в размер на 1% от
БВП (само от ДДС преди 2009 г.
са събирани по 11.2 - 11.4% от
БВП). Това ще осигури допълни-
телно 810 млн.лв. Общата сума
на разполагаемия бюджетен
ресурс по този начин се увели-
чава с 1,380 млрд.лв.

3. Основната част (около 1
млрд.) от тези средства трябва
да се предвиди за увеличаване
на капиталовите разходи в раз-
лични видове инфраструктура
чрез инвестиционни проекти в
рамките на година. Останалите
средства - за финансиране на
политика в областта на доходи-
те и социалните плащания. При
осреднена стойност на мултип-
ликатора за тези групи разходи
ефектът за БВП се очертава на
около 2.5 - 3% растеж.

Основните реформи

следва да са насочени към па-
зара на труда, тъй като там през
последните години постоянно
наблюдаваме свиване на за-
етостта и загуба на стотици хи-
ляди работни места.

КБ се обявява и за допълни-
телни средства от разширяване-
то на държавния дълг под мак-
симално допустимия таван от

40%, който трябва да се използ-
ва изцяло за отключване на
краткосрочните и дългосрочни
фактори на растежа - намалява-
не на регулаторната тежест, по-
добро правораздаване и вътре-
шен ред, въвеждане на е-прави-
телство, инвестиции в основна и
енергийна инфраструктура, по-
добрена производителност, от-
падане на бариерите пред мест-
ното производство и неговата
експортна ориентация. Според
депутатите от КБ има сериозен
риск Бюджет 2013 да не бъде
изпълнен в предложения вари-
ант и при плановете за еврофон-
довете. Залага се рекордно ус-
вояване на европейски средст-
ва, което ако не се случи, ще се
наложи страната ни да финан-
сира някои от проектите или пък
да връщаме пари по програми.

Коледните добавки на пен-
сионерите, колкото и парадок-
сално да е, може да се окажат
заложник на неприемането на
бюджета на Европейския съюз
до края на 2012 г. Поради заба-
вянето на преговорите за бюд-
жета на ЕС за 2012 г. България
заедно с други страни е в неиз-
вестност и няма да има яснота
какви средства за вече направе-
ни разходи ще й бъдат възста-
новени. Това засяга дефицита по
консолидираната фискална про-
грама и възможността за осигу-
ряване на допълнителни средст-
ва за коледни добавки за около
2,5 милиона пенсионери. Финан-
совият ни министър обяви, че МС
ще гласува коледни добавки
само в случай, че приходите в
бюджета са достатъчни. Послед-
ните данни за октомври показ-
ват, че хазната е на минус и
следователно тези добавки са
под въпрос.

ЕК може да не
възстанови

в обичайния тримесечен срок
вече направени разходи при
европроектите, по които се ра-
боти. Данните от Дирекция “На-
ционален фонд” при МФ, която
обработва заявките за плаща-
ния, показват, че размерът на
заявени за възстановяване сред-
ства от ЕК в началото на декем-
ври 2012 г. възлизат на 400 млн.
евро, което е около 1% от БВП.
В случай че тези средства не
бъдат възстановени в обичайния
срок от ЕК, то дефицитът по кон-
солидираната фискална програ-
ма за 2012 г. ще се повиши и
дори може да надхвърли плани-
раните 1.3%. Министър Дончев
твърди, че е получил уверения,
че Европейската комисия ще
направи всичко възможно до
края на 2012 г. да бъдат възста-
новени поне 360 млн. евро, за-
явени за разплащане през ок-
томври. Как ще се развият съби-
тията - предстои да видим.

Една от най-игнорираните
области в Бюджет 2013 е здра-
веопазването, което получава с
0.1% по-малко в сравнение с
2012 г. На практика, както и при
предходните бюджети на ГЕРБ,
приоритетни единствено са си-
ловите ведомства - финансира-
нето на сектор “Вътрешен ред и
сигурност” се увеличава с 12.9%,
а на МО с 9.5%.

Според работодателските
организации една от най-голе-
мите слабости на Бюджет 2013
е, че с неговите параметри се
задушават малкият и средният
бизнес. Той не съдържа никакви
фискални мерки за стимулиране
на икономическата активност,
както и за увеличаване на инве-
стициите, на заетостта и на до-
ходите на българските потреби-
тели, които са най-бедни в ЕС. В
името на финансовата стабил-
ност не са осигурени стимули за
икономиката ни, което е осно-
вен фактор за продължаващата
бедност в страната. Анализът на
Бюджет 2013 показва също, че
той ще “бетонира” незавидните
ни позиции като най-стабилната
в бедността и мизерията страна
в ЕС с изключително тежка без-
работица, с ниски доходи и с
липсата на каквито и да е пер-
спективи за по-добър живот на
милиони български граждани.
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Позиция Животописи

Тодор КОРУЕВ
реди време ни гос-
тува знаменитият
оркестър “100 циган-
ски цигулки” и буда-

пещенските виртуози заре-
диха зала едно на НДК със
“земна, натурална енергия,
светкавична импровизация
в ритъм, цвят, стил”. Прежи-
вяното ме върна към нещо,
което не се забравя - по-
следната голяма публична
изява на маестро Сашо
Михайлов. Беше през 2000
г. Концертът под неговото диригентство се нари-
чаше  “Музиката в циганската душа”. Звучаха
произведения на Золтан Кодай, Брамс, Бизе,
Сарасате, Монти, Панчо Владигеров, Жул Леви,
Анжело Маликов и др. Свириха симфоничен ор-
кестър, Ангел Станков, Йосиф Радионов, циган-
ска капела от Шумен, знаменитата група “Каран-
дила”. Сашо Михайлов беше горд с идеята си.
Концертът-спектакъл бе венец на един живот,
посветен изцяло на музиката.

  Сега болното ни общество страда от хрони-
ческа безпаметност и Сашо Михайлов е един от
многото творци, над които “новото време” е
хвърлило чергилото на забравата. Ще ви напом-
ня за него със сантиментално връщане в няко-
гашния софийски живот. В Парка на свободата,
сетне наричан Борисовата градина, имаше по-
крита естрада (и сега я има!), на която в летните
вечери свиреше духов оркестър. Разхождащите
се в парка се спираха и се заслушваха в свирня-
та. Каква ти свирня - тук можеше да се чуят не
само маршове и валсове, но и сюити, фрагменти
от опери и оперети, джазови пиеси, увертюри,
дори симфонии. Мнозина идваха, така да се каже,
целенасочено - научаваха от “Вечерни новини”
(още един спомен от миналото!) часа и програ-
мата на концертите, за да чуят любими произве-
дения от световни и български композитори. А
спомняте ли си, че на подиума най-отпред неиз-
менно беше един и същ човек - целият в бяло,
най-често с папийонка в черно. И с палка в ръка.
Сашо Михайлов - ръководител, диригент, а и
душата на Софийския духов оркестър. Близо три
четвърти от 60-годишната история на оркестъра
е свързана с него.

Сашо Михайлов е от Лясковец (роден е през
1926 г.), селище, което се слави не само с лозар-
ството и с виното си, но и като инкубатор на
музиканти. Баща му като музикант обикалял стра-
ната с цирковете “Добрич”, “Роял”, “Империал”,
“Континентал” (ах, колко много циркове!). Сашо
нямало къде да мърда - съдбата му е предопре-
делена свише: прадядо му бил музикант, дядо му
- също. И още от отделенията се захваща за
музиката, най-напред свири на пиколо, после учи
пиано, овладява “ес” и “бе” кларинет. Ученик е
във кадетското музикантско училище (имаше
такова животно!). Ръководител на оркестъра там
е Филип Кутев, ще го нарече свой духовен баща.
Това се казва късмет! И докато “свири в строя” и
отбива войниклъка, завършва и Музикалната
гимназия. В Музикалната академия е в класа на
проф. Сава Димитров и това подсказва, че ще
продължи с кларинета. Вече печен музикант,
специализира диригентство в академия “Ференц
Лист” в Будапеща.

Веднъж в антиквариата попаднах на малък
плакат на Джаз танго оркестър Каролеев и
съзрях сред осемте музиканти Сашо. Отидох при
него, живееше на Женския пазар, вече като при
участник в раждането на модерната забавна
музика в България. Било е през 1943 г.- като
студент свирел в баровете “Астория”, “Етоал”,
“Максим”, без оркестъра на Тодор Каролеев не
минавал бал. Оркестрите се водели от такива
фигури като Асен Овчаров, Тодор Каролеев,
Борис Ненков, Алфонс Алфаса, Петър Магеров...
Бицко, така наричали Бенцион Елиезер, дал
рамо на Сашо Михайлов в овладяването на но-
вия стил - суингиране, импровизации, жанрова
пъстрота. И не другаде, а в бар “Етоал” Ставри
Ставрев, началник на градския отдел “Чистота”,
открива кой да ръководи техния самодеен духов
оркестър. И любителският оркестър само за ня-
колко години се превръща в отличен професио-
нален ансамбъл, толкова добър, че да свири пред
Арам Хачатурян “Гаяне”, и той да възклицава:
“Звучи невероятно! Молодци!”. Маестро Михай-
лов дирижира от времето на кметуването на
Тодор Живков, Димитър Попов, Георги Петков,
та чак до Петър Междуречки и Стефан Нинов.
Кметовете идват и си отиват, а той, диригентът на
“кметския” оркестър, остава. И колко български
автори е популяризирал със своя оркестър Сашо
- чет нямат. Ще добавя концертите в чужбина и
участието всяка година в “Нова българска музи-
ка” (и такова животно имаше!).

Преди Сашо да напусне този свят през 2009
г., го навестявах няколко пъти, трудно ходеше,
самотността след кончината на съпругата му го
измъчваше, но двете му дъщери (и те са завърши-
ли консерваторията) всеки ден го навестяваха.
Не слушаше музика, но казваше, че душата му
е пълна с музика. От тези срещи останаха у мен
снимки от архива на Сашо и съм готов да ги
предам на близките му.

tosho.koruev@abv.bg
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Не само като професионалист, но и като личност той
е доста уязвим. Както вече ДУМА писа,

семейството му е
набъркано в далавери

Преди две години съпругата му, която е нотариус,
купува овощни градини на цена 120 пъти по-висока,
отколкото официално е вписала в документите по сдел-
ката. Така се крият данъци от държавата. Сотир Цацаров
веднага притича в едно тв предаване да обяснява, че
въпреки всичко семейството му е платило всички нало-
зи по истинската цена, която е 120 000 лв. Вярваме му,
няма да проверяваме. Любопитното в случая беше обяс-
нението на “най-добрия съдия”, което бе горе-долу след-
ното: при покупко-продажбите винаги има поне две стра-
ни и когато някоя от тях (в случая продавачът) не е
съгласна да се обявява реалната цена, то няма как -
другите се съгласяват, инак няма сделка. Ние ли да му
казваме, че участието в такава сделка е престъпление,
а подписаните по нея документи са документи с невярно

Чоп за главен прокурор
съдържание, което също е наказуемо. И как е възможно
юрист да твърди че “няма как” при подобна сделка. Има
как, драги ни кандидате за главен прокурор, и то е да
се откажеш от нея, както би направил всеки честен
човек. Инак излиза, че и да се иска подкуп не е
престъпление, щото и там има две страни, едната от
които настоява, а другата - няма как, съгласява се и дава
поисканото.

Тъй че написаното от ДУМА не е “клевета и хвърляне
на помия” върху чистото лице на Сотир Цацаров, както
той го определи в телевизионното предаване. То си е,
макар и неприятна, но истина.

Та такива работи се случват напоследък в държавата
- първо с избора на конституционни съдии, а сега и на
главен прокурор. Това, че премиерът е “ушил” по своя
мярка тогата на новия първи обвинител и се гласи като
Дядо Коледа да му я наметне, едва ли ще мине метър от
европейските институции, където държат на свободата,
на независимостта и демокрацията, както и да го тълку-
ват днешните български управници. Така че очаквайте
много скоро Брюксел да ни удари поредния як шамар, а
Бойко Борисов да обяснява по градове и паланки как са
го погалили по бузката.

В ПОМОЩ
НА ОБЩЕСТВЕНАТА
ДИСКУСИЯ
ПО ПРЕДМЕТА
НА ПРЕДСТОЯЩИЯ
РЕФЕРЕНДУМ

АЕЦ „БЕЛЕНЕ”.

ПОРАДИ ОБЩЕСТВЕНАТА ВАЖНОСТ ЗА БЪЛГАРИЯ НА ЯДРЕ-

НАТА ЕНЕРГЕТИКА У НАС, ПРЕДСТОЯЩИЯ РЕФЕРЕНДУМ И

НАСОЧВАНЕТО МУ КЪМ АЕЦ “БЕЛЕНЕ”, ДУМА ПУБЛИКУВА

ОКОЛО 100 ВЪПРОСА И ОТГОВОРА ПО ТЕМАТА. ПЪРВАТА

ПОЛОВИНА ОТ ТЯХ СА ПОДГОТВЕНИ ОТ ИЗДАНИЕТО ЗА

АНАЛИЗИ В ОБЛАСТТА НА МЕЖДУНАРОДНАТА ПОЛИТИКА,

СИГУРНОСТТА И ДИПЛОМАЦИЯТА “ЕКСПЕРТ”.

Съставил Симеон НИКОЛОВ, главен редактор на “Експерт-БДД”

5. АВАРИИТЕ С
ЯДРЕНИ ЦЕНТРА-
ЛИ КАТО ТЕЗИ
В ЧЕРНОБИЛ И
ФУКУШИМА НЕ
ДОКАЗВАТ ЛИ
КАТЕГОРИЧНО
КОЛКО ОПАСНО
МОЖЕ ДА БЪДЕ
ПРОИЗВОДСТВО-
ТО НА ЯДРЕНА
ЕНЕРГИЯ?

Човечеството овладя уп-
равлението и защитата на
производството на ядрена
енергия и днес говорим за
надеждни АЕЦ, както и за
спиране или модернизира-
не на стари модели, какви-
то препоръки даде монито-
рингът на ЕК над всички
АЕЦ в Европа. А за аварии-
те в старите АЕЦ в Черно-
бил и Фукушима има кон-
кретни причини. В Черно-
бил - отсъствието на защи-
тен бетонен похлупак, а във
Фукушима - неизпълнени
изисквания от частния соб-
ственик на централата и
човешки грешки при първо-
началните действия на пер-
сонала след аварията. В
крайна сметка жертвите от
цунамито бяха многократно
повече. Но дори и в този
случай, въпреки занемаре-
ните мерки за сигурност от
частните собственици и ек-
сплоатацията, не се стигна
до верижна реакция и раз-
растване на катастрофата.

6. НА 14 ОКТОМ-
ВРИ НА ПАРЛА-
МЕНТАРНИТЕ
ИЗБОРИ В ЛИТВА
БЕ ПРОВЕДЕН И
РЕФЕРЕНДУМ ЗА
ПЛАНИРАНАТА
АЕЦ, КОЙТО
ОТХВЪРЛИ СТРО-
ИТЕЛСТВОТО НА
ТАКАВА. ЗАЩО?

Проектът на Литва има
дълга история, като на на-
шия АЕЦ “Белене” и стана
жертва на поредица от фак-
тори. Истинските причини
обаче са: първо, не  прогон-
ване на инвеститор, както
се случи в България, а от-
каз на Полша поради ре-
шението на Варшава сама
да построи две нови АЕЦ
до Балтийско море. Второ,
след Полша се появи нов
инвеститор - “Хитачи”, пост-
роил реакторите във Фуку-
шима, а след катастрофата
доверието към този инвес-
титор рязко падна. От 2 ре-
актора проектът бе сведен
до 1 реактор. Въпреки не-
гативния вот се планира
през 2015 г. повторение на
референдума!

В страни като Германия,
където се взе решение за
отказ от ядрената енерге-
тика след 2022 г., в период
на криза и недостиг на еле-
ктроенергия беше пусната
отново в експлоатация под-
готвена за спиране центра-
ла. Индустриалното лоби на
Великобритания, Конфеде-
рацията на британската ин-
дустрия /CBI/, настояват за
строителството на нови АЕЦ
и модерни ТЕЦ и дори кри-
тикуват стремежа на прави-
телството да подпомага
еднопосочно развитието на
вятърни електросъоръже-
ния. Нарасналите нужди от
електроенергия показват,
че дори при 25% осигуря-
ване на електроенергия от
вятърни централи през 2030
г. ще е необходимо постро-
яването на още 15 АЕЦ!

7. МОГАТ ЛИ
СЪСЕДНИ
СТРАНИ ДА
ВЪЗРАЗЯТ
СРЕЩУ СТРОЕ-
ЖА НА ЯДРЕНИ
РЕАКТОРИ?

Общата политика на ЕС
поставя ясни критерии за

сигурност, но предоставя
страните-членки сами да
решат ползването на ядре-
на енергия. Отделните
страни се ръководят от своя
интерес. Така например
правителствата на Чехия и
Словакия се договориха да
координират външната си
политика по въпроси, зася-
гащи и двете страни. Спо-
ред официалните предста-
вители на двете страни в
ЕС атомните електроцент-
рали играят важна роля в
енергийната им политика.
Те считат, че намесата на
Австрия е недопустима и
ще се противопоставят на
някои от страните-членки
на Европейския съюз, кои-
то настояват атомните еле-
ктроцентрали да бъдат за-
творени. Освен това друг
пример, този между Фран-
ция и Германия, показва, че
въпреки отказа на Берлин
в бъдеще да ползва ядре-
на енергия това не е осно-
вание да критикува Париж,
още повече като се има
предвид, че е една от стра-
ните с най-голям дял на
АЕЦ в енергетиката й.

В Западна Европа
делът на електроенергия-
та, произвеждана от АЕЦ,
е 78% във Франция, 56% в
Словакия, 54% в Белгия,
42% в Швеция, 30 % във
Финландия. /За сравнение
- в България е 32%/

8. КАКВА Е
ТЕНДЕНЦИЯТА
В ИЗТОЧНОЕВРО-
ПЕЙСКИТЕ СТРА-
НИ, КЪМ КОИТО
ПРИНАДЛЕЖИ
И БЪЛГАРИЯ, И
КАК ТОВА ЩЕ
СЕ ОТРАЗИ
НА БЪДЕЩИЯ
ПАЗАР?

Словакия иска до
2030 г. да покрие 56% от
електроенергийните си
нужди чрез АЕЦ. Преди

2 г. беше създадена сме-
сена фирма и подписан
договор с чехския енер-
гиен концерн CEZ, спо-
ред който ще се строи
нов ядрен реактор в за-
падната част на страна-
та. Чехия наскоро реши
да разшири ядрената си
централа в Темелин с 2
реактора. Полша има
утвърдени планове за
строеж на 2 АЕЦ по 1600
мегавата всяка до 2020 г.
Подобен на българския
проект в Белене е из-
граждането в Зарновиец,
на морския бряг на Из-
точно море, на АЕЦ на
мястото на изоставения
между 1982 и 1990 г.
строеж на ядрена цент-
рала. Беларус, чието на-
селение пострада най-
много от последствията
от аварията в Чернобил,
планира строителство на
АЕЦ на стойност 5 мили-
арда евро, като през
2016 г. ще влезе в ек-
сплоатация първият, а
през 2018 г. вторият ре-
актор, всеки по 1000 ме-
гавата. Румъния ще строи
трети реактор в АЕЦ
“Черна вода”.
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Общество

Защо ГЕРБ и в частност Симеон Дянков водят геноцидна
финансова политика срещу българската наука като цяло? Пре-
делно ясно е, че нито Симеон Дянков, а още по-малко д-р Б.
Борисов са генераторите на тази политика. Тя е разработена и
заповядана за изпълнение отвън. Острието е насочено главно
срещу фундаменталните научни изследвания и особено срещу
теоретичните изследвания по социалните и политическите про-
блеми на нашето общество.

Новите господари нямат интерес от успешни фундаментални
разработки извън техните научни центрове. А теоретичните
изследвания на нашите философски и икономически научни цен-
трове, които разкриват, че недъзите в нашето общество, особе-
но убийственото обедняване, не се дължат на субективни фак-
тори, а на провалилия се неолиберален модел на икономичес-
ката и социалната система, която се осъществява у нас през
последните 20 години, никак не ги устройва. Затова по-добре да
ги няма.

 Ст.н.с. д-р Асен ГЬОШЕВ,
 Пазарджик

ДО

българската
общественост

г-н РОСЕН
ПЛЕВНЕЛИЕВ
президент на Република
България

г-н БОЙКО БОРИСОВ
министър-председател
на Република България

г-н СЕРГЕЙ ИГНАТОВ
министър на
образованието,
младежта и науката на
Република България

г-жа ЦЕЦКА ЦАЧЕВА
председател на
Народното Събрание
на Република България

ОТВОРЕНО ПИСМО
Като млади български уче-

ни, работещи в международно
признати чуждестранни уни-
верситети, ние сме съпричаст-
ни с незавидната участ на на-
шите колеги в България. С на-
стоящото писмо изразяваме
солидарността си с тях и на-
сочваме общественото внима-
ние към крещящите проблеми
в управлението на българска-
та наука. Надяваме се, че на-
шата позиция ще се възприе-
ме като безпристрастен поглед
отстрани, тъй като не е изкри-
вена от интриги и междулич-
ностни интереси.

През последните години
министър Дянков афишира те-
зата, че намаляването на сред-
ствата за наука ще доведе до
положителни реформи в систе-
мата. Поредните скандали във
фонд “Научни изследвания”
(ФНИ) окончателно опроверга-
ват това. Когато елементарни-
ят санитарен минимум за про-
веждане на сериозни научни
изследвания не е налице, спе-
циалистите масово напускат
страната. В България все пак
са останали способни, но от-
чаяни колеги. За жалост не-
кадърници, скрити зад гръмки
титли, присвояват голяма част
от и без друго крайно недо-
статъчните средства, отделени
за изследователска дейност.

С това писмо отправяме
предупреждение към управля-
ващите, че следим техните
действия. За разлика от други
пера на финансиране, науката
е по своята същност прозрач-
на - постиженията на всеки
учен са документирани в на-
учната литература и са видни
за всички. Ето защо е очебий-
но, че министър Игнатов и вла-
стимащите като цяло безотчет-
но назначават неквалифицира-
ни лица на изключително от-
говорни длъжности. Единстве-
ното обяснение е, че имат лич-
ни мотиви за това.

Примерът, който ще дадем,
е председателят на Изпълни-

За да има наука
в България!
телния съвет на ФНИ, “профе-
сор” Рангел Гюров (получил
титлата си в Ангола и станал
наскоро “голям доктор” по, за-
бележете, геология в Универ-
ситета по библиотекознание и
информационни технологии.
Според наскоро публикувани
журналистически разследва-
ния, назначеният от министър
Игнатов г-н Гюров е използвал
властовата си позиция във

ФНИ, за да раздаде стотици
хиляди левове на свои прибли-
жени и милиони на проекти
със съмнителна научна стой-
ност.

Ние проверихме какво по-
казват международните науч-
ни бази-данни за лицето Гю-
ров. Резултатът: нула публика-
ции в реномирани междуна-
родни професионални научни
списания (и, разбира се, нула
цитати). Отчитайки факта, че
преди време мнозина по-
възрастни колеги не са имали
възможност да публикуват в
достъпни за западния свят из-
дания, ние проучихме и лич-
ния списък с публикации на
г-н Гюров. Там “професорът”
включва статии в ненаучни
издания, като бутиковото спи-
сание “24 карата”, а в наглед
по-сериозните си резултати
същият използва очевидно
грешна физика на гимназиал-
но ниво, като “доказва”, че тек-
тонните плочи и земното ядро
не съществуват, a вместо това
центърът на Земята е кух (!).
Това е в директно противоре-
чие с десетилетия на усилени
геологически изследвания от
страна на десетки хиляди уче-
ни и с мнението на всички
утвърдени съвременни геоло-
зи. Но ние не сме първите, ко-
ито коментират псевдонаучни-

те трудове на г-н Гюров. В
България печалният феномен
“Гюров” е добре известен от го-
дини.

Тук не можем да не попи-
таме: Как така човек като Гю-
ров става “професор” и “голям
доктор”, при условие че позна-
ваме гимназисти в България,
които имат по-солидни научни
постижения от него? Защо
лъжеучени, които не доприна-

сят с нищо за българската и за
световната наука, получават
пари от държавния бюджет и
определят съдбите на способ-
ните учени? А последните би-

ват гонени от родината и охот-
но приемани в чужбина. Какво
се предполага, че мотивира
един български учен да се
развива в единствената евро-
пейска държава, която отказва
да оцени и заплати неговите
научни резултати?

Повечето от нас биха же-
лали да се завърнат и да се
развиват в България. Но ситуа-
цията в страната ни и липсата

на адекватни условия за
извършване на научна
дейност обричат подоб-
но начинание. Про-
блемът не е само в край-
но недостатъчните пари,
заделяни за наука, кои-
то са несравнимо по-мал-
ко (като процент от БВП)
от заделяните в другите
европейски държави.
Проблемът е и в това, че
и малкото средства се
прахосват и присвояват
по безочлив начин, а
скандали като горния ос-
тават безнаказани, било
то поради безхаберието
на властта, било (както
по всичко личи) поради
напълно съзнателното
съучастие в злоупотреби

с пари и влияние. Проблемите
в българската наука са систем-
ни, а не просто личностни.
Вече се наслушахме на изви-
нения и се нагледахме на по-

зьорски рокади във властта. Те
не са достатъчни.

Според нас основните ре-
шения са три: (1) Средствата,
отредени за научни изследва-
ния, трябва да се разпределят
по прозрачни и широкоизвест-
ни официални правила, бази-
ращи се на ясни принципи.
Нужен е и устойчив механизъм
за техния контрол. (2) Безоб-
разната кадрова политика във
ФНИ и в останалите институ-
ции трябва да се прекрати. От-
говорни постове трябва да се
заемат единствено от учени с
доказан и безспорен автори-
тет. (3) Важно е специалистите
да не бъдат гонени от Бълга-
рия чрез непрекъснатото сви-
ване на бюджета за наука.
Считаме за абсурден аргумен-
та, че пари за изследовател-
ска дейност няма, при условие
че кабинетът заделя до-
статъчно средства за силовите
министерства, за да бъдем тре-
тата най-военизирана страна в
Европейския съюз.

Десетилетия наред наука-
та е била пренебрегвана от
управляващите в България.
Затова е време за силен и
непрекъснат обществен натиск

върху властта в министерства-
та, академиите, институтите и
университетите. Крайно време
е да изхвърлим “гнилите дома-
ти” от българската наука!Водят съзнателно политика

на геноцид над знанието

Младите учени искат да правят наука в родната си страна...

... но са принудени да излизат на улични протести срещу геноцида над науката

С уважение,
д-р Светлин Тасев, университет “Принстън”, САЩ
Георги К. Маринов, Калифорнийски технологичен институт, САЩ
Лъчезар Николов, университет “Харвард”, САЩ
Филип Шушков, университет “Йейл”, САЩ
д-р Росен Джагалов, Пенсилвански университет, САЩ
Мирослав Иванов, Институт по молекулярна патология, Австрия
Антония Савчева, Бостънски университет и университет “Харвард”, САЩ
Николай Качаров, университет на Хайделберг, Германия
д-р Ивелина Момчева, университет “Йейл”, САЩ
д-р Калоян Пенев, университет “Принстън”, САЩ
д-р Камен Козарев, университет “Харвард”, САЩ
Николай Николаев, Бостънски университет, САЩ
д-р Илия Русев, Хавайски университет, САЩ
Константин Томанов, университет на Виена, Австрия
Албена Драйчева, Институт “Макс Планк” по биофизикохимия, Германия
д-р Кристина Узунова, Институт по молекулярна патология, Австрия
д-р Веселин Филев, Дъблински институт за фундаментални изследвания, Ирландия
Мирослав Шалтев, университет на Хановер, Германия
д-р Пламен Стаменов, Тринити колидж, Дъблински университет, Ирландия
д-р Николай Бобев, Щатски университет на Ню Йорк, САЩ
д-р Мария Стаменова, Тринити колидж, Дъблински университет, Ирландия
Анна Несторова, Университет Цюрих, Швейцария
д-р Мирослав Николов, Институт “Макс Планк” по биофизикохимия, Германия

Из редакционната поща
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Култура

Класическата музика не е стока
за всекидневно консумиране
След успешен италиански дебют в Милано на 8 и 10 ноем-
ври с оркестър I Pomeriggi Musicali, идва ред за първи път
пред софийската публика да се представи младият дири-
гент Росен Гергов - на 7 декември в зала “България”. Заслу-
гата за това е на ръководството на СО на БНР, чиято
прозорливост и подкрепа за младите таланти е похвална
за родната ни музикална практика. Росен Гергов е пример
за последователност, упоритост, търпение, изключителна
работоспособност и целенасоченост - качества, без които
не може да се постигне успех във всяка кариера, особено
в областта на музиката. Той следва мечтите си и вярва
в непреходните духовни стойности, следва професионален
морал и етика в едно общество, в което това все още е
възможно - за съжаление извън България. Росен вярва, че
музикантите са призвани да обединяват хората и да
творят красота, колкото и клиширано да звучи това.
Средното си музикално образование получава в НМУ
“Л. Пипков” като ученик по пиано на Милка Митева, по
кларинет на Борислав Йоцов, а впоследствие взима уроци
по дирижиране от Михаил Ангелов. През 1998 г. Росен
Гергов печели специалната награда за диригентстки де-
бют на конкурса “Млади музикални дарования” в София.
През 1999 г. завършва Музикалното училище с пълно отли-
чие и национална диплома за високи постижения в област-
та на музиката. На 18-годишна възраст  заминава за
Виена, където следва в Университет за музика и изобрази-
телни изкуства в класа по дирижиране на Леополд Хагер.
Две години по-късно изключителният му талант е забеля-
зан от Сейджи Озава. Маестрото го кани на музикалния
фестивал Тенгълууд, където Гергов получава стипендия за
дирижиране от Бостънския симфоничен оркестър и няколко
години е асистент и ученик на Сейджи Озава. През 2004 г.
Росен Гергов завършва следването си с отличие и дирижира
Радиосимфоничния оркестър - Виена, на заключителния си
концерт в Музикферайн. Малко след това поема функцията
на асистент-диригент на оркестъра Тонкунстлер - Виена,
където работи до 2009-а. Росен Гергов е лауреат на първия
международен конкурс за диригенти “Евгений Светланов”,
организиран с Филхармоничния оркестър на Люксембург
през май 2007 г. Росен Гергов записа компактдиск със
Симфоничния оркестър на Норландс опера - Швеция, който
включва творби от американския композитор Дейвид
Чески. Компактдискът бе номиниран за “Грами 2008” в
категорията “Класическа съвременна композиция”. Гергов
е записвал освен това за Би Би Си, Баварското радио и
О Ер Еф Австрия. Младият диригент има вече богат опит
в областта на операта. През лятото на 2007 г. дебютира
с голям успех на фестивала Брегенц - Австрия, с модерна-
та опера “Playing Away” от Бенедикт Мейсън с оркестъра
Тонкунстлер - Виена. Още следващата година отново е
поканен от реномирания фестивал да дирижира “Тоска” с
Виенския симфоничен оркестър. През октомври 2008-а
дирижира световната премиера на камерната опера “Принц,
Герой и Лисица” от Акош Банлаки във Виена. През февруари
2009-а дирижира чешката премиера на монодрамата “Касан-
дра” от Михаел Жерел в Националния театър Бърно. През
юни 2010 г. дебютира във Виенската народна опера с
“Прилепът” на Й. Щраус. Гергов е работил с реномирани
оркестри по цял свят и разполага с обширен репертоар.

Росен Гергов:

Дебютът на младия диригент
в София със Симфоничния
оркестър на БНР е на 7 декември
в зала „България”

 Какво определи реше-
нието ти да не се връщаш
в България и какви възмож-
ности дава Европа, в част-
ност Виена, за разгръщане-
то на кариерата на един
млад диригент?

- Не съм взимал съзнател-
но такова решение, така оба-
че се завъртя животът. Тъй като
във Виена следвах, създадох
приятелства, професионални
връзки, срещнах бъдещата си
жена и т.н., останах тук. Освен
това смятам, че Виена е един
от най-хубавите градове за
живеене, с висок стандарт на
живот, в центъра на Европа, с
перфектния размер за един
град - нито прекалено голям,
нито малък, с много добре из-
градена инфраструктура и още
много други плюсове. От кул-
турна гледна точка Виена е
един от водещите градове в
Европа, особено що се отнася
до музиката. На мен това като
млад диригент ми помага в из-
вестна степен, например, че
мога да се срещам с почти
всички водещи музиканти, ко-
ито редовно гостуват тук. Му-
зикална Европа е като цяло
доста отворена и колегите се
познават. Смятам, че за един
млад диригент е важно да не
се концентрира прекалено
много на едно място, а да

Интервю на
Юлияна КАРААТАНАСОВА

мисли/действа възможно най-
глобално.

 Защо толкова дълго
не се състоя дебютът ти
като диригент в България?
Каква е програмата, която
ще дирижираш и смяташ ли,
че е подходяща, за да се
представиш в най-добрата
си светлина?

- Дебютирах в България с
“Кармен” с Варненската опера
в амфитеатъра във Варна пре-
ди две години (в главната роля
тогава бе световноизвестното
мецосопрано Надежда Кръ-
стева). Концертът ми с оркестъ-
ра на БНР ще бъде професи-
оналният ми дебют в София,
за което много се радвам и
бих искал да благодаря на ор-
кестъра и маестро Емил Таба-
ков. Тъй като не съм учил в
Музикалната академия в Со-
фия, а направо заминах за
Виена след завършването на
НМУ “Л. Пипков”, явно не съм
имал достатъчно изградени
професионални контакти (кои-
то се изграждат именно по
време на следването и след
това). Може би поради тази
причина не съм дирижирал
още в София. Има една хубава
поговорка: “Добрите неща ис-
кат време”, която важи в много
голяма степен в моята профе-
сия, особено на млади години.
Явно времето е дошло сега.
Що се отнася до програмата,
ще представим Моцарт - увер-
тюра от “Дон Жуан” и “Симфо-
ния кончертанте” за духови със
солисти от оркестъра, както и

Чайковски - Втора симфония.
Смятам, че ще успея да се
представя по възможно най-
добрия начин, тъй като това е
по принцип към каквото се
стремя, независимо какви про-
изведения дирижирам. Това
разбирам под “професиона-
лизъм” (и много други неща,
разбира се). Освен това млади
диригенти рядко могат да си
позволят да не се представят
добре. Не винаги сам мога да
избирам произведенията, ко-
гато гостувам, това е комбина-
ция от мои идеи и тези на ор-
кестъра/главния диригент.

 Бил си на престижни
фестивали като Брегенц и
др. Как ти се отразява пуб-
личността, наред с полити-
ци, общественици и др. Не
се ли измества фокусът от
музиката?

- Музиката и политиката/
обществеността винаги са
били свързани и надали ще
дойде време, в което музиката
и културата като цяло няма да
зависят от политиката. Това е
било така и по времето на
Моцарт, така е и в днешно
време и сигурно така ще бъде
в бъдеще. Аз лично нямам про-
блем с контакта си с политика-
та, обществеността или с пуб-
ликата като цяло. Дори напро-
тив, търся възможности за та-
кива контакти и се опитвам да
заинтересувам политици, спон-
сори и други за проблемите в
музикалните среди например.
Спомням си как казах на един
посетител, който се оказа, че
е банкер: “Моля ви, продължа-
вайте да спонсорирате оркес-
три и се грижете за класичес-
ката музика като цяло. Нужда-
ем се от вас.” Вярвам, че един-
ственият начин да се осигури
бъдещето на класическата му-
зика е активният контакт с пуб-
личността, наред с политици,
чиновници, работници и т.н.
Самото общество трябва да
осъзнае колко е важна музи-
ката и изобщо културата за не-
говото духовно оцеляване. Ако
културата отслабне и отмре,
дегенерацията на обществото
е само въпрос на време. Тя
всъщност вече е отдавна в ход,
по-добре казано, щом това

общество е позволило това.
 Може ли да има баланс

между стилно, интересно и
умно подбрана оркестрова
програма или цял сезон и ко-
мерсиалния елемент - т.е.
достатъчно интерес от
страна на публиката, пълни
зали, приходите от билети
да покриват разходите и
т.н.? Възможно ли е да има
пълна възвращаемост на
вложените средства? Как-
ви са наблюденията ти за
Европа и Япония, където
често гостуваш?

- Обширен въпрос. Такъв
баланс по принцип може да
има, на практика обаче рядко
се постига. За да са пълни за-
лите, трябва, разбира се, да се
подбират произведения, които
съответната публика обича,
много важно обаче е също така
да се представят нови произ-
ведения, с които да се разши-
рява хоризонтът на публиката.
Интересът на публиката вари-
ра от град до град, държава до
държава. Има места, където е
много трудно да се напълнят
залите, а и такива (например
Виена), където залите винаги
са пълни. Може би преоблада-
ват, за съжаление, местата от
първия тип. Това е свързано и
с традициите в съответната
държава, но и с работата с
публичността, която всеки ор-
кестър прави, било то реклама,
публични репетиции, нестан-
дартни проекти и т.н. Абсолют-
но пълна възвращаемост на
вложените средства не съще-
ствува, по мое наблюдение.
Практически всеки оркестър се
нуждае от спонсори, държавни
субсидии и т.н., това също ва-
рира от държава до държава.
При някои оркестри има
възвръщаемост на голяма част
от средствата, но това зависи и
от структурата на оркестъра. В
Европа като цяло наблюдавам
по-голяма свобода в избора на
програми, отколкото в Япония.
Там публиката е може би мал-
ко по-консервативна, хората
обичат да чуват главно това,
което познават. В Япония също
така артистите от Европа, кои-
то се канят, са сравнително
малко на брой и това не винаги

са хора, които са добре позна-
ти в Европа. Но Япония като
цяло е доста различна във вся-
ко отношение.

 Все още ли е добро му-
зикалното образование в
България или вече не дотам?

- Трудно ми е да коменти-
рам въпроси, по които нямам
достатъчно познания. Тъй като
не съм учил в Музикалната
академия, не мога да кажа
много за музикалното висше
образование. Смятам, че в
България има много добра
система за музикално образо-
вание в училищната система
от специални музикални учи-
лища. Нещо, което ме радва,
е, че в момента в НМУ
“Л. Пипков” също така има кла-
сове за народни инструменти.
Българската музикална народ-
на традиция е много ценна и
важна и не бива да отмре.
Нивото в музикалното учили-
ще в София е все още високо
според мен. За голямо мое
съжаление, няма подобно учи-
лище във Виена, иначе бих
дал децата си там.

 Кога може да се гово-
ри за прекомерна амбиция и
работохолизъм при дири-
гентите?

- Когато квантитетът надви-
ши квалитета на работа. С
други думи казано, когато ди-
ригентът тича от един ангажи-
мент към друг, без на всяка
цена да има достатъчно време
за солидна подготовка. За
съжаление доста колеги се
изкушават и приемат прекале-
но много ангажименти, които
не могат да покрият на необ-
ходимото ниво. Добрият ба-
ланс между много работа, но
все още достатъчно време за
подготовката е трудно да се
намери. Освен това човек има
нужда от време за семейство-
то, за почивка и т.н. Но този
проблем също не е нов. Даже
съм дирижирал опера на тази
тема - “Портрет” от Мйечислав
Вайнберг, по разказа на Го-
гол. Един разказ, който всеки
млад артист в днешно време
би трябвало да прочете и да
се замисли върху него.

 Какво те държи “на
земята” и по-далеч от ви-
цовете за диригенти?

- Всички сме хора про-
стосмъртни. Отдавна минаха
времената, в които диригенти-
те са се държали като едва ли
не богоизбрани и превъзхож-
дащи другите. Внимавам да
респектирам всички около
мен, в крайна сметка успехът
на един проект не зависи само
от мен, а от всички. Освен това
една приятна атмосфера е
много по-благотворна за ра-
ботата. Но това не пречи да
изисквам професионализъм от
музикантите, който, между
другото, изисквам може би
най-много от себе си. А колко-
то до вицовете за диригенти:
всяка водеща личност е обре-
чена на критика, на гледане
под лупа през цялото време,
на присмиване и при най-мал-
кия повод. Това е факт. Който
не може да живее с него, не
трябва да се поставя в позици-
ята на водеща личност. Аз
лично нямам проблем с това.

 Сподели един виц.
- Един диригент винаги

имал навика да гледа една
бележка, преди да излезе на
подиума. Всички много се чу-
дели какво точно пише на
въпросната бележка. Когато
маестрото починал на завид-
на възраст, дошъл моментът да
видят бележката. Там пишело:
Махай с ръце, докато музика-
та свърши, после се обърни и
се поклони.
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Култура
очаквайте

П
“Повест за Исак Паси. Vita

activa” е нарекла новата си
книга Мария Динкова, за
която споделя, че написано-
то от нея е само “допълне-
ние към научното знание”,
макар че всеки, който вече
е прочел книгата, е убеден,
че това е и разказ за учен,
“завладян от решимостта да
се впише честно във време-
то”. Книгата ще бъде пред-
ставена в Софийския уни-
верситет “Св. Климент Охрид-
ски”, където проф. Исак Паси
бе любим преподавател на
няколко поколения студенти

Премиера на
Иван Вандов в СБЖ

Новата книга
на Иван Вандов
“Взаимоотноше-
ния без взаим-
ност” ще бъде
представена на 6
декември от 11
ч. в Клуба за ли-
тература, изку-
ство и култура
при Съюза на
българските журналисти, ул.
“Граф Игнатиев” 4. Водещ ще
бъде председателят на клуба,
писателят Иван Вълов. Автора и
книгата ще представи литера-
турният критик Петко Тотев.

Вечер, посветена
на тенора
Димитър Узунов

Документалният филм “Беле-
житият тенор - камерзенгер на
Виенската опера” ще бъде излъ-
чен днес от 18.30 ч. в поредицата
“Звуковият музей” на музикалния
център “Борис Христов”. Поводът
е 90-годишнината от рождение-
то на оперния певец Димитър
Узунов. Филмът е на режисьора
Йордан Джумалиев. Сценарист е
Марин Бончев. Във вечерта ще
участват създателите на филма.
Билетите са по 2 лева.

Търг в подкрепа
на галерия „Снежана”

Ваня Костова разлюлява
„Сребърни камбани”
Ваня Костова разлюлява
„Сребърни камбани”
Ваня Костова разлюлява
„Сребърни камбани”
Ваня Костова разлюлява
„Сребърни камбани”
Ваня Костова разлюлява
„Сребърни камбани”

Ðàçêàç çà Èñàê Ïàñè, êîéòî
“ñå âïèñà ÷åñòíî âúâ âðåìåòî”
Новата книга на
Мария Динкова за
един от големите ни
интелектуалци ще
бъде представена
утре в СУ

и където бе принудително
пенсиониран от “героите на
прехода”. Премиерата ще се
състои на 6 декември в зала
2 в Ректората от 17 ч. Книга-
та е на издателство “Заха-
рий Стоянов”, което и до
днес е най-ревностният из-
дател на знаменития българ-
ски учен философ и мисли-
тел, един от големите ни ин-

телектуалци.
“Написаното от ст.н.с.

Мария Динкова е четиво,
което със специфична стили-
стика те привлича и потъваш
в голямата тема за жизнено-
то и общественото поведе-
ние на ерудираната личност.
Завладяващо е усещането за
досег със силен интелект,
надарен с достойнство и воля
за вярност на социална и
духовна кауза. Той се “вписа
честно във времето” не само
с блестящите си трудове и
ораторската артистичност в
университетските аудитории,
а и с поведение, чуждо на
съблазните, които животът
понякога предлага”, писа
доц. Лиляна Андреева.

“Това не е белетризация
на паметта. Чрез знакови
факти от биографията на
своя дългогодишен приятел
Исак Паси авторката из-
гражда точна представа за

житейския му стил и нравст-
вените “натрапливости”, ко-
ито го утвърждават като
един от безспорните автори-
тети на нашето време. Бе-
зизкусната повест за рижия
Професор ни връща към вре-
мената, когато в универси-
тета и обществото имаше
авторитети, а не светски зна-
менитости. Авторитети, ро-
дени сред купища книги, не
знаменитости, изфабрикува-
ни от медиите”, написа вест-
ник “Култура”.

В книгата са вградени
перипетиите на философа
Исак Паси с институциите.
Не може да се пропусне за-
бележителната му реч пред
Общото събрание на Фило-
софския факултет на Софий-
ския университет от 1993 г.,
когато големият учен защи-
ти преподавателите от “зако-
на Панев” и навъдилите се
паневци.

Търг на произведения на изку-
ството организира днес от 19 ч.
столичната галерия “Снежана” (ул.
“Денкоглу” 30) в опит да се съхра-
ни жив духът на този забележи-
телен културен център. Търгът
се осъществява с добрата воля
на авторите, които даряват сво-
ите произведения в подкрепа на
галерията. Сред тях се откроя-
ват имената на Ванко Урумов,
Василка Монева, Атанас Атана-
сов, Николай Димчевски, Васко
Минев, Росен Марковски, Ива Яра-
нова, Милчо Костадинов, Гергана
Минкова, Атанас Хранов, Снежана
Живкова, Екатерина Лашова, Иво
Загорчинов, Яна Каишева. Място-
то на галерия “Снежана” в култур-
ния живот на столицата не се
нуждае от представяне. Освен
художествена галерия, тя е тери-
тория и за литературни четения,
детски театър и модерни сценич-
ни форми, а с приятната си баро-
кова обстановка и старинен кон-
цертен роял, тя е и място за
класическа музика и джаз.

„Атлас” с
най-любимите ни
парчета

“Атлас” отново на сцена в
“Студио 5” - този път ще чуем
днес от 19 ч. Едни от най-люби-
мите ни парчета ще бъдат
изпълнени по начина, по който
единствено те могат. “Атлас”
ще представи най-популярните
си хитове, които всички очаква-
ме, както и нови песни за публи-
ката си в “Студио 5” на този
лайв. Билетите са по 10 лв.

олко музикални инструмен-
та влизат в багажника на

Филми със Стефан Дана-
илов показва безплатно кино

“Одеон” по случай 70-годишнината на
големия български актьор. Юбилейната
панорама започва на рождения му ден
- 9 декември, в 17.30 ч. с “Князът” (1970)
под режисурата на Петър Василев, съоб-
щи БТА. С продукцията Стефан Данаи-
лов печели наградата за мъжка роля на
Фестивала на българското кино във
Варна. В звездния актьорски екип са и
Георги Черкелов, Виолета Гиндева, До-
ротея Тончева, Наум Шопов, Николай
Узунов, Досьо Досев, Стойчо Мазгалов.

В края на ХIII и началото на ХIV век
начело на държавата е 24-годишният
княз Светослав Тертер. Той води слож-
на политическа игра според наложени-
те му от обстоятелствата дворцови ин-
триги. Търси помощта на хора от наро-
да, с които подменя болярите. Опитва се
да организира обща борба срещу тур-
ското нашествие, приобщавайки съсед-
ните славянски народи. В своята дей-
ност има подкрепата на руския княз
Юрий. Тертер преживява голяма лична
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К
“Лада”? Ще остане ли място за
контрабаса? Кой от музикантите от
секстета на Мишо Йосифов е в
най-добра физическа форма?
Джентълмени ли са полицаите?
Коя е по-добър шофьор - блондин-
ката или брюнетката? Червилото
или кормилото? Защо чаровните
владетелки на суинга - Деси, Рони
и Вера от “Сентиментъл суингърс”,
искат да избягат от не по-малко
чаровните джентълмени от Михаил
Йосифов секстет? И накъде са
тръгнали момичетата?
Отговорите на тези въпроси ще
научите днес от 22 ч. в “Студио
5”, когато на своя последен
концерт за годината съвременни-
те кралици на суинга заедно с
техните всеотдайни музикални
рицари ще представят първото си
видео “Unemployed Lovers” към
едноименния им дебютен сингъл,
издаден през юли т.г. Черно-
бялата лента, уловила пътуването
назад към времето и на Запад
към френската столица, е заснета
през ноември, в дните около
втория рожден ден на триото.
Режисьорка и операторка на
“Unemployed Lovers” е Блага
Димитрова, ретро костюмите са на
дизайнерката Мира Каланова, а
руският ретроавтомобил - марка
“Лада” (в пълна изправност и в
движение), който от павираните
улички на “Княжево” тръгва
директно за Париж, се ползва и
към днешна дата от Рони. Музи-
ката на “Unemployed Lovers” е
написана от Деси, Рони и неумор-
ния Мишо Йосифов, а автори на
текста са Марий Росен и Деси.

Стефан Данаилов развихря комедийния си талант като
неустоимо чаровния инструктор по шофиране в “Дами канят”
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драма. Той остава чужд за най-близкия
си и любим човек - Мария, която не
намира сили да го разбере и да го по-
следва в трудния му път.

Камелия Тодорова и Ели Скорчева
партнират на Стефан Данаилов в
“Търновската царица” (1981) на Янко
Янков по повестта на Eмилиян Станев.
Прожекцията в “Одеон” е на 10 декем-
ври от 17.30 ч. Обект на безпределно
женско обожание, Стефан Данаилов е
в стихията си в “Дами канят” (1980) -
“заразителна комедия на нравите с гру-
пов портрет на градския матриархат”.
Героят му - автомобилен инструктор и
провинциален Дон Жуан, се харесва на
жените не само, защото умее да им
съчувства, а и защото им помага да
повярват в собственото си “аз”. В роли-
те на трепетните курсистки са Невена
Коканова, Цветана Манева, Марияна
Димитрова, Доротея Тончева, Илка
Зафирова, Боряна Пунчева. Филмът на
режисьора Иван Андонов по сценарий
на Георги Мишев може да се види на
12 декември от 17.30 ч.

Започна 31-вото издание на Софийския международен панаир на
книгата, който ще продължи до 9 декември в НДК. Българските и

чуждестранните изложители тази година са над 140

Снимка Благовеста ЦВЕТКОВА
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о четете скоро

В РИТЪМА НА
ЗАБАВЛЕНИЕТО
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На гробището се срещат две дами
с лица, покрити с черни воали.
Едната пита другата:
- И вие ли сте вдовица?
- Не, просто съм си грозничка...

АНДРЕЙ ИКОНОМОВ, съдия
АПОСТОЛ АПОСТОЛОВ, финансист
БОЙКА ПРИСАДОВА,
народна певица
БОРИС ГЕОРГИЕВ,
европейски шампион по бокс
ВЕРОНИКА АТЕВА-ШКЕТИЕВА,
поп-фолк певица
ВИКТОР КАСЪМОВ, продуцент
ДИМИТЪР ГЮДЖЕМЕНОВ, футболист
ЕКСТРА НИНА, поп-фолк певица
ИВАН ИВАНОВ, учредител на клуба
“Приятели на ДУМА” в Русе
КРАСИМИР МИНЕВ,
спортен журналист
КУНКА ЖЕЛЯЗКОВА,
народна певица
МИЛЕН ГЕТОВ, кинорежисьор,
сценарист, журналист
НЕЛИ ПЕТКОВА, певица
Доц. д-р ПЛАМЕН КИРОВ,
конституционен съдия
РАНГЕЛ ИГНАТОВ, писател, драматург
СОФИ МАРИНОВА, певица
СТОЯН СТАЛЕВ, юрист, дипломат
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5
Св. преподобни Са-

ва Освещени († 533).
Св. преподобни Некта-
рий Битолски († 1500).

Сава Освещени - от Кападокийската
област, живял през VI век. На осем годи-
ни отишъл в манастир, на 18 - в Йеруса-
лим, където станал монах. Преподобният
основал Велика лавра. Голям подвижник
и чудотворец, починал на 94 години.

Вокалистът на ембле-
матичните британски дис-
ко легенди “Хот чокълит” -
Грег Банис - ще изнесе 3
концерта в България.
Звездата ще извиси глас
на 11, 12 и 13 декември в
“Planet club” в София и в
Пловдив и в “Da Club” в
Бургас. Всички концерти
са с начален час 23 ч.
Продължителността на
всеки пърформанс е пове-
че от 120 минути и включ-
ва специална селекция от
най-големите хитове на
бандата през годините,
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Софийската опера и балет вече пета година има активна връзка
с децата, с програмата “Отиваме на опера и балет”, чийто

автор и създател е акад. Пламен Карталов. Днес трупата ще
гостува във Велико Търново на СОУ “Емилиян Станев”

с детските постановки “Вълшебната флейта”, “Рейнско злато за
деца” и “Червената шапчица” (на снимката)

Снимка Виктор ВИКТОРОВ

Във френския град
Фонтебло на търг бе
продадено уникално
писмо на Наполеон за
187 500 евро, вместо за
очакваните около
15 500. В посланието си
императорът обещава
на 22 октомври 1812 г.
да взриви Кремъл, но
успява да изпълни за-
каната си частично.

В Париж писмото
на Бонапарт било по-
лучено само три дни,
след като Наполеон го
е продиктувал, което
само по себе си е по-
двиг за онези времена.
Посланието е пропъту-
вало разстоянието от
2400 км само за 72 ч.

“Писмото е уникал-
но в много отношения и
освен това ни показва
един различен Наполе-
он. Към Москва той се
отправи във върха на
своята слава и могъще-
ство. Но се върна зна-
чително отслабен. Рус-
наците напуснаха столи-
цата си няколко дни

ПИСМО НА НАПОЛЕОН
БЕ ПРОДАДЕНО
10 ПЪТИ ПО-СКЪПО
ОТ ОЧАКВАНОТО

преди пристигането на
френския император и
подпалиха града. Там
Наполеон не намери
нито победа, нито про-
визии за умиращите си
от глад войски. Единст-
веното, което му оста-
ва, е да взриви сграда-
та, където заседават ру-
ските министри”, разкри
Жан-Кристоф Шатеньо,
сътрудник на аукцион-
ната къща, продала пи-
смото. “Наполеон нико-
га - освен в посланията
до Жозефина - не е из-
разявал чувства. Но
Москва направо го по-
губи”, допълни Шатеньо.

Бонапарт издава
заповед към последни-
те, напускащи руската
столица свои части и те
незабавно минират
Кремъл. Взривът не
сработва навсякъде, но
нанесените на сграда-
та щети са огромни. За
възстановяването на
Кремъл са били нужни
20 години, припомня
ИТАР-ТАСС.

Ãëàñúò íà “Õîò ÷îêúëèò”
ñå èçâèñÿâà â 3 íàøè ãðàäà
Легендарният вокалист Грег Банис ще представи
специална двучасова селекция на най-големите
хитове на прочутата британска банда

както и популярни светов-
ни парчета. Билети на
цена 20-35 лв. вече са в
продажба, уточниха за
ДУМА от “Селект мюзик
медия”.

Грег Банис e един от ос-
нователите на легендарна-
та през 80-те и 90-те години
британска фънк поп банда
“Хот чокълит”. Сред най-го-
лемите хитове от репертоа-
ра на групата са “Every 1`s
winner” и “You Sexy Thing”, с
която завладяват света и
покоряват официални
сингъл класации. “Хот чокъ-

лит” са притежатели и на
своеобразен рекорд в род-
ната им Великобритания - в
периода 1970-1984 г. диско
бандата има по минимум
един интернационален
хит, с което се нареждат
до  звезди от ранга на
Елвис Пресли и Даяна Рос.
Брус Спрингстийн и Сте-
реофоникс са само някои
от артистите, които
изпълняват кавъри по вре-
ме на свои концерти на ем-
блематичната за реперто-
ара на групата песен “You
Sexy Thing”.

Певицата Лейди Гага вече е горд
собственик на 55 вещи на Майкъл
Джексън, които бяха продадени на търг
в Лос Анджелис. Сред най-емблематич-
ните сценични костюми на артиста,
предложени на аукциона, бе сакото на
Джако от турнето му “Бад”. Култовата
дреха на покойния изпълнител бе про-
дадено за 240 хил. долара. По $100 хил.
бяха изкупени две от ръкавиците на
звездата с кристали. Колекцията идва от
дългогодишните дизайнери на Джако -
Майкъл Буш и Денис Томпсън, който
вече не е между живите.

Експерти твърдят, че разговорите
по мобилния могат да са социално
заразни. Много по-вероятно е да се
обадите на някого или да напишете
съобщение, ако някой до вас прави
същото, показва любопитно изслед-
ване на учени от университета на
Мичиган. По време на направения
експеримент наблюдавали група сту-
денти в кафене в продължение на
голям период. Като цяло младежите

Чаша горещ шоко-
лад преди лягане обик-
новено не се разглежда
като прелюдия към
страстна нощ, но екс-
перти успяха да създа-
дат първия по рода си
шоколад, който действа
като виагра. Технологи-
ята се базира на увели-
чение концентрацията
на флавоноиди, които
се съдържат както
в какаовите зър-
на, така и в сек-
суалния стиму-
лант. Действи-
ето на шоко-
лада напомня
това на виагра-

Китайски астронавти ще отглеж-
дат пресни зеленчуци от култивира-
ни растения в базите им в открития
космос, предаде ИТАР-ТАСС. В бъде-
ще се предвижда овощни градини да
има на Луната и на Марс. Целта е да
се предостави храна и кислород за
астронавтите, съобщи заместник-ди-
ректорът на базирания в Пекин Ки-
тайски космонавтски център за из-
следване и обучение “Денг Ябинг”.
Експертът обясни, че научният екс-
перимент е фокусиран върху създа-
ване на механизъм за балансиран
обмен на кислород, въглероден дву-
окис и вода между хората и растения
в затворени пространства. За целта е
била създадена кабина от 300 кубич-
ни метра. В нея били отглеждани 4
вида зеленчуци, които поглъщали
въглеродния двуокис и осигурявали
кислород за двама души, намиращи
се в съоръжението.
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Зеленчуци
в космоса
ще отглеждат
китайциРазговорите по мобилния са заразни

използвали мобилния си през 24%
от времето. В продължение на
15-минутен разговор събеседниците
поглеждали телефона си най-малко
3 пъти. Учените открили, че е много
по-вероятно (с 39,5%) да отворите
имейл или да звъннете, ако съседът
ви направи същото, за да не се чув-
ствате изолирани. Тази тенденция се
наблюдава най-вече при по-младите
и подрастващите.

Шоколад действа като виагра
та, тъй като увеличава
притока на кръв. По
същия принцип работят
и сините хапчета, които
все повече мъже започ-
ват да използват.
Допълнителен бонус е
доброто настроение, с

което зарежда шокола-
довото лакомство.

Съставката, която ще
промени напълно пред-
ставите на мъжете за
секс в по-зряла възраст,
е напълно естествена и
увеличава издръжли-
востта на представители-
те на силния пол. Според
легендите вождът на ац-
теките Монтесума изпи-
вал по 50 чаши какао,
преди да посети харема
си, а изкусният любов-

ник Казанова също
разчитал на шоко-
лада, за да предиз-
вика въздишките
на жените.
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Памет

ÑÊÐÚÁÍÀ ÂÅÑÒ

С дълбока скръб съобщаваме, че на 2.12.2012 г.
почина скъпият ни приятел

генерал ГЕОРГИ ГАНЧЕВ
ДИМИТРОВ

на 82 години

НАПУСНА НИ ЕДИН
ИЗКЛЮЧИТЕЛНО
ИЗЯВЕН ЧОВЕК,
ВОЕНЕН, УЧЕН,
ОБЩЕСТВЕНИК

И ПРИЯТЕЛ.
ЩЕ НИ ЛИПСВАШ

МНОГО!

ПОЧИВАЙ В МИР!

Поклонението
ще се състои
на 6.12.2012 г.
от 12.00 часа
в ритуалната

зала на
Софийските

централни гробища.
От приятелите

с. Кърпачево,
общ. Летница, обл. Ловешка

Загубихме завинаги един
истински приятел, съпруг
и баща. Достоен пример
за всеотдайно и честно

изживян живот.
СПИ СПОКОЙНО ВЕЧНИЯ

СИ СЪН!

ÂÚÇÏÎÌÈÍÀÍÈÅ

изминаха 40 дни от внезапната кончина на

’–»—“Œ »¬¿ÕŒ¬

¡À»«Õ¿ Œ¬

От близки, приятели и
Областен съвет на БСП

Ловеч

“И черепа ми да пръснете няма да изляза от клуба.
Ако трябва да умра, нека умра при другарите си. Аз знам
какво означава вашият нощен разпит. Искате да ме уби-
ете.”

“Другари, не унивайте! Слушайте гласа на партията.
Врагът на сълзи не вярва.”

Това са предсмъртните думи на Неделчо Николов -
секретар на Областния комитет на БКП Стара Загора,
разстрелян в клуба на БКП пред 200 арестувани члено-
ве на партията. Преди разстрела си Теню Стоилов е
заявил на убийците си: “Въстанието не успя. Обаче бъде-
щето е наше. Ще продължим борбата до победа.”

Исторически факт е, че след убийството на Теню
Стоилов един от палачите му е заявил на другите: “Зна-
ете ли, че ние убихме един от най-умните хора на Бълга-
рия.” “Твърдо пазете делото на комунистическата пар-
тия! Ние ще победим! Сбогом другари.” - Атанас Генчев
- член на Областния комитет на БКП Стара Загора. След
жестоки инквизиции с вилица си разпрал стомаха, разкъ-
сал си червата и ги хвърлил срещу убийците си.

Петко Маналов от с. Енина, секретар на Окръжния
комитет на БКП Стара Загора - обесен на 26 февруари
1937 г.: “В своята дейност ние сме се ръководили от
мисълта да помогнем на народа в борбата му срещу
фашизма.”

Коста Дзънов от с. Енина, Старозагорско, член на
Окръжния комитет на БКП. При изпълнение на смъртна-
та му присъда въжето се скъсва и Коста, изправен и
несломен, заявява на палачите си: “И въжето е като
държавата ви - гнило. Моите другари в близко време ще
ви приготвят по-яки примки.”

Георги Минчев от с. Медово, Старозагорско, сътруд-
ник на ЦК на БКП, до семейството си: “Аз умирам с
ясното съзнание за свободата и независимостта на сво-
ята Родина.”

Груди Филипов от с. Боздуганово, командир на пара-
шутна група, загинал на 15 септември 1942 г. до сина си:
“Кураж не губете. Скоро ще се видим. Победата е наша.”

Георги Гърбачев - подводничар, командир на първа
партизанска група в Старозагорско: “Палачи, партията и
народът са живи. За нашата кръв скъпо ще ви платят.”

Марко Иванов - секретар на Областния комитет на
РМС Стара Загора. Обесен на 22 октомври 1942 г. до
своите другари: “Скъпи мои другари, бъдете достойни и
храбри бойци. С трепет на устата и с мощ на юмрука
нагоре ще ви извикам - Ротфронт!”

Христо Узунов от Варна, член на Окръжния комитет
на РМС. Последните му думи пред бесилката: “Няма
нужда от сълзи. Да запазим хладнокръвие и силите си
за голямата отплата.”

Петър Киряков - малолетен. Обесен на 28 януари
1943 г. в Софийския централен затвор до своята майка:
“Аз изпълних своя дълг, мога спокойно да умра. Горе
главата скъпа майко. Твой верен син и борец Пешо.”

Атанас Манчев - с. Каблешково. Партизанин, убит на
21 май 1944 г.:

“Безсилна е често смъртта
блестящия път да закрий -
там где огнеликата звезда
е сипнала ярки искри.”
Това са предсмъртните писма, предсмъртния зов пред

разстрела, пред бесилото.
Последният зов, предсмъртните глътки въздух - това

Светкавици в мрака
В предсмъртното творчество
на загиналите са събрани великите
истини на времето. Ние ги четем,
за да проверим себе си

са ярките светкавици на бурния живот.

Неотразимото величие на подвига

и на смъртта, но като аналогия на живота.
Шедьовър, като ореол на безсмъртието, който се

ражда в последния миг, в последния дъх.
Предсмъртният вик е съкровената въздишка,

разтърсваща душата. Въздишка, от която се полюшва
конопеният възел на бесилката и приглушава залповия
разстрел. Предсмъртният зов - това е звънливият глас на
наковалнята на живота. Наковалня - гърмяща, съдбовна,
която високо призовава проклятие и смърт за цинизма
и престъпността на един убиващ и умиращ свят, но ви-
наги свършваща с химна на човешкото мъжество.

Това е едно невероятно човешко приветствие на
горди страдалци към изгряващата зора. Самите загина-
ли са едно човечество - най-красивото на века.  Чове-
чество - погубено, изтребено, легнало в земята и възпра-
вящо се във всяка човешка душа. Нашите жертви са
усмивката на историята. В предсмъртното творчество на
загиналите са събрани великите истини на времето. Те
пречистват съвестта ни. Ние ги четем, за да проверим
себе си. Всяко писмо, предсмъртен вик и поетическо
творение са символ на живота като частица от една
обща борба, които ни променят и облагородяват.

За миг да се опитаме да вникнем в последната им
зловеща самота и никога няма да почувстваме как се
пишат писма с въже на шията, когато слушаш да заби-
ват последния гвоздей на ковчега ти и как звучи
предсмъртният зов с простреляно сърце.

И всичко това в обстановка на такава гибел и такова
умопомрачение!

А се раждат силни думи, ясни мисли, поетични обра-
зи - светкавици в мрака!

Какви човеци!
Предсмъртното творчество е освобождение на духа,

изповед пред отечеството, пред идеала, пред народа,
пред любимата, миналото, настоящето и бъдещето.

Пред всички тях борците за свобода правят

искрена изповед, последен завет

и искат капка незабрава. Незабрава на голямата болка,
измъчената радост, изтерзаната вяра и непоносимо
страдание. Те ни предупреждават - голямата истина за
миналото да не се забравя през голямата суетня на
времето, в което живеем! До каква самозабрава може
да ни доведе късата памет? До каква опасна и фатална
амнистия на кървавото минало и страшното зло?

Това е едно осезаемо присъствие на диханието на
антифашистката съпротива. Думите в предсмъртните
писма и поетичното творчество са чисти като кристали,
натежали от сила, думи, преливащи от вяра, светлина,
от звън на болка.

А болката е най-точният критерий на истина-
та. Болка - изстрадана и заредена със светла
печал и прозрение. Предсмъртното творчество е
пълен антипод на съвременното обезценяване
и поквара на словото българско. Никога не е
имало такова словоблудство както днес.

Всяко писмо, всеки зов, всеки стих е жажда
за справедливост, за красота, за човешко до-
бруване, за вяра в пълната победа. Необикно-
вената сила на предсмъртния зов е в неговия
озаряващ вътрешен революционен огън и без-
гранична любов към отечеството, почувства-
но като вселена. Предсмъртното творчество е
един триумф над злорадото общество и ду-
ховната нищета на времето, което ги уби.

Това творчество е един революционен
изблик, в който сълзят толкова много тайн-
ства, сврени в отдавна забравеното прекло-
нение пред духа на времето.

Писмата и стиховете са написани с уди-
вителна виталност, бодрост, честност, свя-
та истина. Те и сега,

в съвременния вой на нови
коварства

и изпепеляваща омраза звучат силно,
ясно и точно.

От всичко казано в тях се чувства
колко силни, чисти и несъкрушими ха-

рактери разкриват себе си от към най-потайните кътчета
на своята душевност.

Всичко казано от тях, е духовната биография и из-
страданата мъдрост на героичната ни съпротивителна
борба. В съзнанието на нас, живите, образът на загина-
лите е едно реално превъплъщение на онези легендар-
ни българи от преданията, които в минути на върховни
изпитания винаги са били на скалата на честта и на
върха на безсмъртието. Колко скъпа и свята ни е свобо-
дата, щом е заплатена с неизживяна младост, с погре-
бана хубост, с недопети песни, с прекършени мечти.

Загиналите са носители на новата нравственост, която
е ядката на комунистическата идеология и я прегръщат
като своя собствена мярка за жизнено поведение.

Те не познават отчаянието като състояние. Носят в
себе си незабравима доблест, гордост и красота, неж-
ност и твърдост. Мисълта им за смъртта е мисъл за
живота със собствено отношение към трагичния край.
Със смъртта си те защитиха живота и станаха най-кра-
сивите жизнелюбци и апостоли на най-великата нравст-
веност. Символ на непокорната красота.

Именно затова навремето Анри Барбюс заяви: “Ва-
шето несломимо упорство на мъченици, надмогнали
печалните жертви, събуждат нашата надежда и тласкат
нашата борба.” Какво международно отражение, при-
знание и звучене на антифашистката ни съпротива!

Нашите загинали братя и сестри са хора с неприми-
рими бунтовни нрави. С кипяша енергия. Хора с богата
душевност. Ярък пример на едно ново светоусещане,
излъчващо чистота и свежест, хуманен трепет, точен
усет и завладяваща вътрешна сила. Техният физически
облик е жив облик на душевно величие. Колко цялостен
и многообразен е по своята борбеност и революционен
патос техният живот, в който бушува сгъстена енергия и
стихийна всеобхватност, развихрен дух, съпричастен към
съдбата. Те са типичен пример на възвишена роля, ко-
ято обладава само хора с ясна мисъл и духовна чест-
ност, силен характер и вътрешна пълноценност.

И все пак защо пишем с вълнение и обич за тях?
Защо повикваме сенките на загиналите и живата памет
на историята? Защо е това усилие да ги доближим до
живите? Може би, за да потвърдим отново, че истината
се превръща в житейска сила само тогава, когато е в
непримирима битка със своите противоположности -
лъжата и низостта, с така наречения нов прочит на
историята и с циничния вой на неофашизма, че “в Бълга-
рия не е имало фашизъм”. А може би пишем за тях, да
ги попитаме - какво да ги попитаме?

Дали живеем, работим и се борим както те са искали
от нас?

Дали свято пазим техните завети

Дали сме такива, каквито те са ни виждали и пред-
ставяли в своята борба и подвиг?

Лесните отговори на тези въпроси ще означават, че
нищо не сме отговорили. А как ще им отговорим за
появилите се днес тържествуващи и боледуващи хора от
човешка и идеологическа патология и всепоглъщащ
стремеж за власт и угодничество? Как ще им отговорим
за жалките опити на някои да превърнат идеите на
нашата младост в празни думи, в десерт на самодовол-
ни и самовластни бюрократи и дебеловрати богаташи?

Какво ще им кажем за уникалната неовладяна сти-
хия на престъпността? Кой ще се осмели да ги убеди, че
у нас няма война между стотиците бедстващи “клошари”
за владеене на повече “квартални магазини на нищета-
та” - кофите за смет? В тези неми, но страшни въпроси
на хилядите загинали се крие тяхната надежда, тяхното
възмездие,тяхното морално и безспорно право да питат.
И тежко и горко на онзи от живите, който сведе гузен
поглед към земята, който се страхува да отговори на
мъртвите. За него предсмъртните писма и стихове са
нравствено изтезание. Това издига предсмъртното твор-
чество на загиналите до един трибунал на съвестта.

В предсмъртния вик на загиналите всеки един от нас
ще прочете огнената биография на една епоха и ще
узнае страшната истина на свободата.

И най-важното, ще разбере себе си пред съда на
загиналите.

Тотьо БАКАЛОВ
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нес времето ще бъда облачно и отново ще
започнат валежи, които ще обхванат цялата
страна и ще бъдат по-интензивни в югоизточ-
ните райони. Ще вали предимно дъжд, в плани-

ните - сняг. В източните райони временно ще се усили
вятърът от юг. Минималните температури ще са около
минус 2 градуса. Дневните температурите слабо ще се
повишат и ще достигнат до 5 градуса.

Д Изгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи заИзгледи за

EUR
1.95583

USD
 1.49391

GBP
2.40777

CHF
1.61159

ВАЛУТНИ КУРСОВЕ

В четвъртък ще духа умерен, в ДунавскатаВ четвъртък ще духа умерен, в ДунавскатаВ четвъртък ще духа умерен, в ДунавскатаВ четвъртък ще духа умерен, в ДунавскатаВ четвъртък ще духа умерен, в Дунавската
равнина и Източна България и силен вятър отравнина и Източна България и силен вятър отравнина и Източна България и силен вятър отравнина и Източна България и силен вятър отравнина и Източна България и силен вятър от
запад-северозапад и с него ще нахлува студензапад-северозапад и с него ще нахлува студензапад-северозапад и с него ще нахлува студензапад-северозапад и с него ще нахлува студензапад-северозапад и с него ще нахлува студен
въздух. Ще има значителна облачност, почти безвъздух. Ще има значителна облачност, почти безвъздух. Ще има значителна облачност, почти безвъздух. Ще има значителна облачност, почти безвъздух. Ще има значителна облачност, почти без
валежи. В петък облачността ще се разкъса ивалежи. В петък облачността ще се разкъса ивалежи. В петък облачността ще се разкъса ивалежи. В петък облачността ще се разкъса ивалежи. В петък облачността ще се разкъса и
временно ще намалее. До края на деня вятърътвременно ще намалее. До края на деня вятърътвременно ще намалее. До края на деня вятърътвременно ще намалее. До края на деня вятърътвременно ще намалее. До края на деня вятърът
постепенно ще отслабне. Минимални темпера-постепенно ще отслабне. Минимални темпера-постепенно ще отслабне. Минимални темпера-постепенно ще отслабне. Минимални темпера-постепенно ще отслабне. Минимални темпера-
тури между минус 6° и минус 1тури между минус 6° и минус 1тури между минус 6° и минус 1тури между минус 6° и минус 1тури между минус 6° и минус 100000, максимални, максимални, максимални, максимални, максимални
между 0между 0между 0между 0между 00 0 0 0 0 и 5и 5и 5и 5и 500000.....

максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

-2°/2°-2°/2°-2°/2°-2°/2°-2°/2°
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максималнимаксималнимаксималнимаксималнимаксимални

-2°/3°-2°/3°-2°/3°-2°/3°-2°/3°

“≈À≈÷
–‡Á‚ËÚËˇÚ‡ ‰ÌÂÒ
Ò‡ Ò ‰Ó·Ë ÔÂ-
ÒÔÂÍÚË‚Ë ÔÂ‰ ‚‡Ò.
”‰‡˜ÌÓ ‚ÂÏÂ Á‡

Œ¬≈Õ
ÕˇÏ‡ ‰‡ ÎËÔÒ‚‡Ú
ÌÓ‚ÓÒÚË, ·Î‡„Ó‰‡-
ÂÌËÂ Ì‡ ÍÓËÚÓ ˘Â
Ó·Ó„‡ÚËÚÂ ËÌÙÓ-

21 Ï‡Ú - 20 ‡ÔËÎ

21 ‡ÔËÎ - 21 Ï‡È

¡À»«Õ¿÷»
ƒÌÂÒ ‡·ÓÚÂÚÂ ÔÓ
ËÁÔ˙ÎÌÂÌËÂ Ì‡ ÔÓ-
ÂÚËÚÂ ‡Ì„‡ÊËÏÂÌÚË
Ë Ó·Â˘‡ÌËˇ, ÏÌÓ„Ó

22 Ï‡È - 21 ˛ÌË

–¿ 
¬˙Á‰˙Ê‡ÈÚÂ ÒÂ
ÓÚ „ÓÎÂÏË ÙËÁË-
˜ÂÒÍË Ë ÂÏÓˆËÓ-
Ì‡ÎÌË Ì‡ÚÓ‚‡‚‡-

22 ˛ÌË - 23 ˛ÎË

À⁄¬
œÓ‰ıÓ‰ˇ˘Ó ‚Â-
ÏÂ ‰‡ „‡‰ËÚÂ
ÔÎ‡ÌÓ‚Â, ‰‡ Ò˙-
ÁËÊ‰‡ÚÂ Ë ËÁ‡-

23 ˛ÎË - 23 ‡‚„ÛÒÚ

ƒ≈¬¿
œÓ„ËÊÂÚÂ ÒÂ Á‡
‡ÚÏÓÒÙÂ‡Ú‡ Ì‡
‰ÓÏ‡ Ë ·ÎËÁÍËÚÂ
ÒË, Í‡ÚÓ ËÏ Ò˙Á‰‡-

24 ‡‚„ÛÒÚ - 23 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë

¬≈«Õ»
— Ì‡ÒÚÓÂÌËÂ ˘Â
ÒÎÂ‰‚‡ÚÂ Ì‡ÏÂÂ-
ÌËˇÚ‡ ÒË. ¡˙‰ÂÚÂ
‚ÌËÏ‡ÚÂÎÌË ÔË

24 ÒÂÔÚÂÏ‚Ë - 23 ÓÍÚÓÏ‚Ë

— Œ–œ»ŒÕ
»ÒÍ‡ÚÂ ‰‡ Ò‚˙¯Ë-
ÚÂ Ò ÔÂ‰‚ËÊ‰‡-
ÌËÚÂ Á‡‰‡˜Ë Á‡
‰ÌÂÒ - ÒÂÏÂÈÌË Ë

24 ÓÍÚÓÏ‚Ë - 22 ÌÓÂÏ‚Ë

—“–≈À≈÷
¿ÍÓ ‰ÓÒÂ„‡ ÒÂ Â
Á‡·‡‚ËÎÓ ËÁÔ˙ÎÌÂ-
ÌËÂÚÓ Ì‡ ÒÓ˜Ì‡
Á‡‰‡˜‡, ÚÓ ‰ÌÂÒ Ò

23 ÌÓÂÏ‚Ë - 21 ‰ÂÍÂÏ‚Ë

22 ‰ÂÍÂÏ‚Ë - 20 ˇÌÛ‡Ë

21 ˇÌÛ‡Ë - 19 ÙÂ‚Û‡Ë

–»¡»
ƒÂÌˇÚ ˘Â ‚Ë
ÔÂ‰ÎÓÊË ËÁ·Ó
Ì‡ ‚˙ÁÏÓÊÌÓÒÚË.
ÕÓ‚ËÚÂ Ì‡˜ËÌ‡-

20 ÙÂ‚Û‡Ë - 20 Ï‡Ú

Ï‡ˆËˇÚ‡ ÒË Ë ˘Â Ó·ÌÓ‚ËÚÂ
ÔÎ‡ÌÓ‚ÂÚÂ ÒË.

ÌËˇ, Á‡ ‰‡ Ì‡Ô‡‚ËÚÂ ‰ÂÌˇ ÒË
ÔÓ-ÒÔÓÍÓÂÌ Ë Ò˙ÁË‰‡ÚÂÎÂÌ.

Áˇ‚‡ÚÂ Ò˙ÔË˜‡ÒÚÌÓÒÚÚ‡ ÒË Í˙Ï
Ú‡‰ËˆËËÚÂ Ì‡ ‰ÓÏ‡.

¯ÓÙË‡ÌÂ Ë ÔË ‡·ÓÚ‡ Ò
ÂÊÂ˘Ë ËÌÒÚÛÏÂÌÚË.

ÒÎÛÊÂ·ÌË, Á‡ ÚÓ‚‡ ‡·ÓÚËÚÂ
Ò˙ˆ‡ÚÓ.

ıÓ‡ ‚Ë ‚ˇ‚‡Ú Ë ÌÂ ·Ë‚‡ ‰‡
„Ë ‡ÁÓ˜‡Ó‚‡ÚÂ.

‰ÂÚÂ ÛÒÂ˘‡ÌÂ Á‡ ÚÓÔÎËÌ‡,
ı‡ÏÓÌËˇ Ë ÒÔÓ‰ÂÎÂÌÓÒÚ.

ÔÓÏÓ˘Ú‡ Ì‡ ÔÓ‰ıÓ‰ˇ˘ËÚÂ ıÓ‡
˘Â Ì‡‚‡ÍÒ‡ÚÂ.

ÌËˇ ˘Â Ò‡ Ò˙ÔÓ‚Ó‰ÂÌË Ò
ÓÔÚËÏËÒÚË˜ÌË ‚˙ÎÌÂÌËˇ.

¬ŒƒŒÀ≈…
ÕÂ˜ËÂ Â¯ÂÌËÂ
‰ÌÂÒ ˘Â ‚Ë Ì‡-
Ô‡‚Ë ‰Ó‚ÓÎÌË,
Ô Ó ‰ Í  Â Ô ˇ È Í Ë

ËÁÔ˙ÎÌÂÌËÂÚÓ Ì‡ ÒÓ˜ÌËÚÂ ‚Ë
Á‡‰‡˜Ë Ë ËÌÚÂÂÒÌË ÔÓÂÍÚË.

06.30 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
- ËÌÙÓÏ‡ˆË-
ÓÌÂÌ ÒÛÚÂ-
¯ÂÌ ·ÎÓÍ

09.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
Ì‡Ò

09.10 ƒÂÌˇÚ Á‡ÔÓ˜‚‡
Ò  ÛÎÚÛ‡

10.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
10.10 ƒÂÌˇÚ ÓÚ·ÎËÁÓ Ò Ã‡Ëˇ
12.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
12.30 Ã‡ÎÍË ËÒÚÓËË - ÍÓÏÂÌ-

Ú‡ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
12.40 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
13.00 –ÂÙÂÂÌ‰ÛÏ - ÔÛ·ÎËˆËÒ-

ÚË˜ÌÓ ¯ÓÛ/Ô/
14.00 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
14.15 —ÂÌ “ÓÔÂ - /205 ÂÔËÁÓ‰/
15.10 “ÂÎÂÔ‡Á‡ÂÌ ÔÓÁÓÂˆ
15.25 ¿Ì„ÂÎË ÔËˇÚÂÎË - ‡ÌËÏ‡-

ˆËÓÌÂÌ ÙËÎÏ/Ô/
15.50 ◊‡ÒÚÂÌ ÒÎÛ˜‡È
16.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
16.10 ÕÓ‚ËÌË Ì‡ ÚÛÒÍË ÂÁËÍ
16.20 ¿Ô‡Ú‡ÏÂÌÚ˙Ú
17.05 ƒ˙ÁÓÒÚ Ë Í‡ÒÓÚ‡ - Ú‚

ÙËÎÏ /3091 ÂÔËÁÓ‰/
17.30 ¡˙ÁÓ, ÎÂÒÌÓ, ‚ÍÛÒÌÓ
18.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
18.40 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡ - ÂÍÓ

Û·ËÍ‡ Ì‡ ìœÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û
Ì‡Òî

18.45 ¡Â‰ÌÓÚÓ Ï‡ÎÍÓ ·Ó„‡ÚÓ
ÏÓÏË˜Â - /5 ÂÔËÁÓ‰/

19.45 ÀÂÍ‡ ÌÓ˘, ‰Âˆ‡!
20.00 œÓ Ò‚ÂÚ‡ Ë Û Ì‡Ò
20.45 —ÔÓÚÌË ÌÓ‚ËÌË
21.00 ÃÓÏ˜ÂÚ‡Ú‡ ÓÚ ìÃÂ‰ËÒ˙Ìî

‡‚ÂÌ˛ - /5 ÂÔËÁÓ‰/
22.00 ŒÚÍËÚÓ Ò ¬‡Îˇ ¿ı˜ËÂ‚‡ -

ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Á‡ ‡ÁÒÎÂ‰‚‡-
˘‡ ÊÛÌ‡ÎËÒÚËÍ‡

22.30 »ÍÓÌÓÏË˜ÂÒÍË ÌÓ‚ËÌË -
ËÌÙÓÏ‡ˆËÓÌÌ‡ ÂÏËÒËˇ

22.55 «ÂÎÂÌ‡ Ò‚ÂÚÎËÌ‡

06.45 ì“‡ÁË ÒÛ-
ÚËÌî -
ËÌÙÓÏ‡-
ˆ Ë Ó Ì Ì Ó
ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

09.30 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î - ‰ÌÂ‚ÌÓ
ÚÓÍ¯ÓÛ

11.30 ì ÛıÌˇÚ‡ Ì‡ «‚ÂÁ‰Â‚î -
ÍÛÎËÌ‡ÌÓ ¯ÓÛ Ò »‚‡Ì
«‚ÂÁ‰Â‚

12.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Ó·Â‰Ì‡
ÂÏËÒËˇ

12.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî /Ô./
13.30 ìΔÂÌÒÍÓ ˆ‡ÒÚ‚Óî -

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 45
15.00 ìÕˇÍÓÈ ÚÂ Ì‡·Î˛‰‡‚‡î-

ÒÂË‡Î, ÂÔ. 86
16.00 ì√ÓÍËÚÂ Ó‰ËÚÂÎË Ì‡

·Ó„‡ÚËÚÂ ‰Âˆ‡î - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ. 125

17.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ
17.30 ìÀËˆÂ ‚ ÎËˆÂî - ÔÛ·ÎË-

ˆËÒÚË˜ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ò
‚Ó‰Â˘Ë ÷‚ÂÚ‡ÌÍ‡ –ËÁÓ-
‚‡ Ë ƒËÏËÚ˙ ÷ÓÌÂ‚

18.30 ìÀ˛·Ó‚ ËÁ‚˙Ì Á‡ÍÓÌ‡î -
ÒÂË‡Î, ÂÔ. 57

19.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - ˆÂÌÚ-
‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ

20.00 ìœÂÔÂÎ ÓÚ ÓÁËî - ÒÂË-
‡Î, ÂÔ. 170

21.00 ì—ÚÓÎË˜‡ÌË ‚ ÔÓ‚Â˜Âî -
ÒÂË‡Î, Ò. 4, ÂÔ. 12

22.00 bTV ÕÓ‚ËÌËÚÂ - Í˙ÒÌ‡
ÂÏËÒËˇ

22.30 ìÿÓÛÚÓ Ì‡ —Î‡‚Ëî -
‚Â˜ÂÌÓ ÚÓÍ¯ÓÛ

23.30 ìœÓ ÒÂ‰‡Ú‡î - ÒÂË‡Î,
ÂÔ. 6

00.00 ì»ÁÎ˙ÊË ÏÂî - ÒÂË‡Î,
Ò. 2, ÂÔ. 14

01.00 ìœÓÍÛÓ˙Úî- ÒÂË‡Î, Ò.
2, ÂÔ. 14

01.50 ìœÂ‰Ë Ó·Â‰î /Ô./

06.30 ì«‰‡‚ÂÈ, ¡˙Î„‡Ëˇî -
ÒÛÚÂ¯ÂÌ ·ÎÓÍ Ì‡ Õ“¬

09.30 ìÕ‡ Í‡ÙÂî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡
Õ“¬

11.25 ì ÎÛ· Õ˛Áî - Ò‚ÂÚÒÍË
ÌÓ‚ËÌË

11.30 ì¡ÓÌ ¿ÔÂÚËî - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ
Ì‡ Õ“¬

12.00 ìÃ‡ÎÍË ÊÂÌËî - ÒÂËÂÌ
ÙËÎÏ, 3 ÒÂÁÓÌ

13.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
13.30 ì«‡·‡ÌÂÌËˇÚ ÔÎÓ‰î -

ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
15.00 ìƒÓÍÚÓ  ÛËÌ ÀÂ˜ËÚÂÎÍ‡-

Ú‡î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
16.00 ì◊‡Ò˙Ú Ì‡ ÃËÎÂÌ ÷‚ÂÚ-

ÍÓ‚î - ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ Ì‡ Õ“¬
17.00 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡ -

“Ë ÒË Á‚ÂÁ‰‡Ú‡!î - Ú‚ ¯ÓÛ
18.00 ì—‰ÂÎÍ‡ ËÎË ÌÂî - ÚÂÎÂ‚Ë-

ÁËÓÌÌ‡ Ë„‡
19.00 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ - ˆÂÌ-

Ú‡ÎÌ‡ ÂÏËÒËˇ
20.00 BIG BROTHER: ALL STARS

2012 - Â‡ÎËÚË ¯ÓÛ, Ì‡
ÊË‚Ó

22.00 ì√ÓÒÔÓ‰‡Ë Ì‡ ÂÙË‡î -
Á‡·‡‚ÌÓ ÔÂ‰‡‚‡ÌÂ

22.30 ì‘ËÏ‡Ú‡î - ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ
23.30 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡
23.45 BIG BROTHER: ALL STARS

2012 - Â‡ÎËÚË ¯ÓÛ
00.30 ìÃ‡„ÌËÚËÍÓî - Ú‚ Ë„‡
01.45 ì◊ÂÂ¯Í‡Ú‡ Ì‡ ÚÓÚ‡Ú‡ -

“Ë ÒË Á‚ÂÁ‰‡Ú‡!î - Ú‚ ¯ÓÛ
/Ô/

02.45 ìƒÓÎËÌ‡Ú‡ Ì‡ ÒÎ˙ÌˆÂÚÓî -
ÒÂËÂÌ ÙËÎÏ

03.45 ÕÓ‚ËÌËÚÂ Ì‡ ÕÓ‚‡ /Ô/

�����

 Œ«»–Œ√
ƒÂÌˇÚ Â Ò˙ÁË‰‡ÚÂ-
ÎÂÌ, Á‡ÚÓ‚‡ Â ÔÂ-
ÔÓ˙˜ËÚÂÎÌÓ ‰‡ ÒÂ
‚˙ÁÔÓÎÁ‚‡ÚÂ ÓÚ

‰Ó·‡Ú‡ ÂÌÂ„ÂÚËÍ‡ Ë ÔÓÒÚ‡-
‚ËÚÂ Ì‡˜‡ÎÓ Ì‡ ‰ÂÎ‡Ú‡ ÒË.

�����
�����

07.00 ÕÓ‚ËÌË
07.05 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî
10.00 ÕÓ‚ËÌË
10.15 ìƒÓ·Ó

ÛÚÓî

ÔÎ‡ÌË‡ÌÂ Ì‡ ÌÓ‚Ë ÔÓÂÍÚË Ë
ÒÏÂÎË Ì‡˜ËÌ‡ÌËˇ.

10.40 ì ÓÌÚÓÎÌ‡ ÔÓÍÛÔÍ‡î
11.05 ìΔË‚ÂÈ Á‰‡‚ÓÒÎÓ‚ÌÓî
12.05 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
13.00 ÕÓ‚ËÌË
13.15 —ÂË‡Î: ì√Ó‰ÂÊÂÌ

Ô˙ÒÚÂÌî
14.10 ì≈‚ÚËÌÓ Ë ıÛ·‡‚Óî Ò

ƒ‡Ëˇ ƒÓÌˆÓ‚‡
15.00 Œ˘Â ÌÓ‚ËÌË
15.20 ì¬ÂÏÂ Á‡ Ó·ˇ‰!î
16.00 ÕÓ‚ËÌË
16.15 —ÂË‡Î: ì—Ï˙ÚÓÌÓÒÌ‡

ÒËÎ‡î
18.05 —ÂË‡Î: ìÕÂ‡‚ÂÌ

·‡Íî
19.00 ÕÓ‚ËÌË
19.40 ìƒ‡ ‡Á·ÂÂ¯. ƒ‡ ÔÓ-

ÒÚË¯î
20.10 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
21.00 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
22.00 ¬ÂÏÂ
22.30 —ÂË‡Î: ì—ËÌ‰ÓÏ˙Ú Ì‡

ƒ‡ÍÓÌ‡î
00.30 ì¬Â˜ÂÌËˇÚ ”„‡ÌÚî
01.00 ÕÓ˘ÌË ÌÓ‚ËÌË
01.15 ì’‡È‰Â ‰‡ ÒÂ ÓÊÂÌËÏî
02.10 ìÕÂÍ‡ „Ó‚ÓˇÚî
03.00 ìÃÓ‰Ì‡ ÔËÒ˙‰‡î
03.55 —ÂË‡Î: ìÕÂ‡‚ÂÌ

·‡Íî
05.00 —ÂË‡Î: ì—ËÌ‰ÓÏ˙Ú Ì‡

ƒ‡ÍÓÌ‡î
06.00 ÕÓ‚ËÌË
06.05 —ÂË‡Î: ì—ËÌ‰ÓÏ˙Ú Ì‡

ƒ‡ÍÓÌ‡î

�����

�����
�����
�����

ÂèäèíÂèäèíÂèäèíÂèäèíÂèäèí
1

�����
����������



23 СРЯДА 5 ДЕКЕМВРИ 2012

Спорт www.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bgwww.duma.bg

гледайте

ФУТБОЛ

кратки

ПО БТВ ЕКШЪН
ШАМПИОН-
СКА ЛИГА

21.45 Барсе-
лона -

Бенфика
ПО РИНГ

21.45 Шахтьор - Ювентус
23.40 Манчестър Юнайтед - Клуж (п)

Румънец съди ЦСКА
за 475 000 евро

Румънският полузащитник
Александру Пакурар, който избяга
от ЦСКА преди 2 седмици, е завел
дело срещу клуба за 475 000 евро.
Искът на футболиста е подаден в
края на миналата седмица в Спорт-
ния арбитражен съд в Лозана. Па-
курар претендира за неполучени
заплати и за остатъка от сумата
до края на 3-годишния му договор.
Той дойде в ЦСКА през лятото
като свободен агент. Тогава
халфът напусна Университатя
Клуж заради несъгласието на клуба
да му увеличи заплатата и беше
привлечен от “червените”.

Лозенец Юнайтед със
сребро от Холандия

Лозенец Юнайтед се завърна със
сребърни медали от турнир по
футзал в Енсхеде, Холандия. На
финала българите паднаха от сбо-
рен отбор на Балтийско море.
Българите изиграха много силни
мачове срещу противници от
Фрнция, Холандия и Полша, но
отстъпиха за 4-ти път в спора за
трофея.

Блатер шокиран
от смъртта
на пребит рефер

Президентът на ФИФА Сеп
Блатер е “дълбоко шокиран” от
смъртта на холандския съдия Ри-
чард Нювенхуйзен. 41-годишният
рефер почина, след като беше пре-
бит от 3-ма тийнейджъри след
юношески мач. Шефът на ФИФА
заяви, че насилието е проблем в
обществото като цяло, което се
появява и на терена. Очаква се
прокуратурата да повдигне обви-
нения срещу побойниците за непре-
думишлено убийство. Инцидентът
стана в неделя на мача Алмере -
Ниув Слотен. След последния съдий-
ски сигнал юношите от гостува-
щия отбор на възраст между 15 и
16 години нанесли побой на Нювен-
хуйзен, като са го удряли в лицето.

Болт и Фрейзър Прайс
са №1 в Ямайка

Юсейн Болт бе обявен за най-
добър спортист на Ямайка за 2012
г. Той заслужи приза заради 3-те
златни медала от Олимпиадата в
Лондон. Спринтьорът защити отли-
чията си от Пекин 2008 на 100, 200
и 4х100 м, като в щафетата, заедно
с Неста Картър, Майкъл Фрейтър и
Йохан Блейк подобри световния ре-
корд с време 36,84 сек. При жените
за №1 бе определена Шели-Ан
Фрейзър-Прайс, която защити олим-
пийската си титла на 100 м.

Признаха световния
рекорд на Мерит

ИААФ ратифицира световния
рекорд на 110 м с препятствия на
олимпийския шампион Ариес Мерит
(САЩ). След като спечели титлата
на Игрите в Лондон, Мерит поста-
ви новото върхово постижение от
12,80 сек. на турнира от Диаманте-
ната лига в Брюксел. Предишнният
рекорд бе 12.87 сек. на Дайрон Роб-
лес (Куба) от Острава през 2008 г.

ЧАКАТ НЕЙКОВ ДА ОБЯСНИ ПРОВАЛА В ЛОНДОН

С
Марин МИЛАШКИ

Председателят на СК Левски Стоян Хранов и първият му заместник Люсиен
Велчев настояват спортното министерство и БОК да направят анализ и отчет

на провала на олимпийците ни в Лондон 2012

портното министерство и Българ-
ският олимпийски комитет все
още не са дали обяснение за
провала на делегацията ни на

Олимпиадата в Лондон. ОСК Левски, за
който се състезават и двамата ни меда-
листи от Лондон 2012 Станка Златева и
Тервел Пулев, чака доклад от Свилен
Нейков за свършената работа. “Сините”
искат спортният министър и ведомство-
то му да разкрият причините защо Бълга-
рия не спечели златен медал от Игрите
за първи път от 1956 г. Председателят
на ОСК Левски Стоян Хранов смята, че
точно неговият клуб трябва да търси
обяснение от управляващите спорта у
нас, защото само “сини” състезатели са
отсрамили България на олимпийския
подиум това лято.

“Следващият олимпийски цикъл за
Рио 2016 вече започна. Да излязат
държавниците и да кажат защо сме в
това положение и какво трябва да се
прави. Да анализират представянето ни
и да дадат оценката. В Левски правим
анализ на водещите ни спортове и ра-
ботим за следващите Игри. Правим си
оценка и си вадим поуки от грешките”,
каза Хранов.

“Моделът, по който изграждахме
състезатели и печелехме медали, ни го
взеха западните страни. Резултатът е
ясен. Ние също трябва да се върнем на
него. Чакаме анализа на спортното ми-
нистерство, за да видим как ще проце-
дираме. Само тази година Левски е
спечелил над 500 медала, като 38 от

тях са от световни и европейски първен-
ства. Хубавото е, че повечето от тях са
спечелени от подрастващите ни спорти-
сти”, допълни първият заместник-предсе-
дател на клуба Люсиен Велчев.

СК Левски ще награди за 14-и по-
реден път най-добрите спортисти за

2012 г. Церемонията е утре от 12.00 ч.
в зала “Универсиада”. Очаквано при-
за при жените ще вземе Златева,
която спечели сребро от Лондон, а
при мъжете ще бъде награден Пулев,
който извоюва бронз в столицата на
Обединеното кралство.

Снимки БГНЕС

азовият гигант “Газ-
пром” ще стане
спонсор на Левски
в петък, когато
стартира проектът

Левски подписва с
„Газпром” в петък
Г

ВТБ отказва нов договор със „сините”

“Южен поток”, съобщи руският
в. “Комерсант”. Очаква се на
церемонията по откриването
на строежа край Анапа на га-
зопровода, снабдяващ Цент-
рална Европа със синьото го-
риво, да присъства лично и
руският президент Владимир
Путин.

“Газпром” ще поеме и со-

циален ангажимент към Бълга-
рия и ще стане официален
спонсор на Левски, който ще
се присъедини към футболна-
та империя на руския монопо-
лист. В нея влизат Зенит Санкт
Петербург, германският Шал-
ке и сръбският Цървена звез-
да”, отбелязва вестникът. За-
сега сумата по договора за
спонсорство не се посочва.

За бъдещо партньорство
между 2-те страни загатна
изпълнителният директор на
компанията Алексeй Милер

на 15 ноември след подпис-
ването на договора за газо-
провода с българския преми-
ер Бойко Борисов. Преди това
газовата компания стана
спонсор още на Челси и Шам-
пионската лига, а Борисов
заяви, че е преговарял да
подпомогнат и ЦСКА. В нача-
лото на ноември обаче ми-
нистър-председателят обяви,
че “Газпром” няма да станат
спонсор на “армейците”, за-
щото предпочитали да под-
крепят отбори със сини екипи.

Иначе проектът “Южен поток”
ще струва на “Газпром” над
27 млрд. евро.

Договорът за партньорст-
во между Левски и руската
банкова институция ВТБ изте-
че и няма да бъде подновен.
От март тази година досега
ВТБ наля в Левски 1,5 млн.
евро. Имаше възможност фи-
нансовата подкрепа да
продължи още 2 години и “си-
ните” да приберат общо 4,5
млн. евро от една от най-ста-
билните руски банки.

Реферът Таско Тасков и биячът Алек-
сандър Александров от Черно море бяха
наказани за по 6 мача от БФС. Арбитърът
отнесе санкцията заради скандалния мач
Ботев Пд - Лудогорец (0:1), в който не при-
зна гол на “канарчетата”, а също така не им
отсъди дузпа. Александров пък бе санкци-
ониран, след като удари реферът Стефан
Спасов-Пастата в мача с Левски (0:4) на
“Герена”. Съдийската комисия наказа Цве-
тан Трифонов, който бе тъч рефер в Плов-
див, с 15 срещи. Заради големия скандал
от БФС за първи път изкарват на яве нака-
занията на съдиите.  Това не се случи само
на страничния Георги Славов, който на мача
Славия - Ботев Пд (3:0) не отсъди явна
засада при втория гол. Славов е изваден от
нарядите за неопределено време.

Облечени в специфични екипи, състезателките на Иран се надъхват преди
дебютния си мач с Венецуела на III световно първенство по футзал за

жени в Оливейра де Азимеиш, Португалия

ПО 6 МАЧА ЗА ТАСКОВ
И БИЯЧА ОТ ЧЕРНО
МОРЕ, 15 СРЕЩИ
ЗА ТЪЧ РЕФЕРА

ДАНЧО ЛАЗАРОВ: ИМАМЕ
МАЛКИ ШАНСОВЕ ЗА ФИНАЛА

Новият формат на Световната лига
по волейбол намалява шансовете на
България да участва на финалите в най-
комерсиалния турнир. Много вероятно
е домакинството да получи Полша,
която прие финалите и през 2011 г., а
тази година спечели Световната лига.
Тогава вероятно и 4-ият отбор от наша-
та група ще бъде на финалите, които
за първи път ще бъдат от 8 отбора”,

Владимир НИКОЛОВ заяви президентът на БФВолейбол
Данчо Лазаров. Той призна, че дома-
кинските ни мачове ще се играят в
“Арена Армеец”, но пред FIVB ще бъде
заявена и Варна, от лоялност към
дългогодишното домакинство на Дво-
реца на културата и спорта, въпреки
че капацитетът му е двойно по-малък.
Таксата за участие е $300 000. Шампи-
онът ще получи $1 млн., а финалистът
$500 000. Волейболистите имат гаран-
тирани по $800 за всяка победа.

НЯМА ДА ПРЕИГРАВАТ
БОТЕВ ПД - ЛУДОГОРЕЦ

Мачът между Ботев Пд и Лудогорец (0:1)
от XIV кръг на “А” група няма да се преиграва.
Това обяви председателят на Спортно-техни-
ческата комисия към БФС Марин Маринов.
Той каза, че няма основание срещата да се
играе наново. От ръководството на шампиони-
те пуснаха молба до футболната централа
затова, но тя не бе уважена. “Няма наруше-
ние, заради което да вземем такова решение.
Няма формално нарушение на правилника.
Нека да оставим съдиите намира, за да си
вършат работата на спокойствие и да не ги
притесняваме. И те са хора и грешат, ние също
грешим. Нормално е”, каза Маринов.
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ОСК Левски
иска отчет
за провала
в Лондон

гледайте

ПО ЕВРОСПОРТ
СНУКЪР

13.45 и 21.00
Шампионат на

Великобритания
ПО ЕВРОСПОРТ 2

БАСКЕТБОЛ

1. БЛАГОЕВГРАД 2700 ул. “Шишман” №2; п.к. 412, Общ. съвет на БСП ВАЛЕНТИНА РАНГЕЛОВА 073/833310

2. БУРГАС - ГРАД 8000 ул. “Фердинандова” №60, Общ. съвет на БСП ИРИНА НИКОЛЧЕВА 056/844315/16

3. ВАРНА 9000 ул. “Братя Миладинови” №102, Обл. съвет на БСП МИЛКА КУЗМАНОВА 0889748016

4. ВЕЛИКО ТЪРНОВО 5000 ул. ”Хр. Ботев” №2ет.3 ст. 305, Общ. съвет на БСП РУМЯНА ДЕНЧЕВА 0884300741 - сл.

5. ВИДИН 3700 ул. ”Градинска” №7, Общ. съвет на БСП АНАТОЛИЙ КРЪСТЕВ 094/606499, 0887328253

6. ВРАЦА 3000ул. ”Мито Цветков” №2, Обл.съвет на БСП ХРИСТИНА АЛЕКСАНДРОВА 0892443069

7. ГАБРОВО 5300 ул. ”Чардафон” №19, Общ.съвет на БСП ЕМИЛИЯ ДЖЕНКОВА 066/807747, 0896640130

8. ДОБРИЧ 9300 ул. ”България” № 11, Общ. съвет на БСП ДОНКА КЮПРИБАШИЕВА 058/605456, 0889158356

9. КЪРДЖАЛИ 6600 ул. ”Екзарх Йосиф”, бл.”Момина сълза”, Общ.съвет на БСП ТЕОДОРА КАРАКОСТОВА 0361/62268, 0897939160

10. КЮСТЕНДИЛ 2500 ул. ”Патриарх Евтимий” №3, Общ.съвет на БСП НИКОЛАЙ ЧАВДАРОВ 078/550911, 0887386109

11. ЛОВЕЧ 5500 ул. ”Търговска” №65, Обл. съвет на БСП СТОЯНКА МАРИНОВА 068/603955, 068/603957, 0884300530

12. МОНТАНА 3400 ул. “Арх.Младен Кръстев” №1, п.к. 205 Общ. съвет на БСП НЕЛСОН ПЕТКОВ 096/306635, 0877807473

13. ПАЗАРДЖИК 4400 ул. ”Втори януари” № 8, Общ. съвет на БСП ЕЛЕНА НЕШЕВА 034/445840-факс, 0894228873

14. ПЕРНИК 2300 п.к.412; ул. ”Радомир”№1, Общ. съвет на БСП ДОРОТЕЯ ВАСИЛЕВА 076/604636, 0878892000

15. ПЛЕВЕН 5800 пл. ”Възраждане”№1; ет.3; ст. 334, Обл. съвет на БСП ДАМЯНА  ХРИСТОВА 064/800090тел. и факс: 0889274345

16. ПЛОВДИВ 4000 ул. ”Кръстьо Пастухов” №18, Обл. съвет на БСП ИВАНКА ПЕТКОВА 0884245113, 032/622239

17. РАЗГРАД 7200ул. ”Хр.Балкански” №3 п.к. 302, Общ. съвет на БСП ЦЕКО КОСТАДИНОВ 084/660278, 0899854450

18. РУСЕ 7000 ул. ”Църковна Независимост” №18 ет.9, Общ. съвет на БСП МАРИЯ РАЧЕВА 082/825086, 082/825083, 0894443623

19. СИЛИСТРА 7500 ул. ”Любен Каравелов” №1, Общ. съвет на БСП РУМЯНА ТРЪНЧЕВА 0888609484, 086/822362

20. СОФИЯ ГРАД 1111 ул. ”Леге” №10, Гр.съвет на БСП ТАНЯ ТОДОРОВА 02/9872086, 0898571924

21. СОФИЯ ОБЛ. ул. “Позитано” №20 стая 507, Обл. съвет на БСП ВАЛЕНТИНА  ТРАЙКОВА 02/8107327, 0884501127

22. СЛИВЕН 8800 ул. ”Димитър Добрович” №1, Общ.съвет на БСП РАЛИЦА ПАШОВА 044/625049, 0883439200

23. СМОЛЯН 4700 бул. ”България” №69, Общ. съвет на БСП ЕФИМИЯ ТУНЕВА 0301/63565/тел. и факс0884748152

24. СТАРА ЗАГОРА 6000 ул. “Цар Иван Шишман” №83, Общ. съвет на БСП МИРОСЛАВ ГЕОРГИЕВ 042/629164, 0899351997

25. ТЪРГОВИЩЕ 7700 ул. ”Св.св. Кирил и Методий” №3, п.к 34, Общ.съвет на БСП СВЕТЛА СТЕФАНОВА 0601/65195

26. ХАСКОВО Бизнесцентър стая 214 и стая 218, ул. ”Стефан Караджа” №23, ет.2Общ. съвет на БСП ЮЛИЯ ТОНЧЕВА 038/624460, 0899066156, 038/664414-факс

27. ШУМЕН 9700 ул. ”Цар Иван Александър №108, п.к 50, Общ.съвет на БСП СТЕФКА МАВРОДИНОВА 0882885701, 054/876902

28. ЯМБОЛ 8600 ул. ”Цар Александър” №7, Общ. съвет на БСП МАРИЯ СТОЙЧЕВА 046/663310, 0882291271

19.15 Банвит - Валенсия

Женският ни национален
отбор по волейбол ще госту-
ва и в 3-те турнира на Све-
товната Гран при. Тимът на
Марсело Абонданца ще де-
бютира догодина в турнира,
женски аналог на Световна-
та лига при мъжете, след
като завърши втори в Евро-
пейската лига тази година.
Както Световната лига уча-
стниците в турнира са увели-
чени и в него ще премерят
сили 20 страни. Състезание-
то ще премине и по нова фор-

Волейболистките
2 пъти в Азия
Нашите гостуват и в Пуерто Рико
в дебюта си в Световната Гран при

Владимир НИКОЛОВ мула, като отборите ще игра-
ят по 3 минитурнира, но с
различни съперници.

През първия уикенд (2-4
август) нашите са в група D и
ще гостуват в Китай заедно с
отборите на Куба и Холан-
дия. Следващия уикенд (9-11
август) в група G гостуваме в
Пуерто Рико с тимовете на
Бразилия и Доминиканската
република. От 16 до 18 ав-
густ пък в състава на група М
отново нашите пътуват за
Азия, но този път в Япония с
победителя в Европейската
купа Чехия и САЩ. Финални-

ят турнир е от 28 август до 1
септември отново в Япония и
на него ще участват домаки-
ните и 5-те отбора с най-до-
бри показатели.

“Трябва да сме реалисти
и затова не можем да очак-
ваме тимът ни да се класира
за финалите. Ние сме с най-
нисък рейтинг (44-и) между
20-те отбора в турнира, а
най-близо до нас - на 32-ро
място, е Казахстан, затова
всяка победа е добре дошла
и ще ни помогне да подоб-
рим мястото си в ранглиста-
та”, обяви вицепрезидентът
на БФВолейбол Иван Тодо-
ров.

Още
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Световният шампион по бокс в тежка категория Витали
Кличко държи корона над главата на легендата Мохамед

Али на церемония в Канкун, на която той бе обявен за
“Крал на бокса”. На нея присъстваха президентът на

Световния боксов съвет Хосе Сюлейман, бизнесменът
Жан-Клод Бивер, аржентинският боксьор Серхио

Мартинес - Чудото, Луни Али, съпругата на “Краля”, и
губернаторът на Канкун Роберто Борхе Ангуло

Снимка БГНЕС


